
PROTOKÓŁ NR III/2024
Z OBRAD III SESJI RADY MIASTA PŁOCKA
ODBYTEJ W DNIU 27 CZERWCA 2024 ROKU

Sesja rozpoczęła się o godz. 10.07, a zakończyła o godz.15.03.
Obrady Sesji są nagrywane.

Stan radnych - 24
Obecnych - 24
Nieobecnych - 0
Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2, 3, 4, 5, 6 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:

1) Otwarcie obrad III Sesji Rady Miasta Płocka. 
2) Wybór Komisji Uchwał i Wniosków.
3) Rozpatrzenie  „Raportu  o  stanie  miasta  Płocka”  i  głosowanie  nad  udzieleniem

Prezydentowi Miasta Płocka wotum zaufania:
a) przedstawienie „Raportu o stanie miasta Płocka” przez Prezydenta Miasta Płocka,
b) debata nad „Raportem o stanie miasta Płocka”,
c) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta
Płocka wotum zaufania (druk nr 58).

4) Raport z wykonania Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
    Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025 i efektów jego  
    realizacji za 2023 rok. 

5) Przyjęcie protokołu z obrad II Sesji Rady Miasta Płocka z 28 maja 2024 roku.
6)  Podjęcie uchwał w sprawach: 

I etap – dyskusja i zgłaszanie wniosków
1. zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  emisji  obligacji  oraz  zasad  ich  zbywania,

nabywania i wykupu (druk nr 65),
2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2024-2050

(druk nr 73),
3. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2024 (druk nr 74),
4. zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminy–Miasto  Płock  wraz  ze

sprawozdaniem z wykonania Budżetu Miasta Płocka za 2023 rok (druk nr 59):
a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania Budżetu Miasta Płocka za 2023 rok,
b) rozpatrzenie  sprawozdania finansowego Gminy-Miasto Płock,
c) informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego,
d)opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  o  przedłożonych  przez
Prezydenta Miasta Płocka sprawozdaniach z wykonania budżetu za 2023 rok,

5. udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Płocka z tytułu wykonania Budżetu
Miasta Płocka za 2023 rok (druk nr 60):
a)stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta
Płocka za 2023 rok,
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b)opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  o  przedłożonym  przez
Komisję Rewizyjną Rady Miasta Płocka wniosku w sprawie udzielenia absolutorium
Prezydentowi Miasta,

6. zmiany Uchwały Nr 877/L/2023 Rady Miasta Płocka z dnia 26 stycznia 2023 roku
dotyczącej  określenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli
nieruchomości,  którzy nie są obowiązani  do ponoszenia opłat  za gospodarowanie
odpadami komunalnymi na rzecz gminy za usługi w zakresie odbierana odpadów
komunalnych oraz górnych stawek opłat za opróżnianie zbiorników bezodpływowych
oraz  osadników  w  instalacjach  przydomowych  oczyszczalni  ścieków  i  transportu
nieczystości ciekłych (druk nr 61a),

7. przystąpienia do sporządzenia Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
Zakładu Orlen SA wraz z terenami przyległymi w Płocku (druk nr 62),

8. określenia  zasad  udzielania  dotacji  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się
w gminnej ewidencji zabytków (druk nr 63),

9. zmiany Uchwały nr 612/XXXV/2017 Rady Miasta Płocka z dnia 29 sierpnia 2017 r.
ustanawiającej  na  pierwszym  podobszarze  rewitalizacji  miasta  Płocka  Specjalną
Strefę Rewitalizacji (druk nr 64),

10. zwolnień od podatku od nieruchomości (druk nr 66),
11. szczegółowych zasad,  sposobu i  trybu umarzania,  odraczania terminu zapłaty lub

rozkładania na raty spłaty oraz niedochodzenia należności pieniężnych o charakterze
cywilnoprawnym  i  niepodatkowych  należności  budżetowych  o  charakterze
publicznoprawnym,  przypadających  Gminie  -  Miasto  Płock  lub  jej  jednostkom
organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy de minimis i pomocy publicznej
w  przypadkach,  w  których  ulga  stanowić  będzie  pomoc  de  minimis  lub  pomoc
publiczną oraz wskazania organów i osób do tego uprawnionych (druk nr 67),

12. ustanowienia stypendiów artystycznych Prezydenta Miasta Płocka dla młodzieży oraz
nadania  regulaminu  konkursu  o  przyznanie  stypendiów artystycznych  Prezydenta
Miasta Płocka dla młodzieży (druk nr 68),

13. dokonania  oceny  stanu  bezpieczeństwa  przeciwpożarowego  i  zabezpieczenia
przeciwpowodziowego miasta Płocka (druk nr 69),

14. przyjęcia  Polityki  Zdrowotnej  Miasta  Płocka  do  2030  roku  wraz  z  Mapą  Potrzeb
Zdrowotnych (druk nr 72), 

15. przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miasta Płocka na okres od sierpnia do
grudnia 2024 roku (druk nr 70),

16. przyjęcia ramowego planu pracy Rady Miasta Płocka na okres od sierpnia do grudnia
2024 roku (druk nr 71).
II etap – głosowanie nad zgłoszonymi wnioskami i projektami uchwał

7) Sprawozdanie Prezydenta Miasta Płocka z pracy między sesjami.
8) Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta Płocka z pracy między sesjami.
9) Interpelacje i zapytania radnych.
10)Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
11)Sprawy różne.
12)Zamknięcie obrad III Sesji Rady Miasta Płocka.

Ad. pkt 1

Otwarcie obrad III Sesji Rady Miasta Płocka. 

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Szanowni
Państwo, za chwilkę rozpoczniemy sesję. Bardzo proszę wszystkich Państwa Radnych o
zalogowanie się do systemu. Potwierdzimy w taki sposób swoją obecność na dzisiejszej
sesji. Bardzo proszę o ikonki do potwierdzenia obecności na wszystkie pulpity, również na
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mój. Chyba mamy już taką możliwość. Proszę Państwa Radnych o zalogowanie się do
systemu, o potwierdzenie gotowości do pracy i za chwilkę rozpoczniemy. Mamy sygnały
od  kilku  Państwa  Radnych,  że  nie  mogą  się  zalogować.  Proszę  o  podniesienie  ręki
Państwa Radnych, którzy mają z tym problem i proszę o podejście do Państwa i pomoc
techniczną. Już zadziałało? Jeszcze siedem osób nie potwierdziło obecności, sześć osób.
Bardzo  proszę  Państwa  Radnych  o  próbę  skutecznego  zalogowania,  ponieważ  widzę
Państwa na sali, a jeżeli będą jakieś problemy, to proszę sygnalizować Panom z obsługi
technicznej.  Jeszcze cztery  osoby nie  potwierdziły.  Jeszcze  trzy.  Jeszcze dwie  osoby.
Widzę, że za chwileczkę problem zniknie i będziemy... Prace nad zalogowaniem trwają,
może się uda. Moja prośba na przyszłość od kolejnej sesji, albo komisji - Państwo, którzy
macie dzisiaj problem z logowaniem prośba, przyjdźcie zawsze pięć minut wcześniej i
spróbujcie  z  pomocą  ewentualnie  techniczną  przebrnąć  przez  ten  proces.  Dobrze,
rozpocznę sesję. Szanowni Państwo, kworum mamy. W trakcie sesji mam nadzieję, że te
problemy  techniczne  znikną.  Ewentualnie  będziecie  Państwo  głosować  ręcznie  i
sygnalizować to  sekretarzowi  sesji.  Drodzy Państwo,  otwieram III  Sesję  Rady Miasta
Płocka.  Na podstawie  logowań do  systemu  stwierdzam,  iż  mamy kworum i  możemy
prawomocnie obradować. Szanowni Państwo, zacznę nietypowo. Witam Panią poseł elekt
Wiolettę  Kulpę.  Witam  serdecznie  Panie  i  Panów  Radnych.  Witam  Pana  prezydenta
Andrzeja Nowakowskiego. Witam Panów wiceprezydentów: Piotra Dyśkiewicza i Artura
Zielińskiego oraz debiutującego w tej roli Pana wiceprezydenta Łukasza Jankowskiego.
Witam  Pana  Wojciecha  Ostrowskiego,  Skarbnika  Miasta  Płocka.  Witam  nowego
Sekretarza Miasta Płocka Pana Alberta Dynę. Witamy serdecznie kolejnego debiutanta.
Witam  przybyłych  na  dzisiejszą  sesję  przedstawicieli  służb  mundurowych,  w
szczególności Szanowni Państwo witam... Jest z nami w imieniu komendanta Miejskiego
Policji w Płocku Zastępca Komendanta Pan kom. Roman Asakowski. Witamy serdecznie
Pana komendanta. Witam Komendanta Straży Miejskiej w Płocku Pana Konrada Guzanka.
W imieniu Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej przybył do nas zastępca -
witamy  Pana  brygadiera  Alberta  Lejmana.  Witam Pana  ppor.  Rafała  Nagadowskiego,
Sekcja Współpracy Cywilno - Wojskowej,  64. Batalion Lekkiej Piechoty Wojsk Obrony
Terytorialnej.  I  witam serdecznie  Pana  mjr.  Mariusza  Wiśniewskiego,  Zastępcę  Szefa
Wojskowego Centrum Rekrutacji. Witamy serdecznie przedstawicieli służb mundurowych.
Witam,  Szanowni  Państwo,  przybyłych  na  dzisiejszą  sesję  prezesów,  dyrektorów,
kierowników  i  pracowników  zakładów,  jednostek,  spółek  i  zakładów,  jednostek
powiązanych z Urzędem Miasta Płocka. Witam, patrząc na balkon, przedstawicieli płockich
rad osiedli. Witam przedstawicieli lokalnych mediów. I tradycyjnie szczególnie serdecznie
witam  obserwujących  obrady  za  pomocą  internetu  mieszkańców  Płocka.  Przypomnę
jeszcze, Szanowni Państwo, iż wszyscy zainteresowani mogą śledzić nasze obrady, naszą
transmisję  internetowo online  na stronie  www.plock.eu w zakładce  transmisja  z sesji
Rady  Miasta  Płocka.  Szanowni  Państwo,  na  początku  pozwolę  sobie  odczytać
korespondencję,  którą  otrzymałem  od  komisarza  wyborczego.  W  dniu  wczorajszym
otrzymałem tą korespondencję. Odczytam teraz. Postanowienie nr 789/2024 Komisarza
Wyborczego w Płocku z dnia 25 czerwca 2024 r.  w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia
mandatu radnego Rady Miasta Płocka. Na podstawie art. 383 § 2a w związku z §. 1 pkt 6
ustawy z dnia  5 stycznia  2011 r.  -  Kodeks Wyborczy Komisarz Wyborczy w Płocku I
postanawia, co następuje: § 1. Stwierdza się wygaśnięcie z dniem 21 czerwca 2024 r.
mandatu radnej wybranej do Rady Miasta Płocka w okręgu wyborczym nr 2 z listy nr 1 -
KW Prawo i  Sprawiedliwość,  z  powodu wyboru na  Posła  na  Sejm RP.  Radną,  której
mandat  wygasł  jest  Wioletta  Maria  Kulpa.  §  2.  Postanowienie  przekazuje  się
Zainteresowanej,  Wojewodzie  Mazowieckiemu  oraz  Przewodniczącemu  Rady  Miasta
Płocka  §  3.  Postanowienie  ogłasza  się  w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa
Mazowieckiego oraz podaje do publicznej wiadomości w Biuletynie Informacji Publicznej
§. 4. Postanowienie wchodzi w życie z dniem podpisania. Można powiedzieć, że już parę
zdań  tytułem  wstępu  na  ten  temat  powiedziałem  wcześniej,  natomiast  raz  jeszcze
gratulacje dla Pani poseł. Cieszę się, Szanowni Państwo, zapewne tak jak wszyscy tu
obecni,  że w polskim parlamencie,  w polskim Sejmie będziemy mieć już dwie osoby,
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które  mają przeszłość aktywną w Radzie Miasta  Płocka,  dwie  nasze byłe  radne,  Pani
dzisiaj poseł Elżbieta Gapińska i Pani poseł elekt, zapewne od jutra poseł po ślubowaniu
Pani poseł Wioletta Kulpa. Myślę, że wzmocni to jeszcze bardziej nasze zasoby w polskim
parlamencie.  No  i  jak  gdyby  w  ślad  za  tym postanowieniem Komisarza  Wyborczego
spodziewam  się  zapewne  niebawem  otrzymać  kolejną  korespondencję  dotyczącą
kolejnego radnego, który pojawi się w naszym składzie. Na dzień dzisiejszy mamy 24
radnych, 25 radny zapewne pojawi się na kolejnej naszej sesji. I jeszcze jedna, Szanowni
Państwo, informacja, nim przejdę do porządku obrad merytorycznego, kolejne smutne
informacje.  W  czerwcu  pożegnaliśmy  kolejne  dwie  osoby  związane  z  płockim
samorządem. Zmarli:  wieloletni  radny Rady Miasta  Płocka  śp.  Jerzy Seweryniak  oraz
wieloletni  komendant  Straży  Miejskiej  w  Płocku  śp.  Andrzej  Wachowski.  Przypomnę
krótko sylwetki obydwu zmarłych Panów. Z wielkim smutkiem przyjęliśmy wiadomość, że
9 czerwca w wieku 80 lat zmarł nasz długoletni  kolega z ławy radnych, radny miasta
Płocka, radny Jerzy Seweryniak. Był radnym w latach 2000 -2010 oraz 2018-2024. Z
wielkim  oddaniem  upominał  się  i  walczył  o  sprawy  mieszkańców,  w  szczególności  z
lewobrzeżnych  osiedli  Płocka,  przede  wszystkim  z  Ciechomic  i  Gór.  Był  bardzo
zaangażowanym reprezentantem interesów tak zwanej małej ojczyzny. Jego śmierć jest
wielką stratą dla naszej społeczności.  Cześć jego pamięci.  W tym momencie składam
wyrazy serdecznego współczucia jego bliskim. Z niewiele mniejszym, właściwie z jeszcze
większym niedowierzaniem przyjęliśmy wiadomość, że 14 czerwca w wieku zaledwie 66
lat zmarł Andrzej Wochowski, komendant Straży Miejskiej w Płocku w latach 2011-2017,
wcześniej  między  innymi  pierwszy  zastępca  Komendanta  Miejskiego  Policji  w  Płocku
odpowiedzialny za funkcjonowanie pionu operacyjno - śledczego. Zapamiętamy go jako
człowieka czynu, zawsze pełnego chęci do działania. Był dobrym człowiekiem, niezwykle
życzliwym, pełnym optymizmu i empatii dla ludzi. Cześć jego pamięci! Rodzinie i bliskim
zmarłego składamy wyrazy serdecznego współczucia. Poproszę Państwa o powstanie i
uczczenie  pamięci  chwilą  ciszy.  Dziękuję  bardzo.  Jeszcze  jedna  uwaga  techniczna.
Szanowni Państwo, jest pełnia lata a na zewnątrz gorąco, w auli trochę chłodniej, ale nie
na  tyle,  żeby  zapominać  o  nawadnianiu  się.  Mamy  pojemniki  z  wodą.  Proszę  nie
zapominać o tym. Jest to naprawdę bardzo ważne.”

Ad. pkt 2

Wybór Komisji Uchwał i Wniosków.

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Proszę
Państwa, przejdziemy teraz do wyboru Komisji Uchwał i Wniosków, a później poproszę
Państwa o wprowadzenie, o przegłosowanie propozycji zmiany w porządku obrad. Proszę
o zgłaszanie  kandydatur  do Komisji  Uchwał  i  Wniosków. Pan przewodniczący Tomasz
Kominek, proszę.”

Pan radny Tomasz Kominek powiedział: „Pragnę zgłosić kandydaturę koleżanki radnej
Marty Krasuskiej.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pani radna
wyraża zgodę? Jest zgoda. Proszę o kolejne zgłoszenia do Komisji Uchwał i Wniosków.
Pani przewodnicząca Daria Domosławska, proszę.”

Pani radna Daria Domosławska powiedziała: „Zgłaszam kandydaturę koleżanki radnej
Małgorzaty Ogrodnik.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pani radna
wyraża  zgodę?  Jest  zgoda.  Czy  są  jeszcze  jakieś  zgłoszenia  do  Komisji  Uchwał  i
Wniosków? Nie widzę. Zatem poddaję pod głosowanie dwuosobowy skład Komisji Uchwał
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i Wniosków zaproponowany przed chwilką przez Państwa Radnych. Proszę o pulpity do
głosowania. Proszę o zagłosowanie. Proszę o zbiorcze wyniki głosowania na mój pulpit.
Jednogłośnie, przy 23 głosach za, wybraliśmy Komisję Uchwał i Wniosków. Zapraszam
członków  komisji  do  stołu  prezydialnego  po  naszej  lewej  stronie.  I  teraz,  Szanowni
Państwo, jeszcze odczytam wniosek, który do mnie wpłynął od Pana prezydenta. Wniosek
dotyczy rozszerzenia porządku obrad o projekt uchwały pomieszczony na druku nr 75.
Macie Państwo ten druk również już na swoich tabletach od pewnego czasu. Odczytam
projekt uchwały na druku nr 75 - uchwała w sprawie przygotowania projektu uchwały
zmieniającej Uchwałę nr 381/XXII/2020 Rady Miasta Płocka z dnia 27 sierpnia 2020 r. w
sprawie  ustalenia  zasad  i  warunków  sytuowania  obiektów  małej  architektury,  tablic
reklamowych  i  urządzeń  reklamowych  oraz  ogrodzeń,  ich  gabarytów,  standardów
jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane na
obszarze  Miasta  Płocka.  Poddaję  pod  głosowanie  rozszerzenie  porządku  obrad  o  ten
punkt. Będzie to, jeżeli Państwo tak przegłosujecie, punkt siedemnasty, czyli ostatni w
projektach,  które  dzisiaj  będziemy...  w  projektach  uchwał,  które  będziemy  dzisiaj
omawiać.  Proszę  o  pulpity  do  głosowania.  Proszę  Państwa  Radnych  o  zagłosowanie.
Proszę o zbiorcze wyniki głosowania. 16 na tak, przy 7 wstrzymujących uchwała została
wprowadzona  do  naszego  porządku  obrad,  więc  możemy  powiedzieć,  że  mamy  już
porządek  ustalony.  Sygnalizowała  mi  Pani  poseł  elekt  chęć  zabrania  głosu.  Proszę
bardzo.”
(pismo dot. wprowadzenia projektu uchwały do porządku obrad stanowi załącznik nr 7
do niniejszego protokołu)

Pani  Wioletta Kulpa powiedziała: „Szanowni Państwo, trochę dziwnie się czuję, że nie
głosuję na tej sesji. Nie mam już tabliczki. Wczoraj nie mogłam wyjść na eSesję. 2002
rok to jest moja historia na tej sali, 22 lata. Wczoraj nawet na klubie kolega Szymon
uśmiechał  się,  że  on  jest  niewiele  starszy,  co  trochę  mnie  można  powiedzieć
niekoniecznie  nastawiło  pozytywnie  do  mojego  wieku,  natomiast  jest  doświadczenie
oczywiście, to jest na pewno coś, co zdobyłam na tej sali w różnych sytuacjach. To jest
dialog.  To  są  rozmowy.  To  jest  chęć  pomocy  mieszkańcom,  która  niezmiennie  mi
pozostaje i dalej będę to robić. Natomiast chcę powiedzieć, że ta kadencja 2002-2004
odbiła się chyba najbardziej na mojej przyszłej historii samorządowej, bo była de facto
dla  mnie  trudna,  bo  rozpoczynałam wtedy  drogę  samorządową  i  zgodnie  z  tym,  co
ustalaliśmy, zresztą jest prezydent Milewski, może to potwierdzić, Pan Tomasz Kolczyński
miał być przewodniczącym klubu, nasz kolega świętej pamięci i nagle decyzja zapadła, że
zostaje wiceprezydentem i padło, że ja mam być przewodniczącym klubu. I powiem, że
spadła  na  mnie  taka  duża  odpowiedzialność  wtedy  z  racji  tego,  że  też  praca  w  tej
kadencji do 2004 roku, 2006 przepraszam, była dosyć trudna. Mówię o ilości radnych w
kontekście  nas  jako  osoby,  które  współzarządzały,  współuczestniczyły  w  tej  koalicji
wspólnie  z  prezydentem.  Ale  to  jest  historia  oczywiście,  którą  będę  bardzo  miło
wspominać. I powiem tak, Panie przewodniczący, Panie prezydencie, ja na tej sali będę
bywała mam nadzieję często, jeśli  tylko mi pozwoli harmonogram prac i bardzo będę
dbała  o  to,  żeby sprawy Płocka,  sprawy mieszkańców Płocka były  priorytetem.  Będę
miała  możliwość  realizowania  wielu  tematów,  wielu  spraw,  kontynuowania  bądź
realizowania nowych z innej pozycji,  zapewne z innej perspektywy, ale gwarantuję to
Państwu i mogę złożyć tutaj przyrzeczenie, że będę robiła to z całych sił i z całej swojej
chęci, którą wykazywałam do tej pory i to dzięki Państwu - mówię do mieszkańców - za
co  bardzo  serdecznie  dziękuję,  uzyskiwałam  te  najwyższe  wyniki  w  wyborach
samorządowych i to jest dla mnie największa nagroda za pracę tą czteroletnią, a teraz
pięcioletnią  w  samorządzie,  bo  de  facto  to  wynik  wyborczy  po  tych  naszych  latach
kadencji jest takim sprawdzianem i cieszę się, że mieszkańcy to docenili. Także bardzo
serdecznie  dziękuję  wszystkim  Państwu,  wszystkim  z  osobna,  wszystkim  radnym tej
kadencji, poprzednich kadencji, z którymi mi było miło współpracować, choć nie zawsze
były to przyjemne rozmowy, Panie prezydencie, ale myślę, że konstruktywne i tak mam
nadzieję dalej zostanie. Będę dalej z Państwem, będę dalej wspierać Płock, mieszkańców
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i samorząd. Dziękuję. Dziękuję Panie przewodniczący.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący  Rady Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękujemy
bardzo i raz jeszcze gratulujemy Pani poseł. Tak, te kwiaty jak najbardziej na miejscu. A
ja chciałbym w tym momencie Pani poseł zadeklarować to, co deklaruję zawsze każdemu
parlamentarzyście  wybranemu  w  naszym  okręgu  -  jestem  do  dyspozycji  w  każdym
temacie,  w którym wspólnie  możemy zrobić  coś dobrego dla  Płocka.  Tak było,  jest  i
będzie. I życzę jak najbardziej twórczej pracy w interesie nas wszystkich mieszkańców
Płocka.”

Ad. pkt 3

Rozpatrzenie  „Raportu  o  stanie  miasta  Płocka”  i  głosowanie  nad
udzieleniem Prezydentowi Miasta Płocka wotum zaufania:
a) przedstawienie „Raportu o stanie miasta  Płocka” przez Prezydenta
Miasta Płocka,
b) debata nad „Raportem o stanie miasta Płocka”,
c)  głosowanie  nad  projektem  uchwały  w  sprawie  udzielenia
Prezydentowi Miasta Płocka wotum zaufania (druk nr 58).

Raport o stanie miasta Płocka stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.
Wniosek o zabranie głosu przez Pana Jana Wyrębkowskiego stanowi załącznik nr 9 do
niniejszego protokołu.    

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Szanowni
Państwo, teraz przechodzimy do punktu trzeciego: rozpatrzenie Raportu o stanie miasta
Płocka i głosowanie nad udzieleniem Prezydentowi Miasta Płocka wotum zaufania. Kilka
zdań  tytułem  wstępu.  Jest  to  jeden  z  najważniejszych  punktów  w  porządku  obrad
corocznych prac Rady Miasta Płocka. Podsumowujemy rok miniony, tak będzie i dzisiaj.
Natomiast  chyba  po  raz  pierwszy  tak  się  składa,  że  Raport  o  stanie  miasta  i
podsumowanie  tego  typu  ma  miejsce  zaledwie  dwa  miesiące  po  wyborach
samorządowych. Na ogół wybory odbywały się jesienią. W tym roku dzięki ustawodawcy
ten termin uległ zmianie, więc można powiedzieć, że dwa miesiące temu swoiste wotum
zaufania Prezydentowi Miasta Płocka wyrazili mieszkańcy poprzez wybór go na kolejną
kadencję.  Drodzy  Państwo,  mamy  rozpisany  sposób  procedowania,  a  mianowicie  na
początku  będzie  przedstawienie  Raportu  o  stanie  miasta  przez  Pana  prezydenta,  a
następnie  będzie  debata  nad  Raportem  o  stanie  miasta  Płocka.  Tutaj  Państwu  już
sygnalizuję, iż wpłynął do mnie, można powiedzieć już tradycyjnie wpłynęło pismo od
Pana Jana Wyrębkowskiego poparte  odpowiednią,  zgodnie  z ustawą,  ilością  podpisów
mieszkańców Płocka, więc na pewno w tej dyskusji również głos udzielę Panu Janowi. I
kolejnym elementem zwieńczającym dyskusję będzie głosowanie nad projektem uchwały
w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Płocka wotum zaufania. Zatem przechodzimy
do punktu a) przedstawienie Raportu o stanie miasta przez Prezydenta Miasta Płocka.
Proszę bardzo Panie prezydencie.”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Jeszcze  chwila
cierpliwości.  Za  chwilę  pokonamy  problemy  techniczne.  Szanowna  Pani  Poseł!  Panie
Przewodniczący! Wysoka Rado! Szanowni mieszkańcy! Na początek gratulacje dla Pani
poseł. Cieszę się, że te lata pracy samorządowej którą - co niejednokrotnie Pani poseł
przypominała - rozpoczynaliśmy razem, rzeczywiście w 2002 roku rozpoczynając pracę
na rzecz  mieszkańców Płocka,  dzisiaj  zaowocowały  mandatem parlamentarnym.  Liczę
również na dobrą współpracę i zaangażowanie Pani poseł, zwłaszcza w sprawy oczywiście
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rozwoju naszego miasta i również deklaruję gotowość i otwarcie na współpracę, podobnie
jak w latach ubiegłych, ze wszystkimi parlamentarzystami z naszego regionu i nie tylko z
naszego  regionu,  rzecz  jasna.  Szanowni  Państwo,  przechodząc  do  Raportu  o  stanie
miasta. Ubiegły rok był kolejnym okresem stabilnego i zrównoważonego rozwoju naszego
miasta. To efekt pracy bardzo wielu ludzi, dobrej współpracy między innymi, oczywiście
moich zastępców, skarbnika, sekretarza, pracowników urzędu miasta, miejskich spółek,
radnych, za co bardzo, bardzo dziękuję, tych miejskich i tych osiedlowych również dzisiaj
obecnych. To także efekt zaangażowania wielu mieszkańców, zarówno indywidualnie, jak
i działających w wielu organizacjach pozarządowych, które współpracują z miastem na
rzecz mieszkańców. W ubiegłym roku dochody miasta wyniosły 1 291 400 000 zł, wydatki
1 274 700 000 zł. W efekcie różnica na korzyść dochodów wyniosła blisko 17 000 000 zł.
To  znaczy,  że  pomimo  trudnych  czasów,  związanych  chociażby  z  wojną  w  Ukrainie,
inflacją, w przypadku Płocka nie zadłużyliśmy miasta, ale konsekwentnie to zadłużenie
naszego  miasta  zmniejszamy.  Istotą  jest  to,  że  w  ostatnich  latach  wypracowujemy
wysoki poziom nadwyżki dochodów bieżących nad wydatkami bieżącymi. W 2023 roku
dochody bieżące zamknęły się kwotą 1 197 000 000 zł, a wydatki bieżące 1 008 500 000.
Nadwyżka wyniosła aż 188 500 000 zł. Nadwyżka, która w historii naszego samorządu
jest  najwyższą,  rekordową,  a  dzięki  niej  mamy  możliwość  przeznaczania  znaczących
środków własnych na wydatki majątkowe, czyli na inwestycje, a więc na rozwój miasta.
To w sytuacji, gdy zwłaszcza w roku ubiegłym jeszcze niedostępne, z różnych powodów,
dla samorządów były środki unijne, zarówno te z KPO, jak i z nowej perspektywy unijnej
było bardzo istotne, byśmy mogli skutecznie zaspakajać potrzeby mieszkańców, rozwijać
miasto realizując inwestycje na które mieszkańcy czekali. Szanowni Państwo, ta wysoka
nadwyżka oczywiście powoduje również ograniczenie zadłużenia miasta. Nie musieliśmy
w  ubiegłym  roku  sięgać  po  większe  środki  z  chociażby  kredytów,  czy  obligacji.
Najistotniejsze, to Państwo Radni wiedzą, wydatki bieżące w budżecie miasta jak co roku
dotyczyły realizacji zadań związanych z oświatą i wychowaniem to 476 500 000 zł, pomoc
społeczna 141 000 000. Pozostałe środki przeznaczone zostały na działania związane z
gospodarką  mieszkaniową,  komunalną,  gospodarką  odpadami,  ochroną  środowiska,
organizacją transportu i bezpieczeństwa publicznego, a także ochroną zdrowia, kulturą i
sportem.  Szanowni  Państwo,  dochody  majątkowe  wyniosły  blisko  95 000 000 zł,  a
wydatki  inwestycyjne 266 - ponad - milionów złotych.  Oczywiście najwięcej z tej puli
126 000 000  przeznaczyliśmy  na  zapewnienie  bezpieczeństwa  i  komfortu  na  naszych
ulicach,  czyli  rozwój  infrastruktury  drogowej.  Wśród  zrealizowanych  inwestycji  były
chociażby te, które Państwo w tym momencie widzą na slajdach. To przebudowa ulicy
Kościuszki,  plac  Dąbrowskiego,  Warszawska,  to  także  przebudowa  ulicy  Batalionów
Chłopskich,  a  także największy  to  oczywiście  ulica  Łukasiewicza,  której  dwa etapy w
ubiegłym  roku  zakończyliśmy.  Inwestycja  w  sumie  kosztowała  ponad  77 000 000 zł.
Jeden  etap  to  oczywiście  etap  tutaj  na  Starym  Mieście  i  drugi  ten  łączący  Płock  z
rafinerią. Szanowni Państwo, każda przebudowa komunikacji, drogi wiąże się najczęściej
z także modernizacją infrastruktury podziemnej. W ostatnich latach realizujemy potężny
program  rozdziału  kanalizacji  ogólnospławnej  na  kanalizację  deszczową  i  kanalizację
ściekową. W ostatnich dziesięciu latach od 2013 roku na budowę kanalizacji deszczowej
wydaliśmy ponad 126 000 000 zł. Nie są to spektakularne inwestycje, ale bardzo, bardzo
potrzebne. Szanowni Państwo, jak bardzo pokazała ostatnia  nawałnica,  która przeszła
nam miasto na początku czerwca. W ciągu tylko jednej godziny spadło w Płocku na nasze
miasto tyle wody, co przez trzy miesiące. Tam, gdzie ta kanalizacja deszczowa została
zbudowana, tam gdzie są nowe kolektory woda spływała na bieżąco lub w bardzo krótkim
czasie po ustaniu opadów, natomiast tam, gdzie jeszcze tej kanalizacji nie wymieniliśmy,
nie  zbudowaliśmy  kanalizacji  deszczowej  niestety  mamy  do  czynienia  cały  czas  z
podtopieniami,  zwłaszcza  piwnic,  ale  konsekwentnie  będziemy  te  inwestycje  dalej
realizować modernizując kolejne ulice, budując w nich również kanalizację deszczową.
Szanowni Państwo, obok oczywiście tych dużych inwestycji drogowych takich jak ulica
Łukasiewicza nie zapominaliśmy o mniejszych inwestycjach, inwestycjach osiedlowych,
także tych o które często wnioskowali Państwo Radni.  Tu chociażby warto wspomnieć
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ulice: Chrostowskiej,  Świtalskiej,  ale  także ulicę  Cedrową, Zieloną,  Teligi,  Szkutniczą,
Żeglarską, Kapitańską na różnych naszych osiedlach. Na tym ostatnim osiedlu, czyli na
Radziwiu,  zbudowaliśmy  także  sieć  kolektorów,  które  połączyliśmy  ze  zbiornikiem
retencyjnym. W tej sytuacji wykorzystaliśmy również środki z samorządu województwa,
które pozyskaliśmy. Oczywiście największą inwestycją, która została oddana w ubiegłym
roku, było zakończenie budowy stadionu imienia Kazimierza Górskiego. Stadionu, który
oczekiwany  przez  kibiców,  ale  także  wszystkich  mieszkańców  Płocka  kosztował  nasz
samorząd 175 000 000 brutto, ale ponieważ odzyskaliśmy VAT możemy mówić, że koszt
tego stadionu dla naszego samorządu to praktycznie 142 000 000 zł. Warto pamiętać, że
ta  inwestycja  i  wiele  innych,  które  realizowaliśmy,  powstawały  w  bardzo  trudnych
warunkach. To są lata, w których najpierw musieliśmy mierzyć się z pandemią, a później
wojną w Ukrainie i skutkami tej wojny, a więc inflacją, czy chociażby no zmniejszeniem
ilości  pracowników  u  wykonawców,  czy  podwykonawców  tych  inwestycji,  natomiast
poradziliśmy  sobie  z  tymi  wyzwaniami.  Poradziliśmy  sobie  i  dziś  mieszkańcy  Płocka
mogą, ale także całego regionu, korzystać zarówno z tej inwestycji, czy realizowanego w
ubiegłym roku, ale oddanego już w tym roku aquaparku. Szanowni Państwo, dbając o
komfort  i  jakość  życia  mieszkańców  pamiętamy  także  o  inwestycjach  w  transport
zbiorowy, co także wiąże się z ochroną środowiska. Za ponad 8 000 000 zł kupiliśmy pięć
kolejnych  nowych,  nowoczesnych,  w  pełni  wyposażonych  autobusów  dla  Komunikacji
Miejskiej  -  dwa napędzane  silnikami  diesla,  a  także trzy  z  niskoemisyjnym napędem
hybrydowym.  Konsekwentnie  także,  Szanowni  Państwo,  rozwijamy  budowę  dróg
rowerowych, które realizujemy właściwie przy każdej modernizowanej ulicy, tak jak to się
stało chociażby z wybudowaną, zmodernizowaną, ale właściwie wybudowaną od nowa
drogą  rowerową wzdłuż  ulicy  Łukasiewicza.  Szanowni  Państwo,  zrealizowaliśmy  wiele
przedsięwzięć, których pierwsze efekty widzimy w tym roku, a pełne zobaczymy za kilka
lat. Są to oczywiście inwestycje w tereny zielone. Tylko w ubiegłym roku posadziliśmy
ponad 1300 drzew w naszym mieście. Jest to także efekt współpracy z mieszkańcami. To
mieszkańcy wskazują gdzie chcą, aby pojawiły się nowe nasadzenia, gdzie pojawiły się
nowe mikroparki, a takich mikroparków tylko w ubiegłym roku - parków kieszonkowych -
założyliśmy dziesięć.  Bez  wątpienia  zachęcamy także  do  współpracy  w tym obszarze
innych  właścicieli  nieruchomości.  Tu  przede  wszystkim  dziękuję  za  dobrą  współpracę
spółdzielniom  mieszkaniowym.  Szanowni  Państwo,  ważnym  priorytetem,  który
realizowany jest od wielu lat w naszym mieście, to oczywiście gospodarka mieszkaniowa,
ze  szczególnym uwzględnieniem naszego  programu „Mieszkania  na  start”.  Oddaliśmy
kilkadziesiąt  takich  mieszkań  w  budynkach  przy  ulicy  Polnej  i  w  zrewitalizowanej
kamienicy przy ulicy Sienkiewicza 46. Ten element rewitalizacji związany z przebudową,
remontem kamienic  w  centrum miasta  i  zasiedleniem ich  młodymi  ludźmi  w  sposób
szczególny jest  istotny  zarówno dla  mnie,  jak i  mam nadzieję  dla  Państwa Radnych.
Szanowni  Państwo,  wspieramy  także  oczywiście  rewitalizację,  wykorzystując  uchwałę
rady  miasta,  rewitalizację  przestrzeni  staromiejskiej,  która  jest  udziałem prywatnych
przedsiębiorców i która sprawia, że centrum naszego miasta wygląda rzeczywiście coraz
piękniej.  W  ubiegłym  roku  oddaliśmy  także  kolejny  budynek  komunalny  na  osiedlu
Miodowa  Jar.  W  tym  momencie  w  tym  roku  zakończy  się  budowa  dwóch  ostatnich
budynków na osiedlu Miodowa Jar, a w tym momencie już projektujemy kolejny etap
budowy budynków komunalnych, podobnych do tych na osiedlu Miodowa Jar, przy ulicy
Bukowej.  Szanowni  Państwo,  nie  zapominamy,  a  właściwie  priorytetem od  wielu  lat
naszego samorządu są inwestycje w oświatę. W ubiegłym roku rozpoczęliśmy rozbudowę
Szkoły Podstawowej Specjalnej nr 24. Tam budujemy nowe pracownie, ale także cały
kompleks żywieniowy, blok żywieniowy razem ze stołówką. Jest to efekt potrzeb, które ta
zwiększająca się szkoła zgłaszała i odpowiedzieliśmy pozytywnie starając się zapewnić
dzieciom,  które  w  tej  szkole  uczą  się,  zdobywają  nowe  umiejętności,  jak  najlepszy
komfort nie tylko kształcenia, ale także pobytu. Szanowni Państwo, zmodernizowaliśmy
bloki żywieniowe. Tutaj także konsekwentnie - właściwie co roku - dwie placówki, dwie,
trzy placówki w zależności od możliwości mają modernizowane bloki żywieniowe. Tym
razem były to dwie szkoły podstawowe nr 16 i 23. Także dbamy o budowę, modernizacje
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placów zabaw. Tylko w ubiegłym roku wzbogaciły się o takie nowoczesne, bezpieczne
place zabaw przedszkola nr 11, 12, 15, a także kompleksy sportowe przy szkołach, tu
akurat  Szkoła  Podstawowa  nr  20  i  Ekonomik,  który  także  bardzo  długo  czekał  na
właściwie budowę zupełnie nowego kompleksu sportowego, który służy młodzieży, ale
także ze szkoły, ale także i z osiedla, podobnie zresztą, jak i w Szkole Podstawowej nr
20, gdzie korzystają po lekcjach z tego kompleksu dzieci i młodzież, ale także i dorośli z
Borowiczek. Szanowni Państwo, edukacja,  młodzież, dzieci  to priorytet,  natomiast  nie
zapominamy  także  o  potrzebach  zdrowotnych  mieszkańców naszego  miasta.  Tylko  w
ubiegłym roku doinwestowaliśmy w nowoczesny sprzęt nasz Szpital Świętej Trójcy, także
poprawiliśmy  jego  wygląd  poprzez  termomodernizację,  dzięki  czemu  jest  mniejsze
zapotrzebowanie na energię, natomiast zadbaliśmy w tym momencie o remont pediatrii i
w tej chwili podobnie jak interna także i pediatria to są miejsca, gdzie rzeczywiście ten
trudny  pobyt  chorych  dzieci  przebiega  w  bardzo  komfortowych  warunkach.  Także
zadbaliśmy  o  to,  by  mógł  on  przebiegać  właśnie  przy  wsparciu  nie  tylko  personelu
medycznego,  ale  również  samych  rodziców.  Szanowni  Państwo,  realizując  wiele
inwestycji  nie  zapominamy  o  wydatkach  bieżących,  o  tym,  co  stanowi  również
codzienność  naszego  miasta.  Wspieraliśmy  działania  organizacji  pozarządowych,
organizowaliśmy lub pomagaliśmy w organizacji  wielu wydarzeń kulturalnych,  a także
sportowych: Piknik Europejski, Jarmark Tumski, Dni Historii Płocka, Vistula Folk Festival,
Audioriver, Polish Hip-Hop Festival. W końcu w ubiegłym roku także przyjęliśmy politykę
kulturalną,  przygotowaliśmy,  przyjęliśmy  politykę  kulturalną,  która  była  jednym  z
elementów  naszych  starań  o  miano  Europejskiej  Stolicy  Kultury.  Bardzo  dziękuję
wszystkim ludziom kultury, organizacjom, które są zaangażowane właśnie w tworzenie
kultury w naszym mieście. Wydarzenia sportowe to te wydarzenia, które cyklicznie już
nie tylko cieszą mieszkańców Płocka, ale także do Płocka ściągają fanów, uczestników
wielu  wydarzeń sportowych.  To Półmaraton  Dwóch Mostów,  to  także Beach Handball
Global  Tour,  również  mistrzostwa  w  skuterach  wodnych,  czy  Garmin  Iron  Triathlon.
Natomiast  rok ubiegły był o tyle  szczególny,  że po raz pierwszy Płock stał  się areną
Mistrzostw  Świata  w  Piłce  Ręcznej  Mężczyzn.  Szanowni  Państwo,  dbamy  także  o
bezpieczeństwo naszych mieszkańców. Tutaj szczególne podziękowania dla  wszystkich
służb mundurowych  z  którymi  mamy okazję  współpracować konsekwentnie.  Także  w
ubiegłym roku wolą Państwa Radnych w budżecie miasta znalazły się środki na wsparcie
służb mundurowych:  policji,  straży pożarnej  w chociażby zakupie  samochodów, które
dzisiaj służą bezpieczeństwu naszych mieszkańców. Szanowni Państwo, dobra współpraca
ze  szkołami  wyższymi  zaowocowała  utworzeniem  kierunku  lekarskiego  na  naszej
Akademii Mazowieckiej. To także efekt determinacji, zaangażowania od wielu, wielu lat,
które tu także na tej sali miało swój konkretny wymiar, gdzie wspieraliśmy szkoły wyższe
w  tworzeniu  nowych  pracowni,  przekazywaliśmy  środki  na  potrzebne  modernizacje
uczelni wyższych. Determinacja w tym momencie profesora rektora Macieja Słodkiego i
całego zespołu przy współpracy z miastem doprowadziła  do niesamowitego sukcesu i
wierzę,  że  będzie  kontynuowana  w kolejnych  latach  nie  tylko  w kontekście  kierunku
lekarskiego,  ale  także  chociażby  w  kontekście  tego  roku  kierunku  prawa.  Szanowni
Państwo, dbamy także o najbardziej potrzebujących. Ubiegły rok to kolejny rok wojny w
Ukrainie, a dla nas kolejny rok troski o kobiety i dzieci, które właśnie w Płocku znalazły
bezpieczny  azyl,  znalazły  pracę,  znalazły  także  opiekę,  gdzie  dzieci  chodzą także  do
naszych szkół. Tutaj także dziękuję wszystkim tym, którzy w tę pomoc konsekwentnie
angażują  się  wierząc,  że  właśnie  taka  pomoc  może  doprowadzić  w  konsekwencji  do
zwycięstwa demokracji, do zwycięstwa pokoju, do zwycięstwa także Ukraińców, którzy
walczą  o  swoją  ojczyznę.  Dbamy  o  najbardziej  potrzebujących  również  w  naszym
mieście. Takim może drobnym, ale ważnym także dla mnie przykładem jest to, że tylko
w ubiegłym roku otworzyliśmy dwa kolejne rodzinne domy dziecka. To już siódmy i ósmy
rodzinny dom dziecka, gdzie dzieci...  trafiają dzieci wyrokiem sądu z rodzin, które są
niewydolne  wychowawczo.  To  właśnie  miasto  ma  zapewnić  im  bezpieczny  azyl  i
możliwość  troski,  opieki  nad właśnie  tymi  dziećmi.  Szanowni  Państwo,  zbieraliśmy  w
ubiegłym  roku  owoce  naszej  pracy  z  lat  wcześniejszych  i  jednocześnie  położyliśmy
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fundamenty pod dalszy dynamiczny rozwój naszego miasta. Dzięki zaangażowaniu wielu
osób - tu akurat w kontekście patrzę na moich zastępców, skarbnika i sekretarza - dzisiaj
mamy dobrą sytuację finansową, wiele przedsięwzięć, które już zakończyliśmy albo które
są  w  trakcie  realizacji,  które  będą  sprawiały,  że  Płock  będzie  tylko  coraz  lepszym
miejscem do życia.  Chciałbym w tym momencie  jeszcze raz  podziękować wszystkim,
którzy swoją pracą, zaangażowaniem, inicjatywą, wytrwałością w działaniu przyczynili się
do rozwoju Płocka w 2023 roku. Bardzo, bardzo dziękuję.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący  Rady Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękujemy
bardzo Panie prezydencie. Przechodzimy do podpunktu b) debata nad „Raportem o stanie
miasta  Płocka”.  Czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  chciałby  zabrać  głos  w  tym  punkcie?
Przypomnę  Państwu  tylko,  że  jeszcze  dzisiaj  w  porządku  obrad  mamy  jeden  punkt
podsumowujący  wydarzenia  roku  poprzedniego,  a  mianowicie  będziemy  omawiać  w
projekcie uchwał, w jednym z projektów uchwał, podsumowanie, sprawozdanie finansowe
miasta  Płocka  za  rok  poprzedni  i  zapewne  wówczas  również  odbędzie  się  podobna
dyskusja  dotycząca  meritum roku  ubiegłego.  Ale  jest  zgłoszenie.  Pan  radny  Szymon
Stachowiak, proszę bardzo.”

Pan radny Szymon Stachowiak powiedział: „Ja chciałbym wyrazić stanowisko klubu w
sprawie stanu o raporcie miasta. Pozwolę sobie podejść do mównicy. Panie Prezydencie!
Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Płock to miasto z gigantycznym potencjałem,
dziś jednak w naszej ocenie Płock to miasto bez wizji, bez siły napędowej do rozwoju i
bez dalekosiężnych planów rozwojowych. Można powiedzieć, że miasto  rozwija  się od
siłowni  pod  chmurką,  poprzez  place  zabaw,  drobne  remonty  i  efekciarskie  promocje
prezydenta za pieniądze wszystkich płocczan, na przykład na banknotach Monopoli. Jaki
jest  jeden  z  największych  problemów  Płocka?  Męczące  miasto  i  mieszkańców  od
dziesięcioleci  wykluczenie  komunikacyjne.  W  tym  miejscu  trzeba  wyraźnie  podkreślić
bierność  prezydenta  Płocka  w  zakresie  rozwiązywania  tego  problemu.  Przypomnijmy
wypowiedź z 27 sierpnia 2020 roku Pana prezydenta podczas sesji Rady Miasta Płocka:
dlatego oczywiście jako miasto widzimy szansę i będziemy bardzo mocno współpracować
z  Centralnym  Portem  Komunikacyjnym,  razem  także  z  samorządami,  które  będą
beneficjentami  budowy  tej  inwestycji,  a  w  sposób  szczególny  linii  kolejowych,  czy
drogowych,  które  w  końcu  zakończą  temat  wykluczenia  komunikacyjnego  naszego
miasta.  Idziemy  dalej.  4 kwietnia  2024,  debata  kandydatów  na  prezydenta,  Pan
prezydent  Nowakowski  wypowiada  się  przeciwko  lobbowaniu  za  budową  Centralnego
Portu Komunikacyjnego. Dochodzi do nagłej zmiany stanowiska a płocczanie nie wiedzą,
co  się  dzieje.  Jak  wszyscy  wiemy,  silny  opór  społeczny  w  skali  kraju  przycisnął
uśmiechniętą Polskę i dziś koalicja 13 grudnia znów postanowiła zrobić wielki zwrot w
sprawie Centralnego Portu Komunikacyjnego i planuje go realizować, choć w znacznie
okrojonej formie. Co z Płockiem? Co w takiej sytuacji proponuje nam gospodarz miasta?
Jaki  będzie  rozwój  komunikacyjny  naszego  miasta?  Gdy  już  przy  szlakach
komunikacyjnych  jesteśmy  należy  zwrócić  uwagę  na  bezpieczeństwo  naszych
mieszkańców,  jak  wygląda  sytuacja  drożności  i  szybkości  przy  przemieszczaniu  się  i
wyjeżdżaniu między innymi drogami ewakuacyjnymi. Jest to dla nas szczególnie ważne z
racji  umiejscowienia  w  naszym  mieście  zakładu  dużego  ryzyka.  Niestety  nic  na
przestrzeni  ostatnich  trzech  kadencji  naszego  włodarza  nie  zostało  zaproponowane  i
zrealizowane.  Mamy  brak  drożnych  wyjazdów  z  Płocka.  W  dzisiejszej  trudnej
rzeczywistości  po  dwóch latach  wojny na  Ukrainie  jest  już  na  to  za późno  i  miejmy
nadzieję,  że  jak  najszybciej  jakiekolwiek  działania  zostaną  podjęte.  Wielokrotnie
podejmujemy także temat zmniejszania liczby mieszkańców, degradacji naszego miasta,
zdewastowanego Starego Rynku, braku pomysłu na ożywienie płockiego nabrzeża, które
jest  jednym  z  bardziej  atrakcyjnych  miejsc  miasta  i  regionu,  szczególnie  w  okresie
wiosenno  -  letnim.  Nie  widzimy  również  otwartości  i  dobrej  współpracy  z
przedsiębiorcami lokalnymi. Pan prezydent nie prowadzi żadnych działań zaadresowanych
do młodych poza wywieszaniem billboardów typu: Akademicki Płock, Pakuj się do Płocka,

10



a  niestety  Płock  jest  miastem  najbardziej  wyludniającym  się  w  województwie
mazowieckim. Czy kiedykolwiek Panu prezydentowi wpadł do głowy pomysł organizacji
stołu  dyskusyjnego,  panelu  dyskusyjnego  z  młodym  płocczanami,  jakie  są  ich
oczekiwania, jaki Płock będzie dla nich akceptowalnym miastem do życia, studiowania i
pracy?  Zainteresowanie  młodych  osób  to  również  sensowna  oferta  kulturalna  i
rozrywkowa, stąd wymyślone hasło Festiwalowy Płock, które miało przyciągnąć rzeszę
młodych osób. Niestety kolejne imprezy odchodzą już do historii,  choćby wspomniany
przez  Pana  prezydenta  Audioriver,  a  wymyślane  na  zakładkę  kolejne  wydarzenia
kulturalne  i  rozrywkowe  nie  zastąpią  tak  znanego  i  cenionego  wydarzenia.  Na  tym
również tracą nasi lokalni przedsiębiorcy, restauratorzy, czy hotelarze. Popatrzmy także
na  nasze  ulice.  Jeszcze  w  końcówce  poprzedniej  kadencji  prowadzone  wspomniane
inwestycje:  Łukasiewicza,  Batalionów  Chłopskich,  Kościuszki,  czy  Rościszewskiej  były
realizowane,  ponieważ  otrzymaliśmy  wsparcie  ze  strony  złego  i  niedemokratycznego
rządu  Prawa  i  Sprawiedliwości.  Teraz  nie  ma  zbyt  dużo  tych  inwestycji  drogowych,
którymi może pochwalić samorząd. Wiele razy jako klub podkreślaliśmy również tu na
sesjach, że Pan prezydent stał się politykiem, a nie samorządowcem. Polityka i tak zwane
wzajemne dobre relacje towarzyskie wkroczyły otwartymi na oścież drzwiami do tego
urzędu.  W tym miejscu również  trzeba podkreślić  odpowiedzialność  Pana prezydenta,
która spoczywa na zarządzaniu miejskimi spółkami. Historie o kolejnych przesunięciach
terminu  remontu Podolanki  są wszystkim znane.  Opóźnienie  to  ponad rok,  a  jeszcze
remont nie został ukończony. Cały czas oczekujemy na oddanie zjeżdżalni, której remont
miał  zakończyć się w marcu 2024 roku. Być może będzie to  marzec 2025. Czekamy
cierpliwie.  Jest  to  zaiste  bardzo  ciekawy  sposób  na  promocję  naszego  miasta,  że
powstają znane ogólnopolskie memy i powszechne żarty, jak to po długo oczekiwanym
remoncie i oddaniu upragnionego basenu znów jest zamykany okresowo przez tak zwane
incydenty, a osoby zarządzające spółką, jak widać, nie mogą sobie poradzić zarówno z
remontem, jak i z wyeliminowaniem przyczyn tych incydentów. Niestety kolejna miejska
spółka Wisła Płock i drużyna Wisły Płock straciła szansę na awans do ekstraklasy, choć
zapowiedzi były huczne i odważne. Sprawa zarządzania tą spółką zostawia również wiele
do  życzenia  w  naszej  ocenie.  Płocczanie  to  widzą.  Panie  prezydencie,  szczerze
gratulujemy zwycięstwa w pierwszej turze w tych wyborach samorządowych. Postawienie
na silną promocję, autopromocję przyniosło owoce. Popatrzmy jednak na liczbę głosów
oddaną na Pana kandydaturę. W 2018 roku to 31 268 głosów, w 2024 - 22 240, spadek o
blisko  1/3  poparcia.  Ponad  9000  płocczan  straciło  do  Pana  zaufanie.  Skoro  już  o
wyborach  mowa  jeszcze  na  ten  moment  powróćmy  pamięcią  do  ostatniej  kampanii
samorządowej.  Jak  to  jest,  Panie  prezydencie,  że  wybiórczo  nęka  się  pismami
straszącymi  właścicieli  nieruchomości,  którzy  wywiesili  banery  wyborcze  kandydatów
opozycji  twierdząc,  że  grożą  za  to  kary?  Dziwnym trafem nie  słyszymy,  żeby  takie
korespondencje  trafiały  do  właścicieli  ogrodzeń  kandydatów  koalicji  rządzących  w
samorządzie.  Wszyscy  mieszkańcy  mojego  okręgu  nr  1  wiedzą,  co  się  wydarzyło  w
przednoc wyborczą na słupach, obok jednego z Państwa Radnych znajdującego się tutaj
na sali, w jaki sposób zostało złamane prawo wyborcze w tym czasie. Czy jakiekolwiek
konsekwencje zostały wyciągnięte, czy cokolwiek się wydarzyło w związku z tym? Nie.
Miasto  stało  się  zamkniętą  twierdzą jednej  opcji  politycznej,  gdzie  przestrzeń zostaje
zagrabiana  dla  osiągnięcia  celów  politycznych.  To  układ  zamknięty.  Szkoda,  że
samorządność  straciła  swój  podstawowy  cel.  Podsumowując,  jako  radni  Prawa  i
Sprawiedliwości  wyrażamy  negatywną  opinię  na  temat  Raportu  o  stanie  miasta.  Nie
moglibyśmy z czystym sumieniem zagłosować za wotum zaufania dla Pana. Oczekujemy
ambitnego Płocka, miasta z wizją i pomysłem. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych zgłasza się jeszcze do dyskusji w tym punkcie? Pan
przewodniczący Michał Sosnowski, proszę.”
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Pan radny  Michał Sosnowski  powiedział: „Panie Przewodniczący! Panowie Prezydenci!
No mocne wystąpienie jak na debiut kolego Szymonie, natomiast tak się zastanawiam,
bo ja trochę dłużej mieszkam w tym mieście i w tych ławach też siedzę i podejmowałem
pewne też decyzje parę lat temu, które dzisiaj  są krytykowane przez kolegę, tak się
zastanawiam, skąd może kolega wiedzieć jak się rozwija to miasto skoro niedawno tu
przeprowadził, tak naprawdę. Więc to jest doskonały dowód na to, że promocja naszego
miasta jest dobra skoro tacy młodzi, aktywni ludzie się tu przeprowadzają, to jest raz.
Krytykuje kolega wykluczenie komunikacyjne naszego miasta. A kto za to przez ostatnie
osiem lat odpowiadał? My podnosimy temat S10, czy wszystkich dróg krajowych, które
omijają  nasze  miasto  od  wielu  lat.  Przez  ostatnie  osiem  lat  rządów  Prawa  i
Sprawiedliwości w tym temacie dla Płocka nie zadziało się nic. Pieniądze szły na okręg
radomski,  Płock był brzydko mówiąc, olewany, więc trudno w ogóle, dziwnie się tego
słuchało, bo trochę taki partyjny bełkot. Jeżeli chodzi o wyjazdy z Płocka, które kolega
krytykuje,  to może też o tym nie wie, ale wszystkie drogi,  za które odpowiada bądź
miasto,  bądź  samorząd  województwa,  czyli:  Dobrzyńska,  Otolińska,  Dobrzykowska
zostały  w ostatnich  latach wyremontowane. Jedyną drogą,  z  którą jest  problem,  jest
droga Wyszogrodzka. Dlaczego? Bo jest to droga krajowa i tu znowu był problem, jeżeli
chodzi o innych właścicieli. I coś się tam zaczyna w tym temacie i na pewno ruszy ten
temat do przodu. Natomiast to jest jedyny wyjazd z Płocka, tak naprawdę, który nam
został do wyremontowania, więc to kolejna bzdura. Festiwalowy Płock. No jak słyszę od
przedstawiciela  Prawa  i  Sprawiedliwości,  że  jest  zwolennikiem,  że  jesteście  Państwo
zwolennikiem festiwali, no to znowu mnie szczerze mówiąc trzęsie, bo nie tak dalej jak w
kadencji  2014-2018  staraliście  się  Państwo  wprowadzić  ciszę  nocną,  która  była
krytykowana przez wszystkich organizatorów. Całe szczęście ten projekt nie przeszedł.
Więc nie strójcie  się teraz w pióra zwolenników festiwali,  bo to jedna wielka bzdura.
Audioriver wyniósł się z Płocka nie ze względu na jakieś uchybienia samorządu, czy błędy
prezydenta,  czy  radnych,  tylko  dlatego,  że  nie  mają  gdzie  festiwalowicze  mieszkać.
Dlaczego  nie  mają  gdzie  mieszkać?  Ponieważ  Orlen sprowadził  na  budowę Olefin  III
mnóstwo przybyszów z Azji, co pewnie może też powinien kolega skrytykować po linii
swojej partii. Więc jakby starajmy się krytykować merytorycznie, bo naprawdę dziwnie
się tego słuchało. Wspomina Pan o spadku Wisły Płock. Tak, tragiczne wydarzenie dla
kibiców i tak dalej, natomiast obok Pana siedzi prezydent za którego czasu, za rządów w
Wiśle Płock spadliśmy na trzeci poziom rozgrywek, więc to skończmy z taką hipokryzją.
Kolejna rzecz - pisma o banery. No musi Pan wiedzieć, że w sprawie moich banerów było
pewnie  więcej  pism  do  mieszkańców  niż  dla  kandydatów  Prawa  i  Sprawiedliwości.  I
trudno,  czasami  trzeba  to  przyjąć  na  klatę  i  zdjąć  ten  baner  po  prostu,  jeżeli  jest
wywieszony bez zgody. No i tyle. Na koniec jeszcze podkreślę właśnie to, co zacząłem, że
promocja miasta i rozwój musi być świetny skoro tacy świetni ludzie się tu sprowadzają.
Dziękuję.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Widzę, że żywa dyskusja, bardzo dobrze. Jest ad vocem ze strony Pana radnego
Szymona Stachowiaka, proszę.”

Pan radny  Szymon Stachowiak  powiedział: „Chciałbym krótko doprecyzować, bo Pan
radny ewidentnie nie zrozumiał, stosując jakieś osobiste wycieczki względem mnie. Jest
to stanowisko Klubu Prawa i Sprawiedliwości. Klub zasiada w tym mieście dużo dłużej od
Pana, mniej więcej od 22 lat odkąd ta partia istnieje. Jest to stanowisko całego klubu, nie
tylko moje indywidualne. Ja bardzo bym chciał, żeby promocja była tak dobra, abym był
w większości młodych ludzi, którzy decydują się zamieszkać w Płocku, a nie być dziwnym
wyjątkiem od reguły, gdzie muszę słuchać pytań skąd ta decyzja. Ja widzę w tym mieście
ogromny potencjał.  Cieszę się, że mieszkańcy dali  mi takie samo prawo jak Panu do
reprezentowania swojej  woli,  swojego głosu i  nie  wyobrażam sobie,  aby fakt  mojego
mieszkania  tutaj  krócej  miał  jakkolwiek  na  to  wpływać.  Mieszkańcy  mi  zaufali,  ja
zamierzam  ich  tutaj  godnie  reprezentować,  dokładnie  tak  samo  jak  Pan.  Zamiast
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wygłaszać puste frazesy i atakować mnie ad personam myślę, że możemy przejść do
merytorycznej  dyskusji,  bo  te  zarzuty  są  jak  najbardziej  słuszne  i  my  je  całkowicie
podtrzymujemy. Dziękuję.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tej dyskusji? Pan przewodniczący Tomasz
Korga, proszę.”

Pan radny Tomasz Korga powiedział: „O, już działa. Dziękuję bardzo. Ja mam pytanie
do  Pana  prezydenta.  Pan  prezydent  w  swoim  wystąpieniu  powiedział,  że  jakby  już
zamknięta jest suma, o której mówił w momencie mówienia o stadionie. Czy te 142 to
jest  już  zamknięta  suma,  bo  jak  wiem,  tam  były  określone  kłopoty.  Pan  prezydent
Zieliński nam mówił o tych kłopotach. Czy to już jest finał?”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Poprosimy o
odpowiedź.  Panie  Tomaszu,  chyba  wcisnął  Pan  niewłaściwą  ikonkę.  Pojawił  nam  się
wniosek formalny. Proszę, Panie Tomku, na tablecie wcisnąć odpowiednią opcję, bo jest
wciśnięty  wniosek  formalny.  Prosiłbym  może  o  próbę  odpowiedzi  na  pytanie  Pana
przewodniczącego. Proszę bardzo Panie prezydencie.”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Szanowni  Państwo,
rzeczywiście odnosząc się do tego merytorycznego pytania w kontekście stadionu -mamy
jeszcze, przed nami ostatni element, aspekt związany z waloryzacją wynagrodzenia dla
wykonawcy. W tym momencie jesteśmy już właściwie na finiszu. Ostateczna kwota, jeśli
chodzi  o  stadion,  to  będzie  152  500 000 zł.  To  zamknie.  To  już  będzie  netto  152
500 000 zł.  To jest  ostatecznie.  Brutto  to  będzie  w sumie 187 500 000 zł.  Natomiast
biorąc pod uwagę pierwotne oczekiwania wykonawcy i rzeczywiście wyzwania, z którymi
on się musiał mierzyć, to wynegocjowana przez nas przed Prokuratorią to jest naprawdę
bardzo, bym powiedział, satysfakcjonująca dla samorządu kwota, 1/3 mniej więcej tego,
czego pierwotnie oczekiwał wykonawca. Natomiast ja jeszcze odnosząc się do wypowiedzi
poprzedniego Pana radnego w imieniu klubu, który się wypowiadał, muszę przyznać, że w
mojej  wypowiedzi  ani  razu nie  było  żadnego aspektu  politycznego.  Ja  oczywiście  nie
nazwałbym tego bełkotem politycznym, tak daleko bym nie poszedł, ale demagogią jak
najbardziej. I zachęcałbym Pana radnego, ciesząc się z obecności w tych ławach, bo ja
jestem w stanie także krytykę z ław opozycji przyjmować mając pełną świadomość, że
ona  jest  potrzebna,  że  prezydent  miasta,  który  cieszy  się  niesłabnącym,  ponad  50-
procentowym poparciem mieszkańców Płocka, którzy poszli na wybory, w tym momencie
taką krytykę także musi przyjmować, ale merytoryczną, merytoryczną. Natomiast to, co
miałem, czego miałem okazję usłyszeć ze strony Pana radnego, to przede wszystkim
demagogia, która z rzeczywistością samorządową miała niewiele wspólnego, natomiast z
atakiem politycznym jak najbardziej. To także przyjmuję, bo mam świadomość, że rola
prezydenta  ma  różny  charakter.  Natomiast  proszę,  mając  także  świadomość,  że  nie
wszystko  jeszcze  Pan  radny  musi  wiedzieć,  to  tworzenie  zarzutu  z  tego,  że  Płock
rzeczywiście  jest  wykluczony komunikacyjnie  w sytuacji,  w której  zarówno prezydent
miasta, jak i rada miasta wielokrotnie podejmowały różnego rodzaju działania związane
właśnie z zakończeniem tego wykluczenia komunikacyjnego na różnych forach, w różnej
formie,  doprowadzając  skutecznie  do  tego,  że  najpierw  rząd  jeszcze  Platformy
Obywatelskiej i PSL wprowadził do planów państwa budowę S10 w sąsiedztwie Płocka,
później  po  kilku  latach,  kiedy  nic  w  tej  sprawie  się  nie  działo  jednak  znowu
konsekwentnie działaliśmy wspólnie, razem, także na tej sali, bez większych podziałów
politycznych  nad tym,  żeby ten korytarz  S10 przebiegał  w bezpośrednim sąsiedztwie
naszego miasta świadczy ze strony Pana radnego o albo niewiedzy, albo złej woli, bo
inaczej  tego  się  wytłumaczyć  po  prostu  nie  da.  Oczywiście  każdą inną merytoryczną
krytykę jestem w stanie przyjąć i sądzę, że w wielu kwestiach później ta krytyka, jeśli
będzie merytoryczna, będzie znajdowała odzwierciedlenie w decyzjach, które zarówno ja
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jako  prezydent,  jak  i  Państwo  Radni  chociażby  podczas  sesji  budżetowej,  będziemy
podejmowali. Bardzo dziękuję.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Jest ad vocem ze strony Pana radnego, proszę.”

Pan radny Szymon Stachowiak powiedział: „Panie prezydencie, bardzo dziękuję za te
deklaracje, że przyjmuje Pan konstruktywną i merytoryczną krytykę. Ja w tym miejscu
mam pytanie, dlaczego w takim razie jedyny największy klub opozycyjny ma utrudnione
funkcjonowanie w ramach rady miasta, bo dobrym zwyczajem, skoro już wiemy wszyscy,
że nie jestem z Płocka, mogę to powiedzieć, praktycznie w każdym innym mieście jest
dobry  zwyczaj  przyjęty,  że  w  komisji  rewizyjnej  przewodzi  opozycja  i  ma  swojego
przedstawiciela w większości, jeżeli chodzi o zastępców przewodniczącego rady miasta.
Tutaj takich zwyczajów nie ma, więc w obecnej sytuacji niestety odbieram to jako pusty
słowotok,  dlatego  że  narzędzia,  które  powinny  zwyczajowo  i  w  zgodzie  z  dobrym
obyczajem przysługiwać  opozycji  dzisiaj  nie  przysługują.  Ja  wiem,  że  Pan  prezydent
pewnie teraz powie, że to nie Pana decyzja, tylko decyzja rady, ja to w pełni rozumiem,
ale to nie zmienia faktu, że Pan jest włodarzem tego miasta.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Pan prezydent,
proszę bardzo.”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Pozostaje  mi  tylko
wyrazić radość, że sam Pan sobie odpowiedział na swoje pytanie. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Czy jeszcze, Szanowni Państwo, ktoś z Państwa Radnych w tym kontekście? Nie
widzę. Pozwolę sobie też w pewnym sensie odnieść się do wystąpienia Pana radnego
Szymona, ale merytorycznie. Zabolało mnie Panie radny, to iż krytykuje, skrytykował Pan
działania  samorządu  płockiego  w  kontekście  infrastruktury  za  którą  odpowiadają
instytucje państwowe. I tu powiem Panu na przykładzie dwóch jak gdyby elementów. Po
pierwsze  droga  S10.  Generalna  Dyrekcja  Dróg  Krajowych  i  Autostrad  na  przestrzeni
ostatnich  ośmiu lat  bardzo niewiele  zrobiła  w tym temacie,  tak z perspektywy mogę
ocenić,  czyli  instytucja podległa ministerstwu komunikacji,  ministerstwu infrastruktury.
Pan  ma  prawo  tego  nie  wiedzieć.  Natomiast  jeszcze  trzy,  cztery  lata  temu,  gdy
przedstawiano nam jako płockiemu samorządowi cztery warianty możliwe przebiegu S10
w opracowaniu  tym eksperci  wypowiadający  się  w  imieniu  Generalnej  Dyrekcji  Dróg
Krajowych  i  Autostrad  za  najbardziej  właściwy  i  preferowany  wskazali  jednoznacznie
wariant  ten  najgorszy  dla  Płocka,  czyli  najdalej.  My  jako  samorząd  płocki  długo
walczyliśmy  z  tym,  oprotestowywaliśmy  i  może  dlatego  dzisiaj  jeszcze  ta  droga  ma
szansę i liczymy na to, że będzie zbudowana pięć albo siedem kilometrów od Płocka, a
nie  dwadzieścia kilometrów  od  Płocka.  I  drugi  element,  o  którym  też  powiem,  to
przebudowa drogi krajowej, powtórzę drogi krajowej nr 62, czyli to jest trasa wylotowa
na Warszawę. Tu również mieliśmy z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad
podpisane porozumienie w roku 2018, które wydawało się wszystkim, że kończy temat,
że  jesteśmy dogadani,  że  dwupasmówka  będzie  budowana  od Jaru  Rosicy  do  granic
miasta.  Niestety  -  i  tutaj  też  Pan  radny  ma  prawo  tego  nie  wiedzieć  -  natomiast
Generalna Dyrekcja zaproponowała nam w swoim rozwiązaniu atrapę przebudowy ulicy
Wyszogrodzkiej. Zamiast ulicy dwupasmowej zaproponowano nam drogę tak zwana dwa
plus  jeden  z  dobudową  jeszcze  jednego,  poszerzeniem  można  powiedzieć  istniejącej
jezdni  od strony południowej,  która miałaby przebiegać bezpośrednio przy budynkach
mieszkańców. Nie byliśmy decydentem w tej materii.  To, co mogliśmy zrobić niestety
jako samorząd tylko oprotestować to i nie zgodzić się. Kosztowało nas to pewnie dwa,
trzy lata dłuższą realizację, ale dzisiaj wiemy, że nie będzie to prowizorka, tylko że będzie
to  zbudowana  droga,  tak  jak  powinna.  Nie  chcę  się  odnosić  do  kwestii  innych
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politycznych. Chciałem tylko merytorycznie o tych dwóch najważniejszych inwestycjach.
Szanowni  Państwo,  nie  widzę  więcej  zgłoszeń  ze  strony  Państwa  Radnych,  zatem
przypomnę Państwu, iż wpłynął do mnie wniosek od Pana Jana Wyrębkowskiego, poparty
podpisami  mieszkańców.  Odczytam  tylko  wstęp  tego  wniosku.  Zgodnie  z  ustawą  o
samorządzie gminnym art. 28 aa ust.  6, 7, 8 zgłaszam Panu, że chcę zabrać głos w
dyskusji nad Raportem o stanie miasta Płocka w 2023 roku i w niej o ustosunkowanie o
pilne działanie dla stworzenia perspektywicznych planów funkcjonowania i kształtowania
Płocka.  List  jest  podparty podpisem 78.  mieszkańców Płocka.  Przypomnę Państwu,  iż
wymóg ustawowy to minimum 50 podpisów, zatem Pan Jan spełnia swoim dokumentem
ten wymóg. Proszę bardzo,  zapraszam Panie  Janie  do mównicy.  Tego nie głosujemy.
Natomiast  ja  bardzo Pana proszę i  mam takie  uprawnienie jako przewodniczący rady
regulaminowe zawarte w statucie, proszę Pana bardzo o zmieszczenie się w piętnastu
minutach.”

Pan Jan Wyrębkowski powiedział: „Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni
Państwo! Na początku sprawa formalna. Funkcjonowanie dyskusji nad raportem o stanie
miasta reguluje  ustawa o samorządzie gminnym i ona nie ogranicza ani radnym, ani
mieszkańcom czasu.  Także,  proszę  Państwa,  nie  przeszkadzajcie  tutaj,  pozwólcie,  że
wypowiem się. Nie będę chciał długo omówić, ale będę chciał merytorycznie na ten temat
zabrać  parę  słów.  W  mojej  ocenie,  proszę  Państwa,  jako  doświadczonej  osoby,
doświadczonego inżyniera budownictwa i menadżera po studiach MBA w zakresie analiz
strategicznych i strategii powiem, że rok poprzedni, a również cały okres samorządności
był złym okresem dla Płocka. Ostatni rok i ten poprzedni okres był okresem chaotycznego
funkcjonowania.  Nie  możemy  powiedzieć  o  zrównoważonym  rozwoju.  No  przytoczę
Państwu tutaj, proszę Państwa definicję tego, proszę Państwa, no określenia, bo widzę,
że  zagadnienie  jest  nierozumiane,  więc,  żebyście  Państwo  wiedzieli.  Zrównoważony
rozwój - sposób gospodarowania, w którym zaspokojenie potrzeb obecnego pokolenia nie
zmniejszy  szans  zaspokojenia  potrzeb  przyszłych  pokoleń.  Jeżeli  nie  mamy
perspektywicznej  wizji  ani  perspektywicznych  planów,  to  nie  ma  zrównoważonego
rozwoju. Jeżeli myślimy, żeby drogę tranzytową, którą żeśmy zbudowali przez Płock, nie
wiem ile, siedem lat temu, sześć już przerabiać, to proszę Państwa właśnie ograniczamy
tę możliwość funkcjonowania przyszłych pokoleń dlatego, że pieniądze poszły i planujemy
wydać na rozwiązania, które się nam nie sprawdziły. Więc tak to wygląda tutaj, proszę
Państwa. Więc też tutaj takie stwierdzenie Pana prezydenta, że zbudował fundamenty
dalszego dynamicznego rozwoju no to ja już tych fundamentów to już w ogóle nie widzę.
Zmieniliśmy tutaj  retorykę,  że  do  tej  pory było,  że  Płock  się  dynamicznie  rozwija  w
niezwalnianym tempie,  ale w tym okresie ostatnim nie było  tego rozwoju,  tylko było
dynamiczne wyludnianie się miasta w przyspieszonym tempie. No taką mamy sytuację
tutaj. Także, proszę Państwa, ja bym nie chciał być tutaj krytyczny. Ja chcę być tylko
merytorycznym, żebyśmy prawidłowo rozumieli stan Płocka i jeżeli mam się za kimś tutaj
opowiadać,  za czyjąś wypowiedzią, to bardziej tutaj mi odpowiada to, co tutaj  Pan z
ramienia Klubu PiS zaprezentował. Proszę Państwa, pokazujemy, to się wczoraj pokazało,
no ja  tutaj  zaznaczyłem Płock.  No Płock  według  mojego  oznaczenia  byłby  no znowu
wykluczony w tych rozwiązaniach,  ale  zaskoczyła mnie  tutaj  dzisiaj  jedna wypowiedź
osoby, która się przysłuchiwała, że podobno ta trasa tutaj przechodzi ona przez Płock. No
albo ta grafika jest zła, albo ja źle oznaczyłem. Wolałbym, żeby rzeczywiście w planach
tutaj budowy CPK ta trasa kolejowa przechodziła tak jak była planowana, czyli tutaj przez
obrzeża Płocka. Proszę Państwa, no tutaj tego nie widzimy, bo słaba jest tutaj ostrość,
natomiast widzimy Płock w tych planach, tutaj jest planowana ta droga S10 gdzieś poza
Płockiem, czyli widzimy, że Płock no był wykluczony i będzie wykluczony. To jest właśnie
to rozwiązanie, proszę Państwa. No nie możemy powiedzieć, że jeżeli nam się udało tą
trasę tutaj S10 przybliżyć przez Płock to jest wielki sukces. Proszę Państwa, w którym
kierunku zmierzamy? Zmierzamy w kierunku zbudowania drogi tranzytowej przez prawie
geometryczne centrum miasta.  No nie  jest  to  rozwiązanie  przyszłościowe, nie  jest  to
rozwiązanie, którego Płock potrzebuje, którego mieszkańcy oczekują. Płock potrzebuje
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zupełnie innych rozwiązań. Także proszę Państwa no jest to generalnie nieprawidłowe
rozwiązanie i teraz mówienie o tym, że Płock czekał kilkadziesiąt lat, a kilkanaście na
pewno, prawda, o przybliżenie tej trasy, to mówi o tym, prawda, jak my funkcjonujemy.
My czekamy, biernie czekamy albo wysyłamy apele. Nie mamy żadnych propozycji na
funkcjonowanie Płocka i jeżeli tutaj - wrócę do wystąpienia Pana prezydenta - to Pan
prezydent nie powiedział, co buduje. Dużo buduje, dużo robi, dużo się stara, tylko z tego
no powiem nie wie sam, co z tego ma być. Płock powinien być kształtowany jako ośrodek
regionalny i Płock nie będzie ośrodkiem regionalnym, jeżeli my tego nie zaplanujemy.
Także  to,  że  się  dużo  robi  lub  dużo  się  chce  robić,  to  nie  prowadzi  do  osiągnięcia
jakichkolwiek celów. No i tu, proszę Państwa, właśnie widzimy te dużo robienia, to jest
ilość  opracowanych  miejscowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego.  72
miejscowe plany były opracowane. Samorząd dalej tworzy te miejscowe plany, ale się
one nie układają w żadną zaplanowaną całość. Takimi metodami nie zbudujemy dobrze
funkcjonującego miasta. Proszę Państwa daję przykład tutaj Krakowa. Widzicie Państwo,
miasto zaplanowane już dawno, już w tej chwili kończy swoje obwodnice. Już w miesiącu
kwietniu  była  dyskusja  nad  planem  ogólnym,  a  my  jeszcze  nie  mamy  wizji
funkcjonowania Płocka. Widzicie Państwo jak można zaplanować funkcjonowanie Płocka,
funkcjonowanie miasta na bazie Krakowa. No miasto 800 000 ludzi zaplanowało swoje
funkcjonowanie i rozwija się. Bo jak Płock się skurczył o 20 000 ludzi, mieszkańców, to
Kraków przebił w górę 800 000 i przebił w górę 130 000 studentów, więcej niż Płock ma
mieszkańców. Dlatego prawda, że stał  się atrakcyjnym miastem poprzez odpowiednie
działania samorządów, prawdopodobnie,  bo przecież to chyba samo tutaj  z nieba nie
spadło, że oni mają takie rozwiązania. Proszę Państwa, Ciechanów, miasteczko nie tak
daleko,  funkcjonowało  proszę  Państwa  w  taki  sposób,  że  droga  DK50  wchodziła  do
centrum  i  droga  DK60  wchodziła  do  centrum,  przechodziła  przez  centrum.  Proszę
Państwa,  pokażę  Państwu,  żebyście  Państwo  zobaczyli  tutaj.  Ja  od  81.  roku  do  86.
pracowałem w Ciechanowie jako kierownik zespołu budów i znam dokładnie Ciechanów.
Duży  tam  wysiłek  zrobiłem  na  wielu  budowach.  Zostałem  w  85.  roku  jako
trzydziestoczteroletni mężczyzna odznaczony przez wojewodę medalem „Za Zasługi dla
Województwa Ciechanowskiego”, którego już nie ma. Budowałem tam wiele obiektów.
Największe  takie  wyzwanie  to  był  wojewódzki  szpital  zespolony,  zakład  maszyn  i
urządzeń  geologicznych,  centralna  ciepłownia  dla  Ciechanowa,  roboty  technologiczne,
centralna  magistrala  ciepłownicza  dla  Ciechanowa.  I  powiem  Państwu,  no  tutaj  już
uprzedzę,  prawda,  że  oprócz  tego,  że  potem  zajmowałem  się  stworzeniem  nowych
rozwiązań dla mostu, to w Ciechanowie na centralnej magistrali ciepłowniczej wdrożyłem,
zainicjowałem  i  wdrożyłem  nowe  rozwiązania  technologiczne,  które  tak  relatywnie
odnosząc na aktualne ceny przyniosły efekty około 20, może 30 000 000 zł. Podzieliliśmy
się efektami po 50 procent.”

Pan  Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Wróćmy do
Raportu o stanie miasta, Panie Janie.”

Pan Jan Wyrębkowski powiedział: „To jest wszystko merytorycznie, żebyście Państwo
widzieli, jak można funkcjonować. Więc tak, nie tylko prawda most. Zobaczcie, że taki
obiekt też trzeba było działać, żeby każde działanie każdego pracownika ułożyło się w
zaplanowaną całość. Jeżeli tego nie ma, to nie ma tutaj odpowiedniego działania. Proszę
Państwa, no pokazuję teraz ten potencjał Płocka. Musimy zobaczyć, gdzie ten Płock się
znajduje i określić potencjał miasta, bo no to jest podstawa. Płock leży na wszystkich
kierunkach integracji europejskiej i możemy to miasto naprawdę wykreować na bardzo
atrakcyjny ośrodek. Zobaczcie Państwo też tutaj, mamy Wisłę, ona praktycznie stąd do
ujścia jest żeglowna i tu jest doskonałe miejsce na centralny węzeł multimodalny. Płock
jest  trochę  wyżej,  tutaj  o,  prawda,  a  tu  ma  być  CPK.  Możemy  zbudować,  stworzyć
rozwiązania, które zintegrują CPK z centralnym węzłem multimodalnym. Jest to wielki
potencjał jaki nam tutaj Wisła daje, problemy i ten... No i, proszę Państwa, tutaj mamy
mapę Mazowsza. Pokazany, prawda tutaj ten prawda Płock ze swoimi zakładami dużego i
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zwiększonego ryzyka. Jest to coś niespotykanego i taki obszar funkcjonujący, prawda, z
takimi  uwarunkowaniami  nie  może  być  tak  kształtowany  jak  do  tej  pory  jest
kształtowany. To trzeba naprawdę wyjątkowo starannie zaplanować. Zobaczcie Państwo,
na mapie Mazowsza nie ma czegoś porównywalnego. Ale też nie możemy operować ile
tutaj mamy zakładów dużego ryzyka, tylko ilokrotnie jest przekroczona wartość progowa
kwalifikująca do zakładu dużego ryzyka, a to określa ustawa o ochronie środowiska. Nie
będę czytał tych wszystkich uwarunkowań, proszę Państwa, ale to powinniście Państwo
znać i to analizować. No i proszę Państwa, w Koncepcji Przestrzennego Zarządzania Kraju
2030 było zdefiniowanych sześć celów. Powinniśmy też wiedzieć, jakie cele prawda mamy
osiągnąć perspektywicznie na obszarze Polski,  a realizacja tych celów w jakiś  sposób
może pomóc nam uporządkować funkcjonowanie Płocka. No i proszę Państwa, no właśnie
tego zabrakło u Pana prezydenta w wypowiedzi,  że Pan prezydent nie powiedział,  co
buduje. No musimy, proszę Państwa, mieć określone cele, prawda, które realizujemy,
zacząć od celu nadrzędnego. W przypadku Płocka, co Państwo żeście zauważyli, celem
nadrzędne  musi  być  zapewnienie  optymalnego  bezpieczeństwa  dla  funkcjonowania
strategicznego,  bardzo niebezpiecznego kompleksu  i  dla  funkcjonowania  mieszkańców
miasta i regionu płockiego. No i oczywiście główny cel strategiczny dla Płocka, który ja
bym chciał,  żeby samorządy przyjęły  jako swoje wyzwanie - zbudowanie Płocka jako
silnego  ośrodka  regionalnego  o  wzorcowych  rozwiązaniach  zagospodarowania
przestrzennego, zgodnie z zasadami ładu przestrzennego i zrównoważonego rozwoju dla
którego wszystkie atuty obszaru funkcjonalnego wykształtują Płock jako miasto leżące na
wszystkich kierunkach integracji europejskiej, wizytówkę Polski i rozpoznawalną markę w
Europie. To jest możliwe, o czym się Państwo przekonacie. To samo ma tutaj cel główny,
strategiczny dla powiatu, dlatego, że nie możemy tutaj no autonomicznie działać, trzeba
nawiązać współpracę,  trzeba pokazać jaki  oni  mają potencjał,  wspólnie  ten potencjał
wykorzystywać. Więc wprowadzenie powiatu w główne strumienie działań prowadzonych
z udziałem obszaru Polski dla integracji europejskiej oraz dla tworzenia europejskiego,
jednolitego,  konkurencyjnego  i  zasobooszczędnego  systemu  transportu.  Dlaczego?
Dlatego,  że  proszę  Państwa,  wielką  kotwicą  dla  sukcesu,  osiągnięcia  sukcesu  jest
strategia Komisji Europejskiej do 2050 roku, Plan utworzenia jednolitego europejskiego
obszaru  transportu,  dążenie  do  osiągnięcia  konkurencyjnego  i  zasobooszczędnego
systemu  transportu.  Ona  jest  z  2011  roku.  I  tu  samorządy  powinny  w  tą  strategię
wpisywać swoje działania,  nie apelować,  nie pisać,  tylko dawać propozycje rozwiązań
organom  centralnym  jak  realizując  strategię  Komisji  Europejskiej  i  pozyskując  na
realizację  tej  strategii  pieniądze  możemy  tutaj  rozwiązać  problemy  funkcjonowania
Płocka. No widzę, że wysiadł pilot.  Nie przesuwa się. Obsługa! Jeszcze trochę. Także,
proszę  Państwa,  widzicie,  ile  można  zrobić,  jeżeli  się  merytorycznie  podejdzie  do
zagadnienia. No nie działa coś. Więc proszę Państwa, żeby tutaj, no skończę prezentację,
ale  przygotowałem  wniosek,  który  tutaj  Państwu  odczytam.  W  międzyczasie  niech
obsługa  przygotuje  pilota.  Więc  składam do  rady  miasta  taki  wniosek  -  działając  w
wyrażonym pisemnie poparciu mieszkańców Płocka do debaty nad Raportem o stanie
miasta w 2023 roku, prowadzonej zgodnie z art. 28 aa ust.  7 ustawy o samorządzie
gminy  przedstawiam  następujący  wniosek:  dla  stworzenia  możliwości  opracowania
zgodnie z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, przewidywanego tą
ustawą  planu  ogólnego  dla  Gminy  Miasto  Płock  i  dla  innych  gmin  płockiego  regionu
wnioskuję  o  wystąpienie  Rady  Miasta  Płocka  do  prezydenta  Płocka  o  nawiązanie
współpracy pomiędzy samorządami, aby w porozumieniu wypracować perspektywiczny
plan  funkcjonowania  i  ukształtowania  Płocka,  przewidzieć  dla  Płocka  duży  obszar
funkcjonalny jako miasta o planowanej funkcji ośrodka regionalnego, a następnie podjąć
pracę nad opracowaniem merytorycznej  i  skoordynowanej mapy drogowej w strategii
działań z horyzontem czasowym do 2050 roku. Uzasadnienie.  Aktualnie  Płock nie ma
perspektywicznych  planów ukształtowania  i  funkcjonowania  miasta,  a  uwarunkowania
obszaru  oraz  uregulowania  ustawy  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym
przewidują dla  każdej gminy obowiązek zrobienia planu ogólnego gminy.  Aby to było
możliwe dla Gminy Miasto Płock i dla każdej gminy płockiego regionu powinien powstać
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perspektywiczny  plan  funkcjonowania  i  ukształtowania  Płocka  i  jego  obszaru
funkcjonalnego. Taki plan tylko może powstać przy nawiązaniu współpracy samorządów,
a zaplanowanie przestrzenne obszaru jest w zadaniach samorządu wojewódzkiego z jego
Mazowieckim  Biurem  Planowania  Regionalnego.  W  przypadku  miasta  Płocka  i  jego
obszaru funkcjonalnego opracowanie planu perspektywicznego funkcjonowania miasta i
polskiego regionu, jego obszaru funkcjonalnego jest szczególnie ważne i istotne, gdyż
zlokalizowany jest tu strategiczny i niebezpieczny kompleks rafineryjno -petrochemiczny,
a również istnieje duże zagrożenie powodziowe terenów nadwiślańskich. Uwarunkowania
obszaru i  obowiązek zapewnienia  ładu  przestrzennego oraz  zrównoważonego rozwoju
obszaru  nakazują  odstąpić  od  autonomicznych,  nieskoordynowanych  działań
kształtowania  przestrzennego  obszaru,  a  prowadzenia  działań  według  opracowanych,
perspektywicznych, skoordynowanych planów i według strategii działań prowadzących do
osiągnięcia  zaplanowanych  strategicznych  celów.  Koncepcję  mapy  drogowej  do
osiągnięcia strategicznych celów przekazałem płockiemu samorządowi w kwietniu 2018
roku przy negatywnym opiniowaniu strategii zrównoważonego rozwoju Płocka do 2030
roku.  Istotnym  elementem  dla  kreowania  rozwoju  jest  wdrażanie  strategii  Komisji
Europejskiej  do  2050  roku  z  28 marca  2011  roku  -  Plan  utworzenia  jednolitego
europejskiego  obszaru  transportu,  dążenie  do  osiągnięcia  konkurencyjnego  i
zasobooszczędnego systemu transportu i dlatego strategia działań dla samorządu Płocka
powinna być planowana do 2050 roku. Wiele argumentów dla takich działań podaję w
swoim piśmie do samorządu z dnia 11.06.2024 roku, które Państwo, z tego co wiem,
otrzymaliście  oraz  w  rozesłanym  wczoraj  e-mailu  z  negatywną  opinią  odnośnie
przygotowanych  przez  Generalną  Dyrekcję  Dróg  Krajowych  i  Autostrad  oraz  Biuro
Projektów  Data  Bud  wariantów  trasy  drogi  S10,  który  dla  celów  analizy  potrzeb  i
możliwości  obszaru  przesłałem  w  załącznikach  opracowane  przeze  mnie  po
przeprowadzonych  przez  Generalną  Dyrekcję  w  maju  i  w  czerwcu  konsultacjach
koncepcję  dróg  dla  pierwszego  etapu,  oznaczone  na  grafice  kolorem  niebieskim  i
pokazane w załączniku. No zaraz to pokażę. Płock i jego obszar funkcjonalny…”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka  powiedział:  „Panie Janie,
minęło 17 minut, bardzo proszę o zmierzanie do końca.”

Pan Jan Wyrębkowski powiedział: „Tak, tak, tak.”

Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Za  dwie
minutki proszę o wyłączenie mikrofonu.”

Pan  Jan Wyrębkowski powiedział: „Panie przewodniczący, Pan nie będzie nadgorliwy
dlatego,  że  dyskutujemy  o  poważnych  sprawach.  Jeżeli  ustawa  nie  ogranicza
mieszkańcom  czasu  dyskusji,  a  może  piętnaście  osób  dyskutować,  tylko,  że  takich
chętnych nie ma, to Pan niech nie ogranicza, dlatego że tu…”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Może  pan
złożyć na mnie skargę do instytucji nadzoru.”

Pan  Jan Wyrębkowski powiedział:  „Ja  nie  chcę  składać  skargi,  tylko  chcę  Państwa
wprowadzić w działanie merytoryczne. Złożę wniosek Panu czy do komisji?”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka  powiedział: „Gdybyśmy to
słyszeli pierwszy raz, Panie Janie, pewnie słuchalibyśmy Pana zupełnie inaczej, ale Pan
mówi to samo (niezrozumiały głos) dokładnie i na komisjach, i na sesji.”

Pan Jan Wyrębkowski powiedział: „Proszę Państwa, ile razy trzeba mówić…”
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Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Bardzo proszę
o zmierzanie do końca.”

Pan Jan Wyrębkowski powiedział: „Tak, będziemy jeszcze krótko skończę slajdy i będę
kończył.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka  powiedział: „Dwie minutki
ma Pan.”

Pan  Jan  Wyrębkowski  powiedział:  „Więc  proszę  Państwa,  można  zaplanować
funkcjonowanie Płocka. Tutaj jest na mapie Polska 2050. Może być to skoordynowane w
nawiązaniu do strategii Komisji Europejskiej. I proszę Państwa, macie tutaj zaplanowany
koncepcyjnie Płock, funkcjonowanie. Też to można zrobić. To ja już to zrobiłem. Pewnie
kilkanaście lat temu pierwsze moje były tutaj jakieś próby. Aktualnie jest to dopracowane
o wszystkie spostrzeżenia i potrzeby, które tutaj też były mi zgłaszane. Proszę Państwa,
kolej dużych prędkości była zaplanowana. Tutaj też pokazuję jak powinna ona wejść.
Tutaj właśnie ona powinna wejść z lewego brzegu na prawy brzeg i powinniśmy - tutaj
pokażę to bardziej - o właśnie tutaj, i tutaj na Starym Boryszewie powinniśmy dla Płocka
zbudować  dworzec  główny  dlatego,  że  proszę  Państwa,  te  propozycje,  które  nam
(niezrozumiały głos) złożył, że kolej dużych prędkości generalnie będzie leciała tak jak
droga poza Płockiem, to one są nieprawidłowe. Powinniśmy dążyć do tego, żebyśmy mieli
dworzec w Płocku, no i z tego dworca możemy zrobić wjazd na stary dworzec, natomiast
główny  transport  poszedłby  tędy,  natomiast  też  rozgałęzienie  na  dworzec  Trzepowo.
Także można to wszystko zaplanować. I cieszę się, że podobno no ta trasa przez Płock
jest planowana, więc mamy rozwiązanie, które tutaj możemy postulować, żeby zostało
wdrożone.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Minęło  20
minut,  Panie  Janie,  czyli  więcej,  niż  Panu  (niezrozumiały  głos)  Dziękuję  bardzo.
Większość z tego, co Pan powiedział, nie dotyczy - stwierdzam - meritum sprawy, czyli
Raportu o stanie miasta. Zmarnował Pan swój czas w dużej mierze. Wielokrotnie miał Pan
możliwość  i  ma  Pan  możliwość  wypowiadania  się  na  różnych  forach,  na  różnych
komisjach, a jednocześnie bardzo też Pana proszę i w tym momencie proszę, żeby Pan to
wziął  sobie  do  serca,  żeby  spróbował  Pan  kiedyś  na  forum  płockich  inżynierów
budownictwa wywołać tego typu dyskusje. Ja wielokrotnie jestem zapraszany na takie
fora  i  nigdy  nie  widziałem  jakiejś  merytorycznej  dyskusji,  w  której  ktokolwiek  z
inżynierów budownictwa  by  Pana  poparł  i  chyba  to  powinno  Panu  najwięcej  dać  do
myślenia.  Bardzo proszę o zejście z mównicy,  czas minął.  Dziękuję  bardzo. Proszę o
wyłączenie mikrofonu. Przechodzimy, Szanowni Państwo, kontynuuję dyskusję. Bardzo
proszę, Panie Janie, o zejście z mównicy. Nie słychać Pana już zupełnie. Do dyskusji
zgłosił się Pan radny Łukasz Chrobot. Proszę bardzo, Panie radny. Proszę raz jeszcze o
przyciśnięcie  mikrofonu,  Panie  radny,  jeden  raz,  o  zgłoszenie  się  do  dyskusji  i  nie
przyciskanie później niczego więcej. To ja przyciskam i udzielam Panu tutaj... I teraz nic
więcej proszę nie przyciskać. Proszę bardzo.”

Pan radny Łukasz Chrobot powiedział: „Witam Państwa serdecznie. Panie prezydencie,
to jest super rozwój, jeżeli chodzi o miasto Płock od tylu lat. Ja jako radny miasta Płocka
drugiej kadencji jestem mega zadowolony z tego, co się dzieje, infrastruktura i wszystko
dookoła.  Jedyną  rzeczą,  którą  bym prosił,  to  na  ulicy  Kościuszki  -  i  złożę  stosowną
interpelację - mieszkańcy proszą o ustawienie śmietniczek, koszy na odpady, na śmieci.
A do Pana Szymona - Panie Szymonie, może złe miasto Pan wybrał, jeżeli tak naprawdę
nic Panu nie pomaga, nie widzi Pana jakiegokolwiek dobra lub źle Panu się tak naprawdę
tutaj mieszka. Dziękuję bardzo serdecznie. Nie wchodzę w dalszą konwersację.”
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Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Ad vocem Pan radny Szymon Stachowiak, proszę.”

Pan radny  Szymon Stachowiak powiedział:  „Króciutko tylko. Uważam, że Płock jest
wspaniałym miastem z jeszcze większym potencjałem i będę wdzięczny, jeżeli Pan radny
zostawi moje decyzje życiowe mnie. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo.  Ja,  Szanowni  Państwo,  proszę Państwa wszystkich  -  współpracujmy na rzecz
rozwoju  Płocka.  Na  pewno  to  będzie  nam  najwięcej,  najbardziej  służyć,  zarówno
mieszkańcom, jak i chyba rozwojowi, przyszłości naszego miasta. Pan przewodniczący
Tomasz raz jeszcze, proszę.”

Pan radny  Tomasz Korga  powiedział: „Ja chciałbym tą swoją wypowiedzią zakończyć
dyskusję na temat Pana Szymona. To jest radny, ma takie same prawa jak my wszyscy,
bez względu na to, czy mieszka miesiąc, dwa miesiące, czy tak jak ja 73 lata.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Dlatego jako prowadzący nie zrobiłem żadnej dygresji w kontekście ograniczania
czegokolwiek  Panu  radnemu.  Pan  prezydent,  proszę  bardzo,  chciałby  zapewne
podsumować tą dyskusję, proszę.”

Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Szanowni Państwo, ja
chciałbym bardzo podziękować za wszelkie głosy, te merytoryczne i te, które słyszeliśmy
wielokrotnie na tej sali a z którymi trudno polemizować chociażby z racji ich po prostu
nierealności, natomiast jeszcze raz dziękuję, i te pozytywne, i te krytyczne. Natomiast w
jednej kwestii chciałbym się odnieść. Otóż od kilku lat, trzech bodajże, cały zespół osób w
płockim ratuszu, na czele z wiceprezydentem Arturem Zielińskim i Panią dyrektor Izabelą
Kamińską,  pracował  nad  budową  Strategii  Rozwoju  Ponadlokalnego  dla  Partnerstwa
Obszaru  Funkcjonalnego  Miasta  Płocka.  Zaprosiliśmy  do  współpracy  27  podmiotów,
okolicznych gmin,  także powiaty i  większość z nich,  zdecydowana większość, przyjęła
nasze zaproszenie do budowy tej strategii. Pracowaliśmy przez trzy lata i dosłownie w
ostatni  poniedziałek  ta  strategia  została  przez  samorząd  województwa  pozytywnie
zaopiniowana  w  zakresie  możliwości  pozyskania  środków  unijnych  w  najbliższej
perspektywie.  To  otwiera  kolejne  możliwości  rozwoju,  ale  też  w  kontekście  tego,  co
powiedział Pan Jan Wyrębkowski, to jest efekt dobrej współpracy wielu samorządów pod
oczywiście także jeszcze patronatem samorządu województwa. To daje tą perspektywę,
że  wkrótce  pozyskamy  kolejne  środki  unijne  z  nowej  perspektywy,  które  dalej  będą
rozwijały nasze miasto. Przypomnę, że ostatnie trzy lata właściwie bazowaliśmy tylko na
własnych  środkach  i  finansach,  które  byliśmy  w  stanie,  także  dzięki  dobrej  polityce
finansowej, wygospodarować w ramach nadwyżki, o której wcześniej wspominałem. Ta
strategia, którą przyjęliśmy wspólnie razem, te 28 gmin także na sesjach rad swoich
gmin przyjmowało tę strategię i w efekcie ona otwiera nową, otwiera nową perspektywę
pozyskania  środków unijnych.  Dzisiaj  wiemy od poniedziałku,  że jest  ona pozytywnie
zaopiniowana i będzie stanowiła podstawę dalszego naszego rozwoju, wnioskowania o
środki unijne i rozwoju Płocka.  To niestety albo stety właśnie przeczy tym wszystkim
teoriom przed momentem wygłaszanym, nie wiem, o braku wizji rozwoju. My nad tym
także z Państwem Radnymi, z wieloma osobami zaangażowanymi, którym dziękuję, nie
tylko z naszego ratusza, ale z okolicznych gmin, pracowaliśmy uczciwie przez ostatnie
trzy lata i za chwilę będziemy zbierać efekty tej pracy sięgając po środki unijne właśnie z
tej nowej perspektywy. Raz jeszcze dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo Panie prezydencie. Szanowni Państwo, zwieńczeniem tej dyskusji jest głosowanie
nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Płocka wotum zaufania
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- projekt uchwały na druku nr 58 - i w tym momencie chciałbym poddać pod głosowanie
ten dokument. Proszę o ikonki do głosowania. Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie.
17 głosów na tak, przy 7 głosach przeciw przyjęliśmy, uchwaliliśmy wotum zaufania dla
Pana prezydenta. Gratulujemy Panie prezydencie.”

UCHWAŁA NR 58/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w  sprawie
udzielenia  Prezydentowi  Miasta  Płocka  wotum zaufania  stanowi  załącznik  nr  10 do
niniejszego protokołu. 

Ad. pkt 4

Raport z wykonania Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  na  lata
2022-2025 i efektów jego realizacji za 2023 rok. 

Materiał:  Raport  z  wykonania  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025 i efektów
jego realizacji za 2023 rok stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy
do  kolejnego  punktu.  Punkt  czwarty  -  raport  z  wykonania  Miejskiego  Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii
na lata 2022-2025 i efektów jego realizacji za 2023 rok. Materiał otrzymaliśmy. Czy ktoś
z Państwa Radnych zgłasza się w dyskusji? Czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania do tego
materiału? Nie widzę. Zatem poddaję pod głosowanie przyjęcie materiału. Proszę o ikonki
do  głosowania.  Proszę  Państwa  Radnych  o  zagłosowanie.  22  na  tak,  przy  2
wstrzymujących przyjęliśmy materiał. Dziękuję Państwu bardzo.”

Ad. pkt 5

Przyjęcie protokołu z obrad II Sesji Rady Miasta Płocka z 28 maja 2024
roku.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Kolejny punkt,
piąty - przyjęcie protokołu z obrad ostatniej,  czyli  II Sesji Rady Miasta Płocka z dnia
28 maja 2024 roku. Czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do protokołu? Nie
widzę. Proszę ikonki do głosowania. Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie. Dziękuję
bardzo. 24 na tak, przyjęliśmy jednogłośnie protokół.”

Ad. pkt 6

Podjęcie uchwał w sprawach: 

I etap – dyskusja i zgłaszanie wniosków

Projekty uchwał w sprawach:

1. zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania,
nabywania i wykupu (druk nr 65),

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy,
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Szanowni  Państwo, do punktu kolejnego,  czyli  podjęcie uchwał w sprawach. Pierwszy
etap  -  dyskusja  i  zgłaszanie  wniosków.  Tradycyjnie  proponuję  połączyć...  A  nie,
przepraszam. Na początku mamy uchwałę o emisji obligacji. Punkt pierwszy - druk nr 65,
projekt uchwały dotyczących zmiany uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich
zbywania, nabywania i wykupu. Czy do tego projektu ktoś z Państwa ma jakieś pytania
oprócz tych, które ewentualnie były na komisjach? Nie widzę. Dziękuję.”

2. zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy-Miasto  Płock  na  lata
2024-2050 (druk nr 73),

oraz
3. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2024 (druk nr 74),

Autopoprawka do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 73 stanowi  załącznik
nr 12 do niniejszego protokołu.
Autopoprawka do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 74 stanowi  załącznik
nr 13 do niniejszego protokołu.  

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „I teraz kolejne
dwa  punkty,  które  połączymy  jako  zbieżne  merytorycznie  w  ewentualnej  dyskusji  i
zadawania  pytań.  Punkt  drugi  -  projekt  uchwały  na  druku  nr  73  z  autopoprawką  w
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2024-2050
i  punkt  trzeci  -  projekt  uchwały  na  druku  nr  74  z  autopoprawką  w sprawie  zmiany
Uchwały  Budżetowej  Miasta  Płocka  na  rok  2024.  Czy  w  kontekście  tych  dwóch
dokumentów ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Są zgłoszenia. Jako pierwszy
Pan sekretarz Tomasz Kominek, proszę.”

Pan  radny  Tomasz  Kominek powiedział:  „Dziękuję  bardzo  za  udzielenie  mi  głosu.
Szanowni Panowie Prezydenci! Wysoka Rado! Drodzy mieszkańcy Płocka! W mojej ocenie
w świetle bycia radnym są dwie najważniejsze sesje w roku - pierwsza, jeżeli chodzi o
ważność to oczywiście sesja budżetowa, na której przyjmujemy budżet miasta Płocka na
kolejny rok i taka odbyła się ostatnio 29 grudnia 2023 roku i ta na której znajdujemy się
à propos właśnie w dniu dzisiejszym, czyli w której to Wysoka Rada daje absolutorium
lub go nie daje Prezydentowi Miasta Płocka. Natomiast,  Szanowni Państwo, chciałbym
bardzo serdecznie podziękować za tą poprawkę, którą dziś będziemy głosować, jeżeli
chodzi  o  uchwałę  budżetową,  bo  właśnie  29 grudnia  w mojej  ocenie  najważniejsze z
punktu  widzenia  mieszkańców,  których  reprezentuję,  było  kilka  procesów
inwestycyjnych. Pierwszy proces inwestycyjny do którego w zasadzie prezydent odniósł
się  podczas  dzisiejszego  swojego  wystąpienia,  to  była  szeroko  pojęta  modernizacja
osiedla naprzeciwko stoczni na osiedlu Radziwie, na które również pozyskaliśmy środki
zewnętrzne  samorządu  województwa  mazowieckiego  i  zamykając  rok  2023  można
powiedzieć, że około 80 procent ulic znajdujących się właśnie na tymże osiedlu zostało
zmodernizowane. Na rok 2024 zaplanowaliśmy kolejne ulice, te małe uliczki, żeby objąć
stuprocentową  modernizacją  całe  to  osiedle.  I  muszę  podziękować  za  to,  ponieważ
właśnie  w  tej  chwili  trwają  prace  inwestycyjne  polegające  na  fakcie  takim,  iż  do
30 września 100 procent tego osiedla naprzeciwko stoczni będzie zmodernizowana i za to
dziękuję. Natomiast ta dzisiejsza poprawka, którą będziemy głosować i mam nadzieję, że
pochylimy  się  jako  wszyscy  radni  nad  tą  poprawką  uchwały  budżetowej  dokłada
dodatkowe  środki  w  wysokości  82 000 zł  na  modernizację  placu  zabaw  przy  Szkole
Podstawowej nr 5 oraz druga poprawka 300 000 zł, dzięki której będziemy mogli wejść z
pracami i procesem inwestycyjnym na plac zabaw w Miejskim Przedszkolu nr 13. Jeżeli
dobrze  liczę,  to  na  te  dwa  place  zabaw  będziemy  mogli  jako  miasto  wydać  około
1 000 000 zł i wyjść naprzeciw oczekiwaniom nie tylko dzieci, ale i kadry pedagogicznej i
rodziców  tych  dwóch  placówek  oświatowych.  Za  tę  determinację  bardzo  serdecznie
dziękuję  Panu  prezydentowi  Andrzejowi,  ale  w sposób szczególny  Panu  prezydentowi
Arturowi, gdyż byliśmy w stałym kontakcie, jeżeli chodzi o te trzy zadania inwestycyjne i
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można powiedzieć, że te trzy zadania inwestycyjne w 100 procentach zostają zamienione
z planu na 2024 na po prostu procesy w terenie w roku bieżącym i za to bardzo, bardzo
serdecznie  dziękuję  w  imieniu  mieszkańców,  którzy  zabiegali  właśnie  o  te  zadania.
Dziękuję.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Kolejne zgłoszenie w dyskusji Pan radny Mirosław Milewski, proszę.”

Pan radny  Mirosław Milewski  powiedział: „Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie!
Wysoka Rado! To mój debiut po kilkunastu latach, więc proszę o wyrozumiałość, jeśli w
czymś pomyliłbym się bądź uchybił powadze tego gremium. Chciałbym złożyć wniosek,
pierwszy wniosek do uchwały budżetowej i  dotyczy druku nr 74 i brzmi następująco:
zdjęcie  z  pozycji  nr  04/WTG/1  -  zakup  samochodu  osobowego  z  kwotą  250 000 zł,
zdjęcie  kwoty  125 000 zł.  Uzasadnienie  jest  następujące:  pozostała  kwota  125 000 zł
pozwoli  na  zakup  samochodu  normalnego,  a  nie  luksusowego.  Można  ten  wniosek
skonsumować  poprzez  głosowanie  rady  pomniejszając  deficyt  albo  autopoprawką
prezydenta. Tu już dowolność. Dziękuję.”
(wniosek stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu)

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję.
Wniosek  trafił  do  Komisji  Wniosków  i  Uchwał.  Kolejne  zgłoszenie  w  dyskusji  -  Pani
przewodnicząca Małgorzata Ogrodnik,  proszę. Ta sama uwaga, która wcześniej  była  -
Państwo  nic  już  później  nie  klikacie,  tylko  zgłaszacie  się  do  dyskusji.  Ja  klikając...
(niezrozumiały  głos)  W takim razie  proszę  do  mównicy.  A  przy  okazji  sygnalizujemy
Panom z obsługi, że coś nie zadziałało w przełączeniu, w podłączeniu Pani radnej do...
(niezrozumiały głos) Tak, tak, nie w tym miejscu jest w podłączeniu. Proszę bardzo.”

Pani  radna  Małgorzata  Ogrodnik  powiedziała:  „Halo!  Już  mnie  słychać,  cieszę  się
ogromnie. Korzystając z okazji, natknął mnie bardzo Pan radny Tomasz Kominek, jak tak
serdecznie dziękował Panu prezydentowi, no właśnie ja bym też chciała tak serdecznie
dziękować i  mieć za co.  Oczywiście  się cieszę i  remontem ulicy  Na Skarpie  i  robimy
wszystko konsekwentnie,  ale powoli.  Ale Pan Tomasz Kominek bardzo mnie natknął  i
tutaj się tak przypominam w ramach moich mieszkańców, tych najmłodszych, chciałabym
prosić,  że  może  w  tym  roku,  wiem,  że  projekt  już  został  zrobiony  i  moi  najmilsi
mieszkańcy osiedla  Skarpa też zasługują na plac zabaw przy przedszkolu nr 19. Tak
również chciałabym się spytać, bo Pan Tomasz tutaj już nie był w stanie nawet wyliczać
tych wyremontowanych uliczek na swoim osiedlu (niezrozumiały głos) no właśnie, albo
nie drażnić innych radnych, to chciałabym się spytać, kiedy wejdziemy z remontem ulicy
Środkowej  i  Konopnickiej  na  moim  osiedlu,  a  resztę  pytań  zadam w interpelacjach.
Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo.  Czy  ktoś  jeszcze  zgłosił  się  w  dyskusji?  Jest  Pan  przewodniczący  Michał
Sosnowski. Proszę.”

Pan radny  Michał  Sosnowski  powiedział:  „Dziękuję.  Panie  Przewodniczący!  Państwo
Prezydenci i Państwo Radni! No ja też muszę powiedzieć, że jestem zainspirowany tym
wystąpieniem Tomasza Kominka. Bardzo się cieszę, że na osiedlu Radziwie kolejne place
zabaw powstaną i zostaną wyremontowane, natomiast skromnie chciałbym przypomnieć,
że  na  starówce do  dziś  nie  ma żadnego placu zabaw dla  dzieci  nowoczesnego,  więc
chciałbym, żeby to było uwzględnione. Tam mamy w planach wymianę nawierzchni przy
placu zabaw przy Szkole Podstawowej nr 1. Warto by było pomyśleć o tym, że jak już
skończymy  tą  wymianę  nawierzchni,  żeby  pomyśleć  też  o  wymianie  zabawek.  I
przypominam,  że  na  spotkaniu  z  mieszkańcami  osiedla  Stare  Miasto  został  również
obiecany  plac  zabaw  przy  Kazimierza  Wielkiego,  więc  chciałbym,  żebyśmy  o  tym
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pamiętali, ale to pewnie wrócimy do tego przy sesji budżetowej. I kolejna rzecz - ulica
Browarna, Ciechomice. Nie ukrywam, że wielu mieszkańców z tego osiedla do mnie pisze
po  tej  ostatniej  dyskusji  na  komisji  na  temat  przesunięcia  środków na  kolejny  rok.
Później po tej naszej komisji trochę rozbieżne zdanie jakieś się pojawiło, jeżeli chodzi o
odpisywanie  mieszkańcom  w  tym  temacie  na  Facebooku  oficjalnym  prezydenta
Nowakowskiego, więc chciałbym, żebyśmy doprecyzowali, co się dzieje z ulicą Browarną,
jak to jest z tym projektem, czy już wiemy, kiedy mniej  więcej  projektant odda ten
projekt  i  kiedy  rozpoczną  się  realne  prace  na  tej  ulicy,  jeżeli  chodzi  o  tą  dużą
przebudowę.  Nie  mówię  tu  o  jakimś  tam  dosypywaniu  destruktu  i  tak  dalej.  To
poprosiłbym o informację. Dziękuję.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo.  Pani  przewodnicząca  Anna  Derlukiewicz  proszę.  Proszę  jeszcze  raz  wcisnąć.
Przepraszam, to był mój błąd. Proszę bardzo.”

Pani radna  Anna Derlukiewicz powiedziała: „Dziękuję bardzo. Ja również bardzo się
zainspirowałam moimi przedmówcami i chciałam tak naprawdę zaznaczyć, że miło jest
słyszeć, że się dostaje 1 000 000 zł na dwa place zabaw na jednym osiedlu, gdzie na
innych  osiedlach  trzeba  poprzez  budżety  obywatelskie  Płocka  starać  się  o  takie
inwestycje  i  mnóstwo włożyć pracy i  czasu.  Ale  też  chciałam zaznaczyć,  że  w moim
okręgu  wyborczym  na  osiedlach,  szczególnie  Winiary,  Miodowa  czy  Łukasiewicza,
Tysiąclecia, też jest mnóstwo ulic, które są do zrobienia i mam nadzieję, że uchwalając
budżet  na  przyszły  rok będzie  to  tak  rozdysponowane proporcjonalnie.  Nawet  dzisiaj
zadzwonił do mnie mieszkaniec z ulicy Winiary, gdzie będę musiała pojechać po prostu po
południu i spotkać się z mieszkańcami, ponieważ znów zapada się ulica, o co wielokrotnie
interweniowałam, żeby się zainteresować starą częścią osiedla Winiary,  gdzie są ulice
PCK, Dybowskiego, Judyma i tak dalej, bo naprawdę one wymagają remontu. A powiem
tak - cieszymy się rzeczywiście, że jest stadion, piękny stadion, jest ulica Batalionów -
wyremontowana - Chłopskich, ale ulica Narodowych Sił Zbrojnych również już wymaga
generalnego  remontu,  ponieważ  boki  się  zapadają,  nawierzchnia  pęka  i  naprawdę
niedługo nie będziemy mieli ulicy dojazdowej do tak pięknego stadionu. Dziękuję.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Pan sekretarz Tomasz Kominek, proszę.”

Pan radny Tomasz Kominek powiedział: „Dziękuję po raz kolejny za udzielenie mi głosu
Panie przewodniczący. I tak zupełnie na spokojnie - nie rozumiem skąd tyle inspiracji i
emocji. Autopoprawka była znana wiele godzin i wiele dni przed sesją. Można było sobie
wczytać się w to na co będą dodatkowe środki inwestycyjne przekazane. Natomiast druga
sprawa - te dwa place zabaw od kilku lat były wyłączone z użytkowania, zarówno przy
Szkole  Podstawowej  nr  5,  jak  i  przy  Miejskim  Przedszkolu  nr  13  i  zagrażały
bezpieczeństwu dzieci, stąd na pewno bardzo dobra ocena tej sytuacji przez prezydentów
i za to po prostu skromnie w imieniu mieszkańców dziękuję. Nie chciałbym, żeby tak
naturalne rzeczy i tak naturalnie inwestycje jak finanse i bezpieczeństwo dzieci budziło
tyle niepotrzebnych emocji. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Teraz
Pan prezydent Andrzej Nowakowski, proszę.”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Szanowni  Państwo,
bardzo  dziękuję  za  te  pytania,  jak  i  wnioski  oczywiście.  Natomiast  ja  chciałbym  się
odnieść do kilku z nich, bo rzeczywiście wiele z tych kwestii pewnie będziemy rozstrzygać
przy okazji projektowania kolejnego budżetu. W tych poprawkach najczęściej mamy do
czynienia  z  sytuacją  w  trakcie  roku,  że  albo  po  rozstrzygnięciu  postępowania
przetargowego,  czy  w  trakcie  postępowania  przetargowego,  jeszcze  nie  po

24



rozstrzygnięciu,  ale  w  trakcie  postępowania  przetargowego  okazuje  się,  że  aby
rozstrzygnąć  dane  postępowanie,  wyłonić  wykonawcę  brakuje  środków  i  dlatego  są
zmiany  w  budżecie,  gdzie  staramy  się  przesunąć  te  środki,  znaleźć  je,  przesunąć  i
zrealizować  daną  inwestycję  w  sytuacji,  w  której  jak  Państwo  doskonale  wiedzą,
inwestycja jest zaplanowana w budżecie, trwa postępowanie i w trakcie postępowania
okazuje się, że albo środki na danej inwestycji okazują się zbyt małe w danym paragrafie
i wówczas wnioskujemy o to, żeby je zwiększyć. Czasami zdarza się, że oferty są niższe i
wówczas mamy oszczędności i te oszczędności po prostu przesuwamy na inne pozycje.
Czasami, tak jak w przypadku ulicy Browarnej, o której tutaj pojawiło się pytanie, no
okazuje się, że postępowanie przetargowe na przykład trwa dłużej i środki, nie wszystkie
zaplanowane środki będą wydane w danym roku bieżącym, dlatego przesuwamy je na
przykład na rok kolejny,  natomiast  nie zagraża to w żaden sposób ani  realizacji,  ani
terminowości  nawet  inwestycji  tyle  tylko,  że  ta  płatność  będzie  najprawdopodobniej
wykonana  już  w  przyszłym  roku,  bo  na  przykład  wykonawca  pierwszą  fakturę,  czy
kolejną fakturę wystawi zgodnie z harmonogramem w grudniu, a my mamy trzydzieści
dni na wykonanie tej płatności. Więc, jeśli chodzi o kwestię ulicy Browarnej tutaj sytuacja
jest jak najbardziej pod kontrolą i z końcem tego miesiąca będzie ogłoszone przez MZD
postępowanie  przetargowe,  mam  nadzieję,  że  w  perspektywie  miesiąca  wyłoniony
wykonawca,  który  następnie  wejdzie  na  plac  budowy.  W przypadku  no  takich  pytań
Państwa Radnych w kontekście na przykład ulicy PCK, Judyma, czy Dybowskiego tutaj
też tłumaczyliśmy, rozmawialiśmy o tym, że w pierwszej kolejności, żeby realizować te
ulice  łącznie  niestety  z  budową  kanalizacji  deszczowej  trzeba  najpierw  zrobić  ulicę
Medyczną.  W tej  chwili,  zgodnie  także  z  wnioskami  Państwa  Radnych  wpisanymi  do
budżetu  na  ten  rok,  trwa  projektowanie  ulicy  Medycznej.  Po  jej  zaprojektowaniu
przystąpimy  pewnie  w  perspektywie  kolejnego  roku  do  realizacji,  a  później  dopiero
będziemy mogli projektować i realizować te ulice, o których wspomniała Pani radna. Jeśli
chodzi  o  place  zabaw  no  ja  deklarowałem,  że  w  perspektywie  najbliższych  kilku  lat
bardzo chciałbym, żeby na każdym osiedlu powstały nowoczesne, bezpieczne, atrakcyjne
place zabaw dla najmłodszych płocczan i konsekwentnie będziemy to robić. I tutaj znowu
sądzę,  że  w perspektywie  kolejnego  budżetu,  przyszłorocznego budżetu  usiądziemy i
będziemy o takie place zabaw występować i będziemy je realizować konsekwentnie. No
Na Skarpie nie tak dawno wybudowaliśmy fantastyczny plac zabaw łącznie z boiskiem. To
samo w wielu innych miejscach. W tej chwili rzeczywiście poprawiamy plac zabaw przy
Szkole Podstawowej nr 1. Przy Szkole Podstawowej nr 3 dopiero co niedawno oddaliśmy
boiska. Natomiast też nie chciałbym, bo budżet obywatelski miasta Płocka to jest ten sam
budżet, to nie są dwa różne budżety. To są konsultacje społeczne na które pozytywnie
jako prezydent i radni oczywiście odpowiadamy i bardzo się cieszę, że wpisujemy się w te
potrzeby i  oczekiwania po prostu mieszkańców i  tak będzie, sądzę, w przyszłości.  To
chyba większość pytań. A Mała i Konopnicka są w tym momencie projektowane. Dobrze.
Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo Panie prezydencie. Ponownie Pan radny Michał Sosnowski. Proszę bardzo Panie
przewodniczący.”

Pan radny Michał Sosnowski powiedział: „Ja tylko chciałem się jeszcze odnieść do słów
Tomka Kominka,  że tu nie  ma żadnych emocji,  ani  tu nikt  się nie oburza na to,  że
remontujemy place zabaw na Radziwiu. Myślę, że chodzi po prostu o to, że jeżeli  są
osiedla w Płocku, gdzie nie ma żadnego nowoczesnego placu zabaw, a robimy piąty bądź
szósty na Radziwiu no to nic dziwnego, że radni z pozostałych osiedli  trochę się tym
jakby emocjonują i tyle, ale tu nikt żadnej złej woli nie ma. Też się cieszymy z tych
remontów na Radziwiu.  Myślę, że wrócimy do tej dyskusji  przy sesji  budżetowej. Jak
widać,  tu  myślę,  że  większość  będzie  za  tym,  żeby  jednak  też  na  innych  osiedlach
powstawały tego typu inwestycje. Dziękuję.”
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Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję.
Ponownie Pani przewodnicząca Małgorzata Ogrodnik, proszę.”

Pani radna  Małgorzata Ogrodnik  powiedziała: „Ja bym chciała się jeszcze dopytać o
ulicę Małą i Konopnicką, bo już mamy teraz czerwiec. Obawiam się tak z doświadczenia z
ulicą Na Skarpie, że projektujemy. Ja bym chciała wiedzieć, kiedy wejdziemy z remontem
ulicy  Małej  i  Konopnickiej,  bo  nie  chciałabym,  żeby  znowu zastała  jesień  albo  okres
zimowy i mieszkańcy znowu będą doświadczać, że remont tych dwóch ulic przesunie się
na  następny  rok.  A  jeszcze  w  kwestii  Pana  Tomasza,  radnego,  Kominka  -  my  o
bezpieczeństwo wszystkich dzieci się martwimy i podnosimy tą kwestię, bo przedszkole
nr 19 też ten plac zabaw zagraża najmłodszym.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję. Pani
przewodnicząca Anna Derlukiewicz, proszę.”

Pani radna Anna Derlukiewicz powiedziała: „Dziękuję bardzo. Ja chciałam powiedzieć,
że cieszę się, że w ogóle jest ten budżet obywatelski  Płocka, ponieważ jestem radną
szósty  rok  a  niewiele  mogłam  uzyskać  ze  zwykłego  budżetu,  tak,  więc  wiele  spraw
musiałam sobie załatwiać przez budżet obywatelski Płocka. I tak naprawdę dzieci, które
przechodzą z jednego budynku do drugiego do szkoły nr 3 będą miały plac zabaw właśnie
między innymi z budżetu obywatelskiego Płocka. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję.  I
ponownie Pan radny Łukasz Chrobot, proszę.”

Pan radny Łukasz Chrobot powiedział: „Halo! Halo! Jak już jesteśmy, proszę Państwa,
przy placach zabaw, to także jest plac zabaw na ulicy Południowej, który byśmy chcieli
doposażyć i w ogóle. Także tak wygląda sytuacja na osiedlu Wyszogrodzka. A docelowy
temat  to  proszę  Państwa  mam  pytanie  do  prezydenta  Zielińskiego  w  sprawie  ulicy
Gronowej. Była rozmowa przed wyborami, przed końcem byłej kadencji, kiedy ruszy, tak
naprawdę wjadą koparki i wszystko na ulicę Gronową.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka  powiedział: „Dziękuję. Nie
widzę więcej zgłoszeń, Szanowni Państwo. Pan prezydent, proszę.”

Pan  Andrzej Nowakowski  Prezydent Miasta  Płocka  powiedział:  „Pan przewodniczący
Korga jeszcze chciał o coś zapytać, to może później.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka  powiedział: „Tak jest.  W
tym  momencie,  gdy  udzielałem  głosu  Panu  prezydentowi  pojawiła  się  ikonka  Pana
Tomasza. Proszę, bardzo Panie Tomku.”

Pan radny  Tomasz Korga  powiedział:  „Przepraszam, że przeszkodziłem.  Ja chciałem
wrócić do budżetu, skończyć już tą epopeję o tych placach zabaw. Proszę Państwa, mamy
na stronie ósmej zdjęte 100 000 zł z parków kieszonkowych. Dlaczego? Dziękuję.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję.  I
teraz Pan prezydent, proszę bardzo. Czy też Pan skarbnik będzie odpowiadał?”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Skarbnik
(niezrozumiały głos).”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Proszę bardzo,
Pan Skarbnik Wojciech Ostrowski.”
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Pan Wojciech Ostrowski  Skarbnik Miasta Płocka powiedział: „Znaczy ja jak mówiłem,
to wyjaśniałem to na komisjach. Pewnie Pan radny akurat może przeoczył. Chodzi o tak
samo o ten 1 300 000, jak i te 100 000 parków kieszonkowych związane jest faktem, że
z doświadczenia wiemy, że te nasadzenia jesienne, czyli przełom października, listopada,
jest fakturowany końcówka listopada,  początek grudnia i  płatności  przechodzą na rok
następny.  Także  tu  te  nasadzenia  mają  być,  natomiast  płatności  będą  w  styczniu
następnego roku stąd jest ta zmiana i na przyszłość już tego typu błędów mam nadzieję,
że z WKŚ nie będziemy popełniać.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący  Rady Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękujemy
bardzo za wyjaśnienie Panu skarbnikowi. Proszę jeszcze raz Panie prezydencie. Proszę
bardzo, Pan prezydent Andrzej Nowakowski.”

Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Ja już tylko odnosząc
się do tych zapytań. Jeśli chodzi o ulicę Gronową, to wykonawca już został wybrany i
teraz  w  perspektywie  najbliższych  dosłownie  dni,  tygodni  wejdzie  na  realizację  tej
inwestycji.  Właściwie  wszystkie  inwestycje,  które  są  zapisane  w  budżecie  w  tym
momencie  są  albo  na  etapie  realizacji  albo  praktycznie  na  etapie  postępowań
przetargowych, bo chcemy ze wszystkimi właściwie zdążyć. A przypomnę, że mamy no
budżet inwestycyjny rzeczywiście w tym roku imponujący. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo.  Nie  widzę  więcej  zgłoszeń  w tych  dwóch  punktach.  Przechodzimy,  Szanowni
Państwo, do kolejnego.”

4. zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego Gminy–Miasto  Płock  wraz  ze
sprawozdaniem z wykonania Budżetu Miasta Płocka za 2023 rok (druk nr
59):
a)  rozpatrzenie  sprawozdania  z  wykonania  Budżetu  Miasta  Płocka  za
2023 rok,
b) rozpatrzenie  sprawozdania finansowego Gminy-Miasto Płock,
c) informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego,
d)opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  o  przedłożonych
przez  Prezydenta Miasta  Płocka sprawozdaniach z  wykonania  budżetu za
2023 rok,

oraz 
5. udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Płocka z tytułu wykonania

Budżetu Miasta Płocka za 2023 rok (druk nr 60):
a)stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Prezydenta
Miasta Płocka za 2023 rok,
b)opinia  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Warszawie  o  przedłożonym
przez Komisję Rewizyjną Rady Miasta Płocka wniosku w sprawie udzielenia
absolutorium Prezydentowi Miasta,

Zarządzenie nr 5044/2024 Prezydenta Miasta Płocka z dnia 27 marca 2024 roku w sprawie:
przedstawienia sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Płocka za 2023 rok, sprawozdań z
wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury oraz informacji o stanie
mienia Gminy-Miasto Płock stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.
Sprawozdanie finansowe Gminy-Miasto Płock sporządzone na dzień 31.12.2023 roku stanowi
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
Uchwała  nr 3.e./353/2024  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w
Warszawie  z dnia  26 kwietnia 2024 r.  w sprawie  wydania  opinii  o przedłożonym przez
Prezydenta Miasta Płocka sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok stanowi załącznik
nr 17 do niniejszego protokołu.  
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Uchwała  nr  3.f.1/327/2024  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w
Warszawie z dnia 17 czerwca 2024 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady
Miasta Płocka w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Płocka za 2023 rok
stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
Wniosek Komisji  Rewizyjnej  Rady Miasta  Płocka w sprawie  absolutorium dla Prezydenta
Miasta Płocka za 2023 rok stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.   

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt czwarty,
również bardzo istotny w dzisiejszym porządku obrad, a mianowicie projekt uchwały w
sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminy-Miasto  Płock  wraz  ze
sprawozdaniem z wykonania Budżetu Miasta Płocka za rok 2023. Jest to druk nr 59. I
tutaj  mamy  rozpisany  harmonogram  działania.  Będziemy  po  kolei  rozpatrywać
sprawozdanie z wykonania budżetu, rozpatrzenie sprawozdania finansowego, informacja
o mieniu jednostki samorządu terytorialnego, opinia RIO w Warszawie o przedłożonych
przez prezydenta sprawozdaniach z wykonania budżetu. Tradycyjnie komisja wiodąca do
Komisji Rewizyjna. Zapraszam Panią przewodniczącą do mównicy. Pani przewodnicząca
Marta Krasuska.”

Pani radna  Marta Krasuska  powiedziała: „Panie Przewodniczący! Panowie Prezydenci!
Panie  Skarbniku!  Wysoka  Rado!  Odczytam  teraz  uchwałę  Składu  Orzekającego
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie. Jest to Uchwała nr 3.e./353/2024 z dnia
26 kwietnia 2024 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Płocka
sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok. Na podstawie art. 13 pkt 5 oraz art. 19
ust.  2  i  art.  20  ustawy  z  dnia  7  października  1992  r.  o  regionalnych  izbach
obrachunkowych  (Dz.U.  z  2023  r.  poz.  1325),  Skład  Orzekający  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej  w  Warszawie  w  składzie  -  Przewodnicząca  Iwona  Jagodzińska,
członkowie: Ewa Dziarnowska, Agnieszka Małkowska uchwala co następuje: § 1. Wydaje
opinię  pozytywną  o  przedłożonym  przez  Prezydenta  Miasta  Płocka  sprawozdaniu  z
wykonania budżetu  Miasta  Płocka za 2023 rok.  § 2.  Od uchwały służy odwołanie  do
Kolegium  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  w  terminie  14  dni  od  dnia
doręczenia  uchwały.  W  uzasadnieniu  czytamy  -  W  dniu  2  kwietnia  2024  roku  do
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  wpłynęło  sprawozdanie  z  wykonania
budżetu Miasta Płocka za 2023 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Warszawie  dokonał  analizy  i  oceny  ww.  dokumentu  w  wyniku  czego  stwierdził,  co
następuje: Dochody ogółem na plan 1.282.656.935,59 zł zrealizowane zostały w kwocie
1.291.437.762,42 zł, co stanowi 100,68 % planu, z tego: dochody bieżące zrealizowane
zostały w kwocie 1.197.030.754,72 zł, co stanowi 100,01 % planu; dochody majątkowe
zrealizowane zostały w kwocie 94.407.007,70 zł, co stanowi 96,68 % planu. W 2023 roku
Gmina  Płock  osiągnęła  wpływy  z  opłat  za  zezwolenie  na  sprzedaż  hurtową  napojów
alkoholowych w opakowaniach jednostkowych nieprzekraczających 300 ml, zgodnie z art.
92 ust.11 i 21 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, w
kwocie  1.033.136,70  zł,  to  jest...  tu  jest  jakiś  chyba  błąd...  Może  to  być  tak?...
1291,42% planu. W sprawozdaniu wskazano cyt.: „W przypadku ww. dochodów nie była
dokonywana  aktualizacja  planu,  ponieważ  są  to  środki,  które  można  przeznaczyć
wyłącznie na szczególne cele, niemożliwe do realizacji w 2023 roku w kwocie wyższej niż
ujęto w planie finansowym.” Wydatki ogółem na plan 1.316.167.520,06 zł zrealizowane
zostały w kwocie 1.274.702.255,18 zł, co stanowi 96,85% planu, z tego: wydatki bieżące
zrealizowane zostały w kwocie 1.008.514.142,80 zł, co stanowi 96,91% planu; wydatki
majątkowe zrealizowane zostały w kwocie 266.188.112,38 zł, co stanowi 96,60% planu.
Wykonane wydatki bieżące na koniec roku budżetowego nie są wyższe od wykonanych
dochodów bieżących, co oznacza, że zachowany został wymóg określony w art. 242 ust.
2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz.U. z 2023 r. poz.1270 ze
zm.). Spełniając wymóg określony w art. 6r ust. 2e ustawy z dnia 13 września 1996 roku
o  utrzymaniu  czystości  i  porządku  w  gminach  (Dz.  U.  z  2024  r.,  poz.  399)  w
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sprawozdaniu zawarto informację o wysokości zrealizowanych dochodów z tytułu opłaty
za gospodarowanie odpadami oraz wydatków poniesionych na funkcjonowanie systemu
gospodarowania  odpadami  komunalnymi.  Budżet  miasta  zamknął  się  nadwyżką  w
wysokości  16.735.507,24  zł  przy  planowanym  deficycie  w  kwocie  33.510.584,47  zł.
Zaplanowane  rozchody  z  tytułu  spłaty  kredytów  i  pożyczek,  wykupu  papierów
wartościowych  oraz  udzielonych  pożyczek  zostały  wykonane  w  100%.  Na  dzień
31.12.2023 r. Miasto Płock posiadało należności wymagalne w kwocie 81.890.395,78 zł.
Miasto  na  dzień  31.12.2023  r.  posiadało  zobowiązania  dłużne  w  wysokości
439.055.057,55 zł co stanowiło 34 % wykonanych dochodów ogółem, przy czym Miasto
nie było obciążone zobowiązaniami wymagalnymi. Wskaźnik spłaty długu wraz z kosztami
jego  obsługi  nie  przekroczył  limitu,  o  którym mowa w art.  243  ustawy  o  finansach
publicznych. Do sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 rok dołączono informację o
stanie mienia Gminy-Miasto Płock. Mając na względzie powyższe wydano opinię jak w
sentencji  uchwały.  Podpisana  Przewodnicząca  Składu  Orzekającego  Pani  Iwona
Jagodzińska w dniu 26 kwietnia 2024 roku. Bardzo dziękuję.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „To  już
wszystkie dokumenty odczytane, tak, przez Panią przewodniczącą? (niezrozumiały głos)
Tak, proszę odczytać od razu wszystkie, tak.”

Pani  radna  Marta  Krasuska  powiedziała:  „Szanowni  Państwo,  zatem  przejdę  do
odczytania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Płocka skierowanego do Rady Miasta
Płocka z dnia 6 czerwca 2024 roku. Wniosek dotyczy - wniosek w sprawie absolutorium
dla Prezydenta Miasta Płocka za 2023 rok. Na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z dnia
8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2024 roku poz. 609) oraz art. 267
ust. 1 pkt 1 do 3 i art. 270 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach
publicznych (Dz.U. z 2023 roku poz. 1270 z późn. zm.) Komisja Rewizyjna występuje do
Rady Miasta Płocka z wnioskiem o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Płocka za
2023 rok. Uzasadnienie: Komisja Rewizyjna Rady Miasta Płocka na posiedzeniu w dniu
6 czerwca 2024 roku rozpatrzyła sprawozdanie finansowe Gminy-Miasto Płock wraz ze
sprawozdaniem z wykonania Budżetu Miasta Płocka za 2023 rok, informację o stanie
mienia jednostki samorządu terytorialnego oraz opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Warszawie  zawartą  w Uchwale  nr  3.E/353/2024 z  dnia  26 kwietnia  2024 roku.  W
wyniku  rozpatrzenia  przedłożonych  przez  Prezydenta  Miasta  Płocka  sprawozdań  na
posiedzeniu w dniu 6 czerwca 2024 roku komisja stwierdziła, co następuje. Zgodnie z
Uchwałą Budżetową Miasta Płocka na 2023 nr 854/XLIX/2022 Rady Miasta Płocka z dnia
29 grudnia 2022 roku budżet przewidywał realizację dochodów w kwocie 1 135 541 857,
55 zł, plan wydatków przewidywał kwotę 1 243 032 829,49 zł, a deficyt był planowany w
wysokości  98 490 971,94 zł.  W wyniku podjętych przez Radę Miasta  Płocka w trakcie
roku  budżetowego  uchwał  zmieniających  Budżet  Miasta  Płocka  na  2023  rok  oraz
zarządzeń  Prezydenta  Miasta  Płocka  powyższe  wielkości  ustalono  w  następujących
kwotach:  po  stronie  dochodów  ogółem  1 282 656 935,59 zł,  po  stronie  wydatków
1 316 167 520,06 zł.  Plan  dochodów  wykonano  w  kwocie  1 291 437 672...  762  -
przepraszam  -  zł  42 gr,  co  stanowi  100,68%  planu.  Dochody  bieżące  wykonano  w
wysokości  1 197 030 754,72 zł,  co  stanowi  101,01%  planu.  Dochody  majątkowe
wykonano w wysokości  94 407 007, 70 zł,  co  stanowi  96,68% planu.  Plan  wydatków
wykonano w kwocie 1 274 702 255, 18 zł, co stanowi 96,85% planu. Wydatki  bieżące
wynosiły 1 008 514 142,80 zł, to jest 96,91% procent planu. Wydatki majątkowe zostały
wykonane w kwocie 266 188 112,38 zł,  to jest w 96,60% planu.  Rok sprawozdawczy
budżetowy  zamknął  się  nadwyżką  w  wysokości  16 735 507,24 zł  przy  planowanym
deficycie w kwocie 33 510 584,47 zł. W toku prac Komisja Rewizyjna nie sformułowała
uwag  dotyczących  realizacji  Budżetu  Miasta  Płocka  w  2023  roku.  Biorąc  pod  uwagę
powyższe wyniki wykonania Budżetu Miasta Płocka za 2023 rok, a także sprawozdanie z
wykonania Budżetu Miasta Płocka za 2023 rok, stanowiące załącznik do Zarządzenia nr
5044/2024  Prezydenta  Miasta  Płocka  z  dnia  27 marca  2024  roku  w  sprawie
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przedstawienia  sprawozdania  z  wykonania  Budżetu  Miasta  Płocka  za  2023  rok,
sprawozdań  z  wykonania  planów  finansowych  samorządowych  instytucji  kultury  oraz
informacji  o  stanie  mienia  Gminy-Miasto  Płock  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie
zaopiniowała wykonanie Budżetu Miasta Płocka za 2023 rok i wnioskuje do Rady Miasta
Płocka o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Płocka za 2023 rok. Regionalna
izba  Obrachunkowa  w  Warszawie  Uchwałą  nr  3.e/353/2024  Składu  Orzekającego
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 26 kwietnia 2024 roku w sprawie
wydania  opinii  o  przedłożonych  przez  Prezydenta  Miasta  Płocka  sprawozdaniach  z
wykonania budżetu za 2023 rok wydała opinię pozytywną. Ponadto wniosek o udzielenie
absolutorium  Prezydentowi  Miasta  Płocka  za  rok  2023  ma  swoje  uzasadnienie  w
pozytywnych  opiniach  w  sprawozdaniu  stałych  komisji  Rady  Miasta  Płocka:  Komisji
Rewizyjnej,  Komisji  Skarbu,  Budżetu  i  Gospodarki  Finansowej,  Komisji  Inwestycji,
Rozwoju i Bezpieczeństwa Miasta, Komisji Edukacji, Zdrowia i Polityki Społecznej, Komisji
Gospodarki Komunalnej i Komisji Kultury, Sportu i Turystyki. Nie wydała opinii na temat
sprawozdania Komisja Skarg, Wniosków i Petycji.  Podpisano - przewodnicząca Komisji
Rewizyjnej Rady Miasta Płocka Marta Krasuska. I ostatni dokument jest to Uchwała nr
3.f.1/327/2024 Składu Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Warszawie z
dnia 17 czerwca 2024 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta
Płocka w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Płocka za 2023 rok. Na
podstawie art. 13 pkt 8, art. 19 ust. 3 i art. 20 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o
regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2023 roku poz. 1325) Skład Orzekający
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  w  składzie:  przewodnicząca  Iwona
Jagodzińska  oraz  członkowie:  Romana  Ignasiak  i  Agnieszka  Małkowska  uchwala,  co
następuje: wydaje opinię pozytywną o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Płocka w
sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Płocka za 2023 rok. Od niniejszej
uchwały służy odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w
terminie  14  dni  od  jej  doręczenia.  Uzasadnienie.  W  dniu  12 czerwca  2024  roku  do
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  wpłynął  przekazany  przez
Przewodniczącego Rady Miasta Płocka wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Płocka z
dnia 6 czerwca 2024 roku w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Płocka
za rok 2023. Z przedłożonych dokumentów wynika, iż Komisja Rewizyjna Rady Miasta
Płocka  rozpatrzyła  sprawozdanie  roczne  z  wykonania  budżetu  wraz  z  opinią  Składu
Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  tym  sprawozdaniu,  sprawozdanie
finansowe oraz informację  o stanie  mienia gminy.  Na podstawie  wyżej wymienionych
dokumentów Komisja Rewizyjna dokonała oceny wykonania Budżetu Miasta Płocka za rok
2023,  pozytywnie  go  zaopiniowała  i  wystąpiła  z  wnioskiem do  Rady Miasta  Płocka o
udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Płocka za 2023 rok. Biorąc powyższe pod
uwagę Skład Orzekający postanowił jak w sentencji uchwały. Podpisano: Przewodnicząca
Składu  Orzekającego  Pani  Iwona  Jagodzińska,  dnia  17 czerwca  2024  roku.  Bardzo
dziękuję.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo  Pani  przewodniczącej.  Szanowni  Państwo,  jak  Państwo  zauważyli,  Pani
przewodnicząca  odczytała  opinie  i  stanowiska  w  odniesieniu  zarówno  do  punktu
czwartego,  jak  i  piątego,  a  ja  powinien  wcześniej  powiedzieć,  że  tradycyjnie  łączę
dyskusję nad tymi dwoma punktami, gdyż w dużej mierze jest sprawozdanie finansowe
Gminy-Miasto Płock powiązane z udzielanym absolutorium. Panie prezydencie, czy jakieś
sprawozdania,  jakaś  prezentacja  będzie? Nie  będzie więcej.  W takim razie,  Szanowni
Państwo,  otwieram dyskusję  nad  tymi  dwoma punktami  dotyczącymi  sprawozdania  i
absolutorium.  Pierwsze  zgłoszenie  ze  strony  Pana  przewodniczącego  Romana
Siemiątkowskiego, proszę bardzo.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Panie
Przewodniczący!  Wysoka  Rado!  Panowie  Prezydenci!  Szanowni  Państwo!  Dzisiaj
rzeczywiście,  tak  jak  wspomniał  już  Pan  radny  Kominek,  sesja  jedna  z  dwóch
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najważniejszych  w  roku.  Sesja  podczas  której  radni  będą  udzielali  absolutorium
Prezydentowi  Miasta  Płocka  Panu  Andrzejowi  Nowakowskiemu.  W mojej  ocenie  takie
absolutorium prezydent już uzyskał.  Uzyskał w kwietniu w wyborach samorządowych,
kiedy to mieszkańcy Płocka poparli go w prawie 53 procentach uprawnionych tych, którzy
poszli do urn wyborczych. Szanowni Państwo, 53 procent to prawie 23 000 głosów tych,
którzy poszli do wyborów. Przypomnę, że w Płocku uprawnionych do wyborów jest prawie
88 000. Gdyby do wyborów poszło 80 000, to prezydent by uzyskał ponad 40 000 głosów
poparcia. I to jest najważniejsze. Może podać jakiś tlen Panu radnemu? Nie potrzeba?
Wszystko  dobrze.  Szanowni  Państwo,  a  zatem to  poparcie  dla  prezydenta,  dla  jego
polityki, dla sposobu prowadzenia miasta, wreszcie dla tego, co w Płocku się zmieniało i
się zmienia widać również w wyborach do Rady Miasta Płocka. Przypomnę, że Koalicja
Obywatelska w tych ostatnich wyborach zyskała dwa mandaty, w poprzedniej kadencji
miała dziesięć, teraz ma dwanaście, Polskie Stronnictwo Ludowe zyskało jeden mandat z
czterech  do  pięciu,  a  Prawo  i  Sprawiedliwość  straciło  trzy  mandaty.  To  widać  jak
mieszkańcy  postrzegają  sposób  zarządzania  miastem  przez  prezydenta  Andrzeja
Nowakowskiego. I to absolutorium zostało udzielone nie, żeby sprawić przyjemność Panu
prezydentowi, tylko mieszkańcy doskonale widzą jak Płock się zmieniał, jak się zmienia i
oczywiście  będzie  się  zmieniał.  W ubiegłym roku  zrobiliśmy  milowe  kroki  w  rozwoju
miasta.  Zakończyliśmy  budowę  wyczekiwanego  stadionu  piłkarskiego.  Rozwinęliśmy
naszą infrastrukturę drogową, zarówno pod kątem doskonalenia tego głównego układu
komunikacyjnego  Płocka,  jak i  modernizacji  ulic  osiedlowych.  Kolejne rzesze płocczan
odebrały klucze do „mieszkań na start”. Oddaliśmy do użytku także lokale komunalne.
Zmodernizowaliśmy  naszą  podziemną  infrastrukturę,  co  podniosło  poziom  naszego
bezpieczeństwa. Widać było troskę o ochronę środowiska i  poprawę jakości powietrza
jakim  oddychamy.  Rozwinęliśmy  sieć  dróg  rowerowych  i  kupiliśmy  kolejne  nowe  i
nowoczesne autobusy niskoemisyjne. Dofinansowaliśmy wymianę pieców na ekologiczne.
Zresztą wiele inwestycji warto odnotować w zieleń i urządzenia terenów zielonych, choć
pełne efekty tych przedsięwzięć dopiero przed nami, kiedy ta zieleń w pełni się rozwinie.
Tylko  w  ramach  zaplanowanych  jesiennych  nasadzeń  posadziliśmy  w  ubiegłym  roku
ponad 800 drzew, w ramach akcji  „Zielone płuca”  160 drzew i  dodatkowo w pasach
drogowych kolejnych 80 sztuk. Założyliśmy dziesięć parków kieszonkowych o powierzchni
prawie 20 000 m². W ubiegłym roku zrealizowaliśmy jeszcze jedną ważną inwestycję w
tereny zielone - rzadko używane chodniki zaczęliśmy rozbierać i zastępować wysoką oraz
niską  zielenią.  2023  rok  był  bardzo  udany.  Zbieraliśmy  owoce  wielu  lat  pracy  i
jednocześnie położyliśmy fundamenty pod dalszy dynamiczny rozwój Płocka. Mamy dobrą
sytuację finansową i Płock stał się jeszcze bardziej wygodnym, bezpiecznym, zielonym
miastem.  Głosowanie  nad  udzieleniem  absolutorium  dla  prezydenta  Andrzeja
Nowakowskiego  to  oczywistość,  to  formalność.  Nasz  klub  zagłosuje  więc  nad  jego
udzieleniem bez cienia wątpliwości  i  wahania, warto jeszcze dodać. Dziękujemy Panie
prezydencie za ten owocny rok pracy.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo  Panu  przewodniczącemu.  Kolejne  wystąpienie  Pan  przewodniczący  Tomasz
Kominek.”

Pan radny Tomasz Kominek powiedział: „Bardzo dziękuję za udzielenie mi głosu po raz
kolejny Panie przewodniczący.  Panowie Prezydenci!  Wysoka Rado! Drodzy mieszkańcy
Płocka!  Dzisiejsza  sesja  podczas  której  dyskutujemy  nad  udzieleniem  absolutorium
prezydentowi, to po raz kolejny podkreślamy, że w naszej ocenie druga najważniejsza w
roku, tuż po sesji  budżetowej. Jednocześnie jest to dziesiąta taka dyskusja dla Klubu
Polskiego Stronnictwa Ludowego, bo właśnie od dziesięciu lat, trzecią kadencję, bierzemy
współodpowiedzialność  za  sprawy  Płocka.  Myślę,  że  te  dziesięć  lat,  kiedy  to
funkcjonujemy  klubem w radzie  miasta  z  koalicją,  z  Platformą Obywatelską,  to  czas
bardzo dobrej współpracy. Oczywiście nie zawsze, Szanowni Państwo, jest idealnie. Nie
zawsze jest tak, jakbyśmy sobie tego życzyli. Czasem się wspieramy. Czasem mamy inne
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wizje  samorządu.  Czasem dyskutujemy,  tak  jak  dziś,  w tematach  bardzo  ważnych  z
punktu  widzenia  bezpieczeństwa  dzieci,  które  są  przepełnione  emocją,  oczywiście  te
dyskusje. Ale zawsze - podkreślam -zawsze, Szanowni Państwo, udaje nam się dojść do
porozumienia.  A  to,  co  najbardziej  nas  cieszy,  to,  że  ta  współpraca  od  tylu  lat,  od
dziesięciu  lat,  odbywa  się  bez  żadnego  szantażu  politycznego,  bez  mowy  nienawiści
wzajemnej  i  z  uwzględnieniem  własnych  celów,  w  kontekście  tych  celów  oczywiście
społecznych, samorządowych i politycznych, ale i z poszanowaniem celów koalicjanta. To
jest bardzo istotne w tak zwanej polityce samorządów terytorialnych. To absolutorium,
którego zamierzamy udzielić dziś prezydentowi Andrzejowi Nowakowskiemu traktowane
jest przez nas nie tylko jako akt zaufania wobec jego pracy na rzecz miasta. To także
pewnego rodzaju podziękowanie, jakie składamy wszystkim tym, którzy przyczynili się do
tak  pozytywnego  obrazu  naszej  małej  ojczyzny.  Mowa  tu  o  wiceprezydentach  tych
urzędujących wcześniej i tych obecnych dziś, o skarbniku, o Panu sekretarzu obecnym i
tym,  który funkcję  tę pełnił  do 7 kwietnia  roku bieżącego,  o pracownikach urzędu,  o
zarządach i pracownikach spółek miejskich, o dyrekcjach, kierownikach i pracownikach
innych jednostek podległych urzędowi miasta. Wszystkim Państwu jako klub dziękujemy,
bo każdy, podkreślam każdy, dołożył cegiełkę do tego w jakiej kondycji jest teraz Płock.
Na koniec zostawiam szczere podziękowania dla kogoś, bez kogo w ogóle by nie było ani
nas, ani prezydenta w tej kadencji, dla nas trzeciej kadencji samorządu miasta Płocka.
Kogoś,  kto  w  całej  tej  układance  zawsze  był,  jest  i  będzie  najważniejszy.  Mowa
oczywiście  o  mieszkańcach  Płocka.  To  oni  po  raz  kolejny  zaufali  nam  wszystkim  w
wyborach  samorządowych  7 kwietnia  2024  roku  powierzając  nam  misję
współdecydowania za losy miasta. Dziękuję również za wsparcie mieszkańcom w naszej
codziennej  pracy,  dostarczanie  nam  cennej  wiedzy,  ale  i  nieszczędzenie  bezcennej
krytyki. Tu należy zaznaczyć, że za tę konstruktywną krytykę zawsze dziękujemy i nigdy
się  nie  obrażamy.  Szanowni  Państwo,  to,  o  czym  powiedziałem,  to  z  jednej  strony
pochwała  dla  płockich  samorządowców,  a  z  drugiej  nobilitacja  dla  nas  wszystkich
znajdujących się na tej sali, którzy znajdują się z wyboru mieszkańców. Warto tu także
wspomnieć  o  utrzymaniu  wzorowej  relacji  Płocka  z  samorządem  województwa
mazowieckiego. Dziesiątki milionów, jakie co roku płyną od marszałka Adama Struzika
stanowią potężne narzędzie w kreacji naszego kochanego Płocka. Celowo to mówię, żeby
uświadomić wszystkim, którzy są zainteresowani tym, co dzieje się na tej auli jak wiele
naczyń  należy  połączyć,  by  samorząd  Płocka  sprawnie  funkcjonował  i  rozwijał  się  w
zadowalającym tempie. Wyrazem tego zrozumienia z naszej strony będą dziś podniesione
ręce całego Klubu Polskiego Stronnictwa Ludowego podczas głosowania za udzieleniem
absolutorium Prezydentowi Miasta Płocka. Jednocześnie, tak jak każdego roku, ze swojej
strony deklaruję,  Panie  prezydencie,  dalszą chęć współpracy naszego klubu i  pomocy
zarówno  jako  radni,  jak  i  niektórzy  z  nas  reprezentanci  samorządu  województwa
mazowieckiego. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo Panie przewodniczący. I kolejny głos w dyskusji Pan radny Szymon Stachowiak,
proszę bardzo.”

Pan radny  Szymon Stachowiak  powiedział: „Panie przewodniczący, ja tylko chciałem
podkreślić,  że stanowisko Klubu Radnych Prawa i  Sprawiedliwości  jest tożsame jak w
przypadku wotum zaufania. Radni Prawa i Sprawiedliwości nie byliby w stanie z czystym
sumieniem zagłosować za absolutorium dla Pana prezydenta. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Czy  ktoś  z  Państwa  Radnych  jeszcze  chciałby  zabrać  głos  w  tym punkcie?  Nie  widzę.
Dziękuję.”
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6. zmiany Uchwały Nr 877/L/2023 Rady Miasta Płocka z dnia 26 stycznia 2023
roku  dotyczącej  określenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez
właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na  rzecz  gminy  za  usługi  w
zakresie odbierana odpadów komunalnych oraz górnych stawek opłat za
opróżnianie  zbiorników bezodpływowych  oraz  osadników  w  instalacjach
przydomowych  oczyszczalni  ścieków  i  transportu  nieczystości  ciekłych
(druk nr 61a),

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego  punktu.  Punkt  szósty  -  projekt  uchwały  na  druku nr  61a w sprawie  zmiany
Uchwały  Nr  877/L/2023  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  26  stycznia  2023  roku  dotyczącej
określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są
obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy
za  usługi  w  zakresie  odbierana  odpadów  komunalnych  oraz  górnych  stawek  opłat  za
opróżnianie  zbiorników  bezodpływowych  oraz  osadników  w  instalacjach  przydomowych
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. Czy w odniesieniu do tego punktu
ktoś  chciałby  zabrać  głos  poza  tymi  pytaniami,  które  padały  na  komisjach?  Nie  widzę.
Dziękuję.”

7. przystąpienia  do  sporządzenia  Miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego Zakładu Orlen SA wraz z terenami przyległymi w Płocku
(druk nr 62),

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka  powiedział: „Kolejny punkt,
siódmy  -  projekt  uchwały  na  druku  nr  62  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Zakładu Orlen SA wraz z terenami
przyległymi  w  Płocku.  Czy  tutaj  są  niezbędne  jakieś  dodatkowe  wyjaśnienia?  Nie  ma.
Dziękuję.”

8. określenia  zasad  udzielania  dotacji  na  prace  konserwatorskie,
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru
zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków (druk nr 63),

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka  powiedział: „Kolejny punkt,
ósmy - projekt uchwały na druku nr 63 w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do
rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków (druk nr 63). Czy tutaj
jakieś pytania ze strony Państwa Radnych? Nie widzę. Dziękuję.”

9. zmiany Uchwały nr 612/XXXV/2017 Rady Miasta Płocka z dnia 29 sierpnia
2017  r.  ustanawiającej  na  pierwszym  podobszarze  rewitalizacji  miasta
Płocka Specjalną Strefę Rewitalizacji (druk nr 64),

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka  powiedział: „Kolejny punkt,
dziewiąty - projekt uchwały na druku nr 64. I tutaj podziękowania dla Pana wiceprezydenta
Łukasza Jankowskiego za sygnalizowanie literówki w tytule. Dziękuję bardzo. Nikt tego nie
wyłapał,  a  czujne  oko  nowego  wiceprezydenta  tak.  Projekt  uchwały  w sprawie  zmiany
Uchwały nr 612/XXXV/2017 - właśnie błąd był w tej dacie - Rady Miasta Płocka z dnia 29
sierpnia  2017  r.  ustanawiającej  na  pierwszym  podobszarze  rewitalizacji  miasta  Płocka
Specjalną Strefę Rewitalizacji. I tu jest autopoprawka do tego dokumentu. Mamy ją chyba na
piśmie. Chociaż, przepraszam Państwa, jeszcze upewnię się. Nie, tą autopoprawką była ta
data w tytule, którą zgłosiłem Państwu wcześniej. Czy jakieś pytania do tego dokumentu?
Nie widzę. Dziękuję.”
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10. zwolnień od podatku od nieruchomości (druk nr 66),

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Kolejny punkt,
dziesiąty  -  projekt  uchwały  na  druku  nr  66  w  sprawie  zwolnień  od  podatku  od
nieruchomości. Czy do tego dokumentu jakieś pytania ze strony Państwa Radnych? Pan
radny Mirosław Milewski, proszę bardzo.”

Pan radny  Mirosław Milewski powiedział: „Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo!
Chciałbym w zakresie tego tematu poruszyć dwie kwestie.  Pierwsza to jest formalna,
może mniej istotna,  a mianowicie w uzasadnieniu jest napisane, iż przystępujemy do
nowej  uchwały  dlatego,  że  poprzednia  uchwała  nr  247 z  2015 roku wygasła  w dniu
30 czerwca 2024 roku. Tak jest napisane w uzasadnieniu. Ja dotarłem do tej uchwały. W
treści  poprzedniej  uchwały  nie ma żadnego zakresu obowiązywania,  nie ma czasu,  w
którym wygaśnie, więc pytanie na jakiej podstawie jest to uzasadnienie o wygaśnięciu
poprzedniej uchwały z dniem 30.06. Być może jest jakiś powód, nieznany i nie napisano
o tym w uzasadnieniu. Ale to jest kwestia formalna, natomiast chciałbym zwrócić uwagę
na drugą, o wiele istotniejszą - w mojej ocenie - kwestię, a mianowicie o poszerzenie
zakresu  zwolnień  z  podatku  od  nieruchomości  o  aquapark,  baseny  i  aquapark,  ale
szczególnie  aquapark.  Pytanie  techniczne,  ile  wynosi  podatek od nieruchomości  za tą
budowlę w skali  roku i  pytanie  dlaczego zdecydowaliśmy się na właśnie  zwolnienie  z
podatku od nieruchomości aquaparku. Tutaj można wysnuwać różne hipotezy. Jedna, o
której się mówi, może nie powszechnie, ale w zainteresowanych kręgach, że coś jest nie
tak  z  prognozowanym rachunkiem finansowym na koniec  roku  i  dlatego  inwestorowi
prywatnemu chce się zrobić dobrze zwalniając z podatku od nieruchomości. Jeśli tak, to
byłoby ewidentne działanie  na szkodę, na szkodę miasta.  Proszę o odpowiedź w tym
zakresie. Dziękuję.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Pan skarbnik Wojciech Ostrowski, proszę bardzo.”

Pan Wojciech Ostrowski Skarbnik Miasta Płocka powiedział: „Jeśli chodzi o odpowiedź
na pierwsze pytanie - uchwała, która traci moc z dniem 30 czerwca tego roku bazowała
na rozporządzeniu Komisji Unii Europejskiej, które właśnie kończy, traci moc z końcem
30 czerwca  tego  roku.  Ponieważ  jest  nowe  to  rozporządzenie  stąd  była  wymagana
zmiana  tej  uchwały  i  dlatego  też  ta  uchwała  musi  być  nowa  w  oparciu  o  nowe
rozporządzenie Komisji Europejskiej dotyczące pomocy de minimis. A na drugie pytanie.
Myślę,  że  Pan  radny,  chyba...  Nie  wiem,  skąd  te  głosy,  bo  to  jakby  kompletne
niezrozumienie, ponieważ właścicielami aquaparku jesteśmy my jako miasto. My na dzień
dzisiejszy w ogóle nie płacimy sobie podatków i sobie też ich nie umarzamy, więc nie
bardzo wiem skąd tego typu pomysł w ogóle u Pana radnego. Zwolnienie dotyczy tak
samo aquaparku, jak i pozostałych basenów. Chodzi o to, że są to miejsca, które jakby
nie pokrywają w żaden sposób kosztów swojej działalności przychodami, a prowadzone
są przez  naszą spółkę i  aquapark  w momencie,  kiedy będzie  przekazany również  do
spółki również będzie prowadzony przez MOSiR, tam nie ma żadnego, żadnej mowy o
zmniejszaniu dochodów dla miasta. Myślę, że jestem - Państwo Radni, którzy mnie znają
wiedzą - ostatnią osobą, która by miała ochotę to robić. Natomiast, jeśli chodzi o ten
przypadek, to tak jak powiedziałem, na dzień dzisiejszy nie ma żadnego uszczuplenia w
podatku, ponieważ żadnego podatku sami sobie nie płaciliśmy i w przyszłości również te
pieniądze, które by do nas miały wpłynąć jako podatek, musielibyśmy w jakiś sposób
przekazać spółce, która by ten basen prowadziła w naszym imieniu. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze w tych punktach, w tym punkcie chciałby zabrać głos?
Nie widzę. Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego punktu.”

34



11. szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu  umarzania,  odraczania  terminu
zapłaty  lub  rozkładania  na  raty  spłaty  oraz  niedochodzenia  należności
pieniężnych o  charakterze cywilnoprawnym i  niepodatkowych należności
budżetowych o  charakterze  publicznoprawnym,  przypadających Gminie  -
Miasto  Płock  lub  jej  jednostkom  organizacyjnym,  warunków
dopuszczalności pomocy de minimis i pomocy publicznej w przypadkach, w
których ulga stanowić będzie pomoc de minimis lub pomoc publiczną oraz
wskazania organów i osób do tego uprawnionych (druk nr 67),

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt jedenasty -
projekt uchwały na druku nr 67 w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania,
odraczania terminu zapłaty lub rozkładania na raty spłaty oraz niedochodzenia należności
pieniężnych  o  charakterze  cywilnoprawnym i  niepodatkowych  należności  budżetowych  o
charakterze publicznoprawnym, przypadających Gminie - Miasto Płock lub jej jednostkom
organizacyjnym,  warunków dopuszczalności  pomocy  de  minimis  i  pomocy  publicznej  w
przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc de minimis lub pomoc publiczną oraz
wskazania organów i osób do tego uprawnionych. Czy w odniesieniu do tego punktu jakieś
pytania ze strony Państwa Radnych? Nie widzę. Dziękuję.”

12. ustanowienia  stypendiów  artystycznych  Prezydenta  Miasta  Płocka  dla
młodzieży  oraz  nadania  regulaminu  konkursu  o  przyznanie  stypendiów
artystycznych Prezydenta Miasta Płocka dla młodzieży (druk nr 68),

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Kolejny punkt,
dwunasty  -  projekt  uchwały  na  druku  nr  68  w  sprawie  ustanowienia  stypendiów
artystycznych Prezydenta Miasta Płocka dla młodzieży oraz nadania regulaminu konkursu
o  przyznanie  stypendiów artystycznych  Prezydenta  Miasta  Płocka  dla  młodzieży.  Jest
zgłoszenie. Pani przewodnicząca Daria Domosławska, proszę.”

Pani radna Daria Domosławska powiedziała: „Panowie Prezydenci! Szanowni Państwo!
Myślę, że w tym momencie warto jest przypomnieć, że płocka młodzież i dzieci mogą
korzystać w chwili  obecnej z czterech rodzajów stypendiów. Są to stypendia szkolne,
które są finansowane w 80 procentach ze środków budżetu państwa i  trzy pozostałe
stypendia, takie jak „Płocka szansa edukacyjna”, „Płockie talenty” i stypendia za wyniki w
nauce lub w sporcie finansowane w 100 procentach ze środków budżetu naszego miasta
Płocka.  Jak  wiemy,  zgodnie  z  ustawą  o  organizowaniu  i  prowadzeniu  działalności
kulturalnej  jednostki  samorządu  mogą  przyznawać  stypendia  osobom,  które  mają
szczególne  wyniki,  osiągnięcia  lub  też  zajmują  się  w  dużym zaangażowaniu  kulturą.
Bardzo  cieszę  się  z  tej  formy  wprowadzenia  stypendium  artystycznego  szczególnie
dlatego, że wielokrotnie przekonaliśmy się, że w naszych płockich dzieciach, młodzieży
drzemią ukryte talenty artystyczne, które rozwijają się zarówno w wieku szkolnym. Te
osoby czasami wyjeżdżają poza granicę Płocka, ale wracają i realizują tutaj naprawdę
bardzo  ciekawe  projekty.  Pozostaje  im  tylko  kibicować,  aby  jak  najwięcej  tych
stypendiów można było przyznawać. Także gratuluję i mam nadzieję, że jeżeli chodzi o
głosowanie nie będzie problemów z tym stypendium. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję.”

13. dokonania  oceny  stanu  bezpieczeństwa  przeciwpożarowego  i
zabezpieczenia przeciwpowodziowego miasta Płocka (druk nr 69),

Autopoprawka do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 69 stanowi załącznik nr
20 do niniejszego protokołu. 
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Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Kolejny punkt,
trzynasty  -  projekt  uchwały  na  druku  nr  69  w  sprawie  dokonania  oceny  stanu
bezpieczeństwa  przeciwpożarowego  i  zabezpieczenia  przeciwpowodziowego  miasta
Płocka. Do tego dokumentu mamy autopoprawkę. Chciałbym serdecznie podziękować za
wsłuchanie się w moją prośbę i umieszczenie tej autopoprawki w dokumencie. Dziękuję
bardzo. A teraz zgłoszenia ze strony Państwa Radnych. Jako pierwsza Pani radna Teresa
Kijek, proszę.”

Pani  radna  Teresa Kijek powiedziała:  „Dziękuję.  Panie  przewodniczący,  w związku z
tym, iż nie mogłam być na posiedzeniu komisji, więc zapytanie zgłaszam dzisiaj. Myślę,
że nie będzie ono tożsame z autopoprawką, którą zgłosił Pan przewodniczący. Na stronie
10. materiału przygotowanego przez Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzenia Kryzysowego
jest następująca informacja: po uzyskaniu decyzji i pozwoleń wodnoprawnych Regionalny
Zarząd Gospodarki Wodnej w Warszawie planuje przeprowadzenie prac bagrowniczych w
granicach administracyjnych miasta Płocka, chodzi tu o Płock Radziwie i Płock Gmury i
jeszcze  w czterech miejscowościach  w  górze  rzeki  to  jest:  Dobrzyków,  Kępa  Polska,
Wychódź i Rakowo/Drwały. Materiał jest bardzo szczegółowy i dziękuję za to, ale brakuje
mi odpowiedzi na następujące pytanie, jak długo będziemy czekali  na uzyskanie tych
decyzji  i  stosownych pozwoleń,  aby zaczęło się bagrowanie i  czy dzisiaj  mamy jakąś
wiedzę na  jakim etapie  jest  prowadzone postępowanie.  I  jeszcze mam jedno drobne
spostrzeżenie. Z moich wyliczeń wynika, iż łączne zaplanowane wydobycie w tych sześciu
punktach  to  2 685 200 m³,  w  materiale  podano  2 685  400 m³.  To  jest  sześć
miejscowości, więc bardzo szybko można ustalić, jak powinno być. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. I Pan przewodniczący Tomasz Kominek.”

Pan radny Tomasz Kominek powiedział: „Dziękuję bardzo za kolejne udzielenie mi głosu
Panie  przewodniczący.  Panowie  Prezydenci!  Wysoka  Rado!  Z  racji  również  mojej
nieobecności na komisji rozwoju, bezpieczeństwa i inwestycji i ze względu na wczorajsze
opóźnienie  uczestnictwa  w komisji  skarbu  chciałbym poprosić  Pana  prezydenta,  żeby
bardzo podobnie jak każdego roku, ponieważ walczymy jako samorząd miasta Płocka z
apelami, uchwałami intencyjnymi, pismami, które są kierowane do odpowiednich czy to
przedsiębiorstw wodnych, czy spółek wodnych, czy odpowiedniego ministerstwa z prośbą
o zrozumienie i zajęcie się tym bardzo poważnym tematem zarówno bagrowania, jak i
finansowania,  przede  wszystkim  tych  wszystkich  procesów,  które  pozwalają  na
uregulowanie rzeki, żebyśmy bardzo podobnie postąpili w roku obecnym. To znaczy mam
pełną  świadomość  tego,  że  takowe  pismo  do  Wód  Polskich  zostało  już  przez  Pana
prezydenta popełnione i bardzo dobrze, bo to jest w zasadzie jedyne narzędzie, które
mamy jako samorząd miasta Płocka w kontekście próśb, apeli i uchwał intencyjnych, tak
jak powiedziałem. Natomiast  po wielu spotkaniach,  podkreślam po wielu spotkaniach,
również w ministerstwie, ale i z przedstawicielami dyrekcji Wód Polskich okazuje się, że
finanse nie są jedyną barierą, która stoi przed bagrowaniem w tym wymiarze, o którym
Pani radna Teresa Kijek powiedziała, tylko okazuje się, że brak odpowiednich przepisów
prawnych  z  mocy  ustawy,  w  zasadzie  można  powiedzieć  z  mocy  specustawy,  jest
ogromną barierą, która powoduje, że dziś zaporowe warunki postawione przez ekologów
są więcej warte niż bezpieczeństwo ludzi mieszkających w terenach załóżmy z naszego
punktu widzenia nadwiślańskich. W skrócie i w uproszczeniu okazuje się, że te zwierzęta,
które tam, nie wiem, bytują na tych wałach, mam na myśli,  że bobry, są dziś lepiej
chronione przez właśnie te różnego rodzaju stowarzyszenia proekologiczne niż my, ludzie
żyjący nad Wisłą. I okazuje się po rozmowach chociażby z dyrekcją zlewni tej, która nas
jakby ma w swojej opiece, no myślę sobie i zresztą nie tylko, bo z wieloma fachowcami w
tej materii, okazuje się że o jedną rzecz bardzo dobrze, że prosimy każdego roku, czyli o
zabezpieczenie finansowe pozwalające na to bagrowanie, które jest wymienione w tych
dokumentach,  przygotowanych  zresztą  bardzo  profesjonalnie.  Te ostatnie  pogłębiarki,
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które były widziane oczywiście w naszym odcinku rzeki dobrze, że były widziane, ale z
punktu  widzenia  tego,  jak  wygląda  matematycznie,  czy  statystycznie  napływ  tego
naniosu, a wypływ tego naniosu, czy bagrowanie, no dalej możemy stawiać to pytanie
nie, czy będzie powódź, tylko kiedy będzie powód, bo dalej jesteśmy w tym obszarze,
gdzie dziesięciodniowy mróz w trybie ciągłym w okresie zimowym może doprowadzić do
co  najmniej  trzech  bardzo  poważnych  zagrożeń  w  kilku  miejscach  nieopodal  miasta
Płocka, w zasadzie na granicy administracyjnej miasta Płocka i gminy Nowy Duninów,
oczywiście w obrębie Radziwia kontra starówka również tam jest takie bardzo wąskie
gardło i tam może dojść do poważnego zagrożenia, no i tam, gdzie jest kępa również jest
bardzo problematyczne, że tak powiem, zagłębienie, jeżeli chodzi o ten namuł. I teraz
moje  pytanie  jest  takie  czy  moglibyśmy,  oczywiście  korzystając  z  uprzejmości  Pana
Prezydenta  Miasta  Płocka  wystąpić  do  odpowiedniego  ministra,  czyli  ministra
infrastruktury  i  do  premiera  rządu  w  kontekście  tego,  żeby  ktoś  zaczął  poważnie
zajmować się specustawami, które są jedyną słuszną drogą, która doprowadzi nas do
poważnego zajęcia się bezpieczeństwem wiślanym, bo okazuje się, że do momentu, kiedy
nie będzie tych odpowiednich ustaw, czy specustaw, to tak naprawdę bardzo mgliście
widzimy pogłębianie, czy bagrowanie Wisły. I Szanowni Państwo, jeszcze kilka lat, jeżeli
będzie  takiej  sytuacji,  jaką  mamy  dziś  w  kontekście  ważności  bobra  a  człowieka  w
kontrze do człowieka to dojdzie naprawdę do katastrofy. Prośba, żebyśmy pierwszy raz
jako  samorząd  zwrócili  się  z  taką  prośbą  o  przygotowanie  odpowiednich  projektów
ustawy, specustawy, które gwarantują do przejścia po prostu w teren, czyli na Wisłę. To
jest gorąca prośba, myślę, że nie tylko moja, ale wielu tych, którzy na co dzień interesują
się tym tematem. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Czy jeszcze ktoś w tym punkcie chciałby zabrać głos z Państwa Radnych? Nie
widzę. Pan prezydent Andrzej Nowakowski, proszę.”

Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Szanowni Państwo, w
kontekście  naprawdę  bardzo  istotnej  kwestii  związanej  z  bezpieczeństwem
przeciwpożarowym, a także przede wszystkim o tym dyskusja  jest  w tym momencie
przeciwpowodziowym, rzeczywiście właściwie z częstotliwością bardzo dużą z płockiego
ratusza  wychodzą  pisma,  apele,  uchwały,  które  wskazują  na  ogromną  potrzebę
prowadzenia pogłębiania Wisły w rejonie Płocka i usuwania tego wszystkiego, co Wisła
nanosi  w okresie  zwłaszcza wiosennym,  kiedy ten stan wody jest  wysoki.  Natomiast
ostatnie takie pismo z Płocka wyszło - z płockiego ratusza - wyszło 13 maja. Zresztą
odnosiło  się  ono także do konferencji,  która odbyła  się w starostwie  powiatowym, w
której  także  uczestniczyliśmy  27 marca  i  zwracaliśmy  się  właśnie  do  ówczesnej  Pani
prezes Wód Polskich  o podjęcie  działań bagrowniczych.  No mamy odpowiedź,  która i
pewien  promyk  nadziei  wnosi,  że  te  działania  bagrownicze  mają  być  prowadzone,
natomiast  no trudno mówić o pełnej satysfakcji,  zwłaszcza jeśli  chodzi o ilości  tych i
miejsca tych prac bagrowniczych. Więc tutaj  konsekwentnie będziemy wnioskować do
odpowiednich organów także o te działania, które sprawniej pozwolą na realizację tych
prac. Przyjmuję ten wniosek Pana radnego i  kolejne pismo, tym razem w kontekście
działań legislacyjnych, także do naszych płockich samorządowców będzie przygotowane.
Dziękuję bardzo. Przepraszam, parlamentarzystów naszych.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Panie prezydencie. Czy jeszcze w tym punkcie jakieś zgłoszenia ze strony Państwa Radnych
bądź pytania? Nie widzę. Dziękuję.”

14. przyjęcia  Polityki  Zdrowotnej  Miasta  Płocka  do  2030  roku wraz  z  Mapą
Potrzeb Zdrowotnych (druk nr 72), 

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy
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do kolejnego  punktu.  Punkt  czternasty  -  projekt  uchwały  na druku nr  72 w sprawie
przyjęcia  Polityki  Zdrowotnej  Miasta  Płocka  do  2030  roku  wraz  z  Mapą  Potrzeb
Zdrowotnych. Szanowni Państwo, nim zabiorę głos w tej dyskusji, w tym punkcie, a nie
ukrywam, że zamierzam to zrobić, chciałbym zadać pytanie, czy na sali są autorzy tego
opracowania. Ponieważ, jak wiemy dokument ten był zlecony na zewnątrz, autorem jest
Instytut  badawczy IPC spółka  z  o.o.  Nie  ma.  Może...  To  jest  bardzo,  bardzo  ważny
dokument - od tego zacznę. Raz jeszcze odczytam tytuł: przyjęcie Polityki Zdrowotnej
Miasta Płocka do 2030 roku wraz z Mapą Potrzeb Zdrowotnych. A może ktoś z wydziału
nadzorującego  ten  obszar,  czyli  obszar  zdrowotny  ma  wiedzę,  którą  zasygnalizowali
autorzy  w  tym  opracowaniu,  a  mianowicie  z  tego  opracowania  wynika,  Szanowni
Państwo,  coś  bardzo  niepokojącego.  W  2020  roku  Krajowy  Rejestr  Nowotworowy,
centralna instytucja na szczeblu państwowym, nie lokalnym, KRN zaprzestał publikowania
porównawczych statystyk  nowotworowych w podziale  na powiaty.  Czy mamy wiedzę,
dlaczego tak się stało? Czy ktoś potrafi... Pani dyrektor kiwa głową, że nie. Mi z tego
opracowania też wynika, że autorzy tego opracowania nie uzyskali takiej odpowiedzi. To
jest,  Szanowni  Państwo,  bardzo niepokojące i  na pewno będziemy musieli  ten temat
drążyć.  Ja teraz pozwolę sobie  podejść do mównicy chociażby w celu rozprostowania
(niezrozumiały głos).  Po kilku godzinach siedzenia,  powiem szczerze, trudno pierwsze
kroki zrobić.  Szanowni Państwo, raz jeszcze powtórzę - jest to bardzo, bardzo ważny
dokument i tak naprawdę powinienem go zacząć od głośnego nareszcie. Od kilku ładnych
lat czekaliśmy w Płocku na dokument, który będzie miał w tytule zapis: mapa potrzeb
zdrowotnych.  Stworzenie  dokumentu,  który  jest  mapą  potrzeb  zdrowotnych,  lokalną
mapą potrzeb zdrowotnych to nic innego, tylko dokument, który pokazuje jak wygląda
obszar  dostępności  do  usług  medycznych  w Płocku  na  tle  państwa  polskiego,  na  tle
województwa  i  na  tle  również  innych  miast  zbliżonych,  przede  wszystkim  zbliżonych
wielkością do Płocka. Skąd, Szanowni Państwo, to pytanie, które zadałem wcześniej. Dla
tych z Państwa, którzy przeglądnęli ten dokument kilkakrotnie, to jest dokument, który
zawiera  statystyki  medyczne,  czy  tam  porównania  medyczne  przede  wszystkim  w
odniesieniu  do dwóch lat  2018 -  2021,  ale  jednocześnie  przybliża  takie  statystyki  w
okresie 1999 - 2019, w tym dokumencie kilkukrotnie autorzy podkreślają, że w analizie
zachorowań  nowotworowych  ich  porównanie  kończy  się  na  roku  2019.  Dlaczego?
Dlatego, że Krajowy Rejestr Nowotworowy właśnie w roku 2019 zaprzestał publikowania
szczegółowych statystyk. Ja, Szanowni Państwo, jak wiecie, dosyć często odnosiłem się
właśnie  do  tych  statystyk  i  nie  ukrywam,  że  główną  bazą  mojej  wiedzy,  którą
publikowałem lokalnie, na podstawie których mamy świadomość słabości płockich płuc, to
właśnie dane dotyczące umieralności i zachorowalności na różnego rodzaju nowotwory,
które  publikował  KRN.  Mam taką  smutną  konstatację,  że  może za często  i  za długo
pytaliśmy i ktoś uznał, że najłatwiej będzie utajnić te dokumenty. Mam nadzieję, że tak
nie  jest.  Natomiast  ten  dokument  potwierdza,  że  od  roku  2020  Krajowy  Rejestr
Nowotworów  utrudnił  publikację  statystyk  przynajmniej  dla  przeciętnego  obywatela
naszego miasta, przepraszam, naszego państwa i na podstawie tych danych, które są
publikowane  nie  jesteśmy  w  stanie  dotrzeć  do  wszystkich  danych,  które  by  nas
interesowały.  Szanowni  Państwo,  ja  teraz  pozwolę  sobie  króciutko  zacytować  kilka
danych z tego dokumentu. Dla ułatwienia dla Państwa będę podawał strony na których te
dane  się  znajdują.  Na  stronie  29.  dokumentu  mamy między  innymi  taką  statystykę
pokazującą średni czas oczekiwania w dniach na wybrane porady specjalistyczne i tutaj
przynajmniej dwie porady specjalistyczne są bardzo niepokojące - to jest porównanie za
lata 2018 i  2022 - a mianowicie w odniesieniu do alergologii,  do pilnych przypadków
alergologii w roku 2018 w Płocku czekało się w przypadku pilnych sytuacji 72 dni, cztery
lata później, czyli w roku 2022 - 121 dni. I drugi temat niepokojący w odniesieniu do
chorób płuc to samo - pilne przypadki w roku 2018 wyczekiwanie 156 dni, w przypadku
pilnych tematów medycznych, a w roku 2022 ta liczba wzrasta ze 155 do 188. Bardzo
niepokojąca dana. Teraz kolejny cytat z tego dokumentu, jedno zdanie: w mieście w roku
2022 najdłużej czeka się w przypadku pilnym na poradę w zakresie chorób płuc 188 dni,
a  w  przypadku  stabilnym  na  poradnię  kardiologiczną  288  dni.  Kolejny  cytat  z  tego
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dokumentu, cytat niepokojący, strona 56: potrzeby zdrowotne mieszkańców Płocka od lat
są  większe  niż  średnie  w  ujęciu  ogólnopolskim  i  regionalnym,  co  potwierdza  liczba
udzielanych porad lekarskich ogółem w relacji do liczby mieszkańców. Czyli to pokazuje,
że ze zdrowiem płocczan jest gorzej niż z przeciętnym... niż ze zdrowiem przeciętnego
mieszkańca naszego kraju. I kolejne zdanie nieciekawe, wrażliwe dla nas: alergologię,
onkologię, chirurgią onkologiczną i diabetologię można uznać za specjalności deficytowe
w  mieście  pod  względem...  z  uwagi  na  liczbę  pracujących  w  nim  lekarzy.  Czyli
przypomnę: alergologia,  onkologia,  chirurgia  onkologiczna.  Kolejny  cytat  niepokojący,
strona 59, pokazuje - może nie będę czytał - pokazana jest średnia życia mieszkańca
Płocka. Niestety na przestrzeni ostatnich lat ona się skróciła. Co prawda jest tutaj, zadział
się  niepokojący  rok  covidowy,  więc  mam nadzieję,  że  podobnie  statystyki  wyglądają
ogólnopolskie. Czego mi zabrakło w tym dokumencie to tego, że nie mamy porównania z
innymi miastami. Kolejny niepokojący zapis, strona 65. dokumentu, cytuję: w związku z
brakiem  ogólnodostępnych  danych  monitorujących  zachorowalność  na  nowotwory  na
poziomie powiatów, w tym miasta Płocka,  analizy  struktury  zachorowalności  płocczan
dokonano w oparciu o dane, o dostępne dane wieloletnie z lat 1999 - 2019, znajdujące
się w bazie Krajowego Rejestru Nowotworów. Wynika z nich, że w okresie od 1999 roku
do 2019 roku w Płocku łącznie na nowotwory zachorowało 8155 osób. Kolejna strona,
która budzi, właściwie to liczby, które budzą niepokój, strona 80, a jest to taka tabelka,
która pokazuje przyczyny zgonów w Płocku, w województwie mazowieckim oraz w Polsce
według podziału na różne przyczyny zgonów i  tutaj,  Szanowni  Państwo, jak zapewne
Państwo, jak zapewne wiemy od lat, bo już mieliśmy kilkakrotnie tego typu prezentacje,
w całej Polsce tą główną przyczyną śmierci, zgonów są układy krążenia, a zaraz za nią
nowotwory.  W  przypadku  Płocka  są  to  liczby  niemalże  równe.  Natomiast  zacytuję
Państwu  trzy  liczby  dotyczące  porównania  zgonów  na  nowotwory  i  ogółem  Płock,
województwo  mazowieckie,  Polska.  Zacznę  od  Polski.  W  Polsce  22,7%  zgonów  to
przyczyną jest nowotwór, w województwie mazowieckim 22,5%, a w Polsce 27,2%. Czyli
te dane, same te dane pokazują, jak gdyby potwierdzają to, o czym mówimy od dawna,
a mianowicie dziwną słabość płockich płuc. W Płocku chorujemy i umieramy na płuca
częściej  niż  przynajmniej  w  porównaniu  średnio  Polska,  czy  średnio  województwo
mazowieckie. I  w tej samej tabelce jest ciekawe też, są też ciekawe dane dotyczące
zgonów z powodu covidu, Szanowni Państwo. To dotyczy roku 2020. O ile w Polsce covid
był  przyczyną zgonów 8,6% wszystkich  zgonów, w przypadku Mazowsza 7,4%, to  w
przypadku  Płocka  10,3%.  Kolejne  zestawienie  pokazujące,  że  z  niewiadomego  nam
powodu w Płocku umarło relatywnie więcej osób na covid w przeliczeniu na mieszkańca
niż w skali miasta, niż w skali państwa i w skali województwa. To są kolejne niepokojące
dane potwierdzające - według mnie, nie lekarza, nie medyka - słabość płockich płuc.
Kolejne zdanie, które przeczytam strona 81: z uwagi na brak ogólnodostępnych danych
monitorujących umieralność na konkretne typu nowotwory na poziomie powiatów, w tym
miasta Płocka, analizy struktury zgonów płocczan ograniczono w oparciu o dane dostępne
wieloletnie z lat 1999 - 2019. Czyli raz jeszcze sygnalizuję Państwu, że praktycznie te
dane  porównawcze  zakończono  na  roku  2019.  Od  tego  momentu  Krajowy  Rejestr
Nowotworów przestał publikować te dane. I może jeszcze tylko cytat z ostatniej strony,
żeby już nie zanudzić niektórych. Na stronie 90. mamy wnioski z oceny stanu zdrowia
mieszkańców.  Ja  odczytam  tylko  kilka  z  nich.  Wśród  dzieci  w  2017  roku  najwięcej
zachorowań stanowiły alergie wziewne, dychawica oskrzelowa, czyli astma. Kolejny cytat
na  tej  stronie:  miasto  na  tle  województwa i  kraju  osiąga  najwyższy  wskaźnik  liczby
zgonów w stosunku do liczby mieszkańców. Znacznie też wzrósł udział zgonów kobiet w
ogóle  rejestrowanych  zgonów  w  Płocku.  Kolejny  cytat:  dwie  najczęstsze  przyczyny
zgonów mieszkańców Płocka od 2011 roku pozostają bez zmian. Są to choroby krążenia
oraz nowotwory. I kolejny cytat: płocczanie z powodu nowotworów umierają częściej niż
ma to miejsce w województwie mazowieckim i w skali Polski. W mieście obserwuje się
wyższy wskaźnik umieralności z powodu nowotworów kobiecych, nowotworów złośliwych
sutka, nowotworów trzonu. szyjki macicy. I ostatni cytat: w latach 1999 - 2019, czyli te
dane  dopóki  KRN  publikował  szczegółowe  statystyki  nowotworowe,  w  tych  latach  z
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powodu nowotworu,  czyli  w  ciągu  dwudziestu  lat  z  powodu nowotworu zmarło  6883
płocczan.  Najczęściej  umieraliśmy  z  tego  powodu:  z  powodu  nowotworu  złośliwego
oskrzela  i  płuca,  jelita  grubego,  sutka,  trzustki,  nowotworu  złośliwego  poza  jego
umiejscowieniem.  Szanowni  Państwo,  to  jest  bardzo  specjalistyczny,  bardzo  fachowy
mimo ograniczeń dostępu do źródeł materiał. Chciałbym bardzo serdecznie podziękować
za to, że ten materiał powstał i chciałbym jednocześnie prosić Panie prezydencie, żeby to
nie  był  jednorazowy  materiał  pod  tytułem:  mapa  potrzeb  zdrowotnych.  Prosiłbym,
żebyśmy przynajmniej za kilka lat, mam nadzieję, że w oparciu już o ujawnione dane
Krajowego  Rejestru  Nowotworów,  żebyśmy  mogli  stworzyć  podobną  mapę  potrzeb
zdrowotnych, ale jednocześnie rozszerzoną o pewne elementy, których mi brak. Powiem,
czego mi brakuje w tym dokumencie, który ogólnie oceniam bardzo dobrze. To jest jeden
z pierwszych dokumentów, który odważnie mówi, jak jest, a uważam, że tak powinniśmy
do  tego  dokumentu  podchodzić.  Mianowicie  brakuje  mi  porównania  dostępności  do
specjalistów  różnych  dziedzin  medycznych  w  Płocku  w  porównaniu  może  nie  tyle  z
Warszawą,  Wrocławiem,  czy  Gdańskiem,  czyli  w  porównaniu  z  miastami  innymi
stutysięcznymi,  bo  uważam,  że  do  takich  właśnie  ośrodków  powinniśmy  się  odnosić
porównawczo. Zapewne do wszystkich Państwa trafiają sygnały od mieszkańców Płocka,
że  z  jakiegoś  powodu  w  Płocku  mamy  trudniej  dostać  do  specjalistów  niektórych
specjalności.  Przypomnę Państwu, że przez wiele, wiele lat byliśmy czarną plamą pod
kątem radioterapii. No można powiedzieć, że prawie ten okres się kończy. Zapewne lada
miesiąc radioterapia ruszy. Natomiast  no niestety,  ale będziemy dopiero trzydziestym
którymś miastem w Polsce, które będzie miało radioterapię. Mnie do tej pory, powiem
szczerze, zadziwia i boli, że o dziesięć lat wyprzedziły nas pod tym względem Siedlce,
które również mają szpital szczebla wojewódzkiego podobnie jak my. Co jeszcze, jakie
informacje do mnie dochodzą, jeśli chodzi o ograniczenia w dostępności, czy trudności w
dostępności w Płocku do niektórych usług specjalistycznych, medycznych - no przez kilka
lat ostatnich problemem, nie wiem, czy Państwo wiecie, była zaćma. W Płocku czekało się
na  operację  zaćmy  bardzo,  bardzo  długo,  do  tego  stopnia,  że  płocczanie  jeździli  do
Konina, do Włocławka, oczywiście do Warszawy, do Legionowa, to już można powiedzieć,
że od dawien dawna. Słyszę, że coś w tej materii pozytywnego się zmienia. Co jeszcze.
To już jak gdyby,  że tak powiem, bezpośrednio mogę powiedzieć,  że bardzo, bardzo
pacjenci  neurologiczni  mają utrudniony dostęp do wielu specjalistycznych programów.
Dla mnie ogromnym zadziwieniem było to, że programy dotyczące leczenia stwardnienia
rozsianego były w ponad stu miastach w Polsce, a w Płocku przez wiele lat nie było.
Później on się, ten program, pojawił  się na jakiś czas, później znikł.  Mówiąc szczerze
nawet  nie  wiem,  miałem  nadzieję,  że  tego  opracowania  dowiem  się  tego  typu
porównania. To jeden z tych mankamentów, których mi w dokumencie brakuje. Dlatego
prośba Panie prezydencie, z uwagi między innymi, a może przede wszystkim na słabość
płockich płuc, na to, że wszyscy wiemy, że jesteśmy miastem pod pewnymi względami
specyficznym,  drążmy jeszcze  ten  dokument,  uaktualniajmy  go,  a  przede  wszystkim
prośba i ponieważ jak gdyby autorzy opracowania nie dotarli do odpowiedzi na pytanie,
dlaczego Krajowy Rejestr Nowotworowy przestał od 2020 roku publikować dane, które
były dla nas szczególnie niepokojące ja pozwolę sobie na piśmie wystąpić w tej sprawie
do  kilku  centralnych  instytucji.  Dziękuję  za  uwagę.  Pani  radna  Daria  Domosławska,
proszę bardzo.”

Pani radna Daria Domosławska powiedziała: „Panowie Prezydenci! Szanowni Państwo!
W imieniu  całej  Komisji  Edukacji,  Zdrowia  i  Polityki  Społecznej  jako  przewodnicząca
chciałam  podziękować  za  przygotowanie  tego  materiału.  Nad  polityką  zdrowia
pochylaliśmy  się  jako  komisja  dwukrotnie  w  poprzedniej  kadencji,  gdzie  obecni  byli
właśnie  autorzy  tejże  polityki.  Odpowiedzieli  na  większość  zadawanych  pytań.  Ja  ze
swojej strony jako radna i jako pracownik ochrony zdrowia powiem, że nasza polityka
zdrowotna jest zgodna z tym, co przedstawia Narodowy Program Zdrowia. A przypomnę,
że celem tego programu, celem strategicznym jest zwiększenie liczby lat przeżytych w
zdrowiu  z  równoczesną redukcją  różnic  pomiędzy poszczególnymi  obszarami  naszego
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kraju.  Więc  tutaj  oczywiście  wpisuje  się  to  dokładnie  w  tezę  i  prośbę  Pana
przewodniczącego Artura Jaroszewskiego. Pokrywają się z naszą polityką również cele
operacyjne,  jakie  są  zawarte  w Narodowym Programie  Zdrowia,  czyli  postawienie  na
profilaktykę  nadwagi,  otyłości,  profilaktykę  uzależnień,  troskę  o  zdrowie  psychiczne,
szczególnie zdrowie psychiczne dzieci i młodzieży, ale także seniorów, a także troska o
zdrowie  środowiskowe  i  bieżące  wyzwania,  jakie  stawia  nam demografia.  To  bardzo
skomplikowanie brzmi. Mnie cieszy fakt, że ta nasza polityka zdrowotna jest zbieżna z
Narodowym  Programem  Zdrowia.  I  tutaj  chcę  mocno  zaakcentować,  że  należy
rozgraniczyć  nasze  możliwości  jako  samorządu,  bo  przypomnę,  że  samorząd  ma
możliwości skupienia się głównie na działaniach profilaktycznych i prewencyjnych, jeżeli
chodzi  o  zdrowie,  natomiast  za  całokształt  ochrony  zdrowia  odpowiada  Ministerstwo
Zdrowia  i  Narodowy  Fundusz  Zdrowia  i  to  wyraźnie  trzeba  podkreślić.  My  owszem
chcielibyśmy,  żeby  kolejki  były  zredukowane,  żebyśmy  mieli  większą  dostępność,
natomiast  możemy  jako  samorząd  tylko  i  wyłącznie  lobbować,  prosić  o  coś.  Co  do
weryfikacji i realizacji naszej polityki zdrowia - w końcowej części materiału zawarte są
cele strategiczne, a także nazwy wskaźników i miary, jakie będą używane do analizy
postępów w realizacji  tejże polityki.  Z mojej strony na koniec powiem, że chciałabym
bardzo,  aby  w  budżecie  miasta  Płocka  nie  oszczędzano  pieniędzy  na  właśnie  dział
profilaktyki i prewencji w ochronie zdrowia. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo  Pani  przewodniczącej.  Ja  jeszcze  może  dodam  do  tego,  co  wcześniej
powiedziałem, w kontekście tego, co powiedziała Pani przewodnicząca - oczywiście mam
pełną świadomość tego, że główne decyzje finansowe i kontrakty, liczba kontraktów to
poziom nie  lokalny,  tylko  państwowy,  natomiast  dużo  łatwiej  nam będzie  lobbować,
zabiegać, gdy będziemy mogli na liczbach pokazać, że w Płocku jest tyle, a we Włocławku
o tyle więcej, że w Płocku jest czegoś tyle, a w innym mieście o tyle więcej, co jest
nieracjonalne, co byłoby nieracjonalne, jeżeli by tak było. Szanowni Państwo, raz jeszcze
dziękuję ze swojej strony też za ten materiał, szczególnie za ten fragment, który dotyczy
mapy potrzeb zdrowotnych. Panie prezydencie, proszę bardzo.”

Pan  Andrzej Nowakowski  Prezydent Miasta Płocka  powiedział: „Rzeczywiście bardzo
dziękuję  za  przygotowanie  tego  materiału,  także  tutaj  Wydziałowi  Zdrowia,  który
koordynował  te  działania  związane  z  przygotowaniem  materiału,  tu  ogromne
podziękowania. Dziękuję za także ważne słowa, które padły przed momentem ze strony
Państwa Radnych i zapewniam, że w kontekście tego, co możemy robić jako samorząd,
czyli kwestia przede wszystkim działań profilaktycznych i wspierania naszego szpitala są
priorytetem  i  tutaj  absolutnie  nie  jest  to  kwestia  oszczędności,  raczej  celowości
wydawania  środków,  które  w perspektywie  kolejnych  lat  na  pewno  przyniosą  tylko  i
wyłącznie pozytywne skutki. Także bardzo, bardzo dziękuję.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo.  Nie  widzę  więcej  zgłoszeń  w  tym  punkcie.  Jest  jeszcze  zgłoszenie  Pani
przewodniczącej Małgorzaty Struzik, proszę.”

Pani  Małgorzata  Struzik  Wiceprzewodnicząca  Rady  Miasta  Płocka  powiedziała:  „Ja
również jako członek Komisji Edukacji, Zdrowia i Polityki Społecznej serdecznie dziękuję
Państwu  za  ten  materiał.  Ten  materiał  był  omawiany  przez  osoby  właśnie  w  tamtej
kadencji.  Natomiast  wtedy  jeszcze  nie  było  opisu  ankiet  na  populacji  około  1000
mieszkańców naszego miasta i właśnie między innymi tam jest taki zapis, właśnie w tym
materiale, że jest mała wiedza na temat właśnie profilaktyki zdrowia realizowanego przez
samorząd  miasta  Płocka,  więc  prosilibyśmy,  żeby  może  więcej  Pani  dyrektor  gdzieś
umieszczała  informacji  jakie  programy  realizujemy,  jaka  jest  dostępność  do  tych
programów, jaka populacja ludzi może z tego korzystać, bo tak jak mówię, nie wszyscy
mieszkańcy  wiedzą,  że  samorząd  miasta  Płocka  przekazuje  środki  finansowe  na
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profilaktykę ochrony zdrowia dla swoich mieszkańców. Dziękuję bardzo.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo
Pani przewodniczącej. Przechodzimy do kolejnego punktu.”

15. przyjęcia  planów pracy  stałych Komisji  Rady Miasta  Płocka na  okres  od
sierpnia do grudnia 2024 roku (druk nr 70),

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt piętnasty -
projekt uchwały na druku nr 70 w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady
Miasta Płocka na okres od sierpnia do grudnia 2024 roku. Czy jakieś uwagi do tego projektu?
Nie widzę.”

16. przyjęcia ramowego planu pracy Rady Miasta Płocka na okres od sierpnia do
grudnia 2024 roku (druk nr 71),

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Kolejny punkt,
szesnasty - projekt uchwały na druku nr 71 w sprawie przyjęcia ramowego planu pracy
Rady Miasta  Płocka na  okres  od sierpnia  do grudnia  2024 roku.  Czy tutaj  są  jakieś
pytania? Proszę bardzo, Pan radny Tomasz Kominek, Pan przewodniczący.”

Pan  radny  Tomasz  Kominek  powiedział:  „Dziękuję  bardzo.  Nie  jest  to  pytanie,
natomiast jest to taki wolny wniosek do nas wszystkich, żebyśmy przemyśleli, czy nie
warto  tę  ostatnią  sesję  i  zarazem  najważniejszą  zorganizować  przed  Bożym
Narodzeniem, żeby wejść w ten okres przepełnionym refleksją oraz jakby rodzinnymi
sprawami ze względu na fakt taki, że jest to bardzo wymagający czas i być może warto
zmienić tę tradycję i tak jak inne samorządy organizować tę najważniejszą sesję przed
Bożym Narodzeniem. Dziękuję.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Mamy do przemyśleń temat. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w odniesieniu do tego
projektu? Nie widzę. Dziękuję.”

17. przygotowania projektu uchwały zmieniającej Uchwałę nr 381/XXII/2020
Rady Miasta Płocka z dnia 27 sierpnia 2020 r. w sprawie ustalenia zasad i
warunków sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i
urządzeń  reklamowych  oraz  ogrodzeń,  ich  gabarytów,  standardów
jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być
wykonane na obszarze Miasta Płocka (druk nr 75).

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka  powiedział: „I ostatni punkt,
siedemnasty - projekt uchwały na druku nr 75, dzisiaj wprowadzony do porządku obrad, w
sprawie  przygotowania  projektu  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  nr  381/XXII/2020  Rady
Miasta Płocka z dnia 27 sierpnia 2020 r. w sprawie ustalenia zasad i warunków sytuowania
obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich
gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą
być wykonane na obszarze Miasta Płocka. Czy do tego projektu jakieś pytania ze strony
Państwa Radnych? Nie widzę. Dziękuję.”

II etap – głosowanie nad zgłoszonymi wnioskami i projektami uchwał

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Zatem, Szanowni
Państwo, zakończyliśmy etap pierwszy. Przechodzimy do etapu drugiego - głosowanie
nad zgłoszonymi wnioskami i projektami uchwał. Pozwólcie Państwo, że tak jak zawsze
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będę  odczytywał  numer  punktu  i  numer  druku.  Jeżeli  gdzieś  będzie  do  któregoś
dokumentu złożony... był złożony wniosek proszę o zasygnalizowanie.(...)” 

Głosowanie nad projektami uchwał w sprawach:

1. zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania,
nabywania i wykupu (druk nr 65),

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 62. 
Wynik głosowania:
za – 17
przeciw – 0
wstrzymujące – 7
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 59/III/2024 Rady Miasta  Płocka z dnia  27 czerwca 2024 roku
zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  emisji  obligacji  oraz  zasad  ich  zbywania,
nabywania i wykupu stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.

2. zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy-Miasto  Płock  na  lata
2024-2050 (druk nr 73),

Pod  głosowanie  poddany  został  projekt  uchwały  pomieszczony  na  druku  nr  73
(z autopoprawką).
Wynik głosowania:
za – 17
przeciw – 0
wstrzymujące – 7
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 60/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w
sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy-Miasto  Płock na lata
2024-2050 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.

3. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2024 (druk nr 74),

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt trzeci.  I
tutaj  mamy  wniosek,  więc  najpierw  musimy  przegłosować  wniosek.  Proszę  Komisję
Uchwał  i  Wniosków  o  odczytanie  wniosku  do  druku  nr  74.  Proszę  bardzo,  Pani
przewodnicząca.  Proszę  jeszcze  raz  przycisnąć.  Proszę  jeszcze  raz  przycisnąć.  Proszę
bardzo.”

Pani  radna  Marta  Krasuska powiedziała:  „Bardzo  dziękuję  Panie  przewodniczący.
Odczytam  wniosek  Pana  radnego  Mirosława  Milewskiego  z  dnia  dzisiejszego,  czyli
27 czerwca 2024 roku, wniosek zgłoszony podczas obrad III Sesji Rady Miasta Płocka w
dniu 27 czerwca 2024 o następującej treści: dotyczy druku nr 74, zdjęcie z pozycji druk
nr 04/WTG/I - zakup samochodu osobowego 250 000 zł kwoty, rozumiem, że do kwoty,
125 000 zł. Pozostała kwota 125 000 zł pozwoli na zakup samochodu normalnego, a nie
luksusowego. Tak brzmi wiosek.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Zatem poddaję pod głosowanie wniosek złożony przez Pana radnego Mirosława
Milewskiego. Proszę o ikonki do głosowania. Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie.
Głosujemy teraz wniosek, jeżeli tylko nam się ikonki pojawią, ja na razie cały czas nie
mam ikonki i Państwo zapewne również. Mamy już ikonki. Proszę, głosujemy wniosek. 7
za,  17 przeciw.  Stwierdzam, iż  wniosek nie został  przyjęty.  I  teraz przechodzimy do
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głosowania nad projektem uchwały pomieszczonym na druku nr 74 z autopoprawką.”

Pod  głosowanie  poddany  został  projekt  uchwały  pomieszczony  na  druku  nr  74
(z autopoprawką). 
Wynik głosowania:
za – 17
przeciw – 1
wstrzymujące – 6
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 61/III/2024 Rady Miasta  Płocka z dnia  27 czerwca 2024 roku
zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2024 stanowi załącznik nr
23 do niniejszego protokołu.

4. zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego Gminy–Miasto  Płock  wraz  ze
sprawozdaniem z wykonania Budżetu Miasta Płocka za 2023 rok (druk nr
59),

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 59.
Wynik głosowania:
za – 17
przeciw – 7
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 62/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w
sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy–Miasto Płock wraz ze
sprawozdaniem  z  wykonania  Budżetu  Miasta  Płocka  za  2023  rok stanowi
załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.

5. udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Płocka z tytułu wykonania
Budżetu Miasta Płocka za 2023 rok (druk nr 60),

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 60.
Wynik głosowania:
za – 17
przeciw – 7
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 63/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w
sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Płocka z tytułu wykonania
Budżetu Miasta  Płocka za 2023 rok stanowi  załącznik nr 25  do niniejszego
protokołu.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Stwierdzam, iż
Pan  prezydent  uzyskał  absolutorium.  30  sekund  przerwy.  Ale  30  sekund,  Szanowni
Państwo, to trzeba sprawnie zrobić. Gratulacje dla Pana prezydenta. Na początku kwiaty
dla  Pani  poseł,  teraz  kwiaty  dla  Pana  prezydenta.  Kwiecistą  sesję  dzisiaj  mamy.
Gratulacje bez buziaczka, Panie prezydencie. Proszę bardzo jedno zdanie.”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Szanowni  Państwo
rzeczywiście jedno zdanie. Bardzo dziękuję za udzielenie absolutorium. Dziękuję przede
wszystkim za współpracę i to przede wszystkim radnym miasta Płocka, także za krytykę,
bo mam świadomość, że ona pozwala nam rzeczywiście i być jeszcze lepszymi. Dziękuję
także wszystkim mieszkańcom Płocka za to specyficzne, ale dla mnie także bardzo ważne
absolutorium  i  wyrażenie  zaufania  w  perspektywie  kolejnej  kadencji.  Także  bardzo,
bardzo dziękuję i  chciałbym zadeklarować dalszą współpracę, współodpowiedzialność i
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zaangażowanie nie tylko swoje, ale także całego zespołu z którym od lat współpracuję, w
perspektywie kolejnych lat. Bardzo, bardzo dziękuję.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękujemy i
gratulujemy Panie prezydencie. Przed nami, Szanowni Państwo, jeszcze sporo głosowań.(…)”

6. zmiany Uchwały Nr 877/L/2023 Rady Miasta Płocka z dnia 26 stycznia 2023
roku  dotyczącej  określenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez
właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na  rzecz  gminy  za  usługi  w
zakresie odbierana odpadów komunalnych oraz górnych stawek opłat za
opróżnianie  zbiorników bezodpływowych  oraz  osadników  w  instalacjach
przydomowych  oczyszczalni  ścieków  i  transportu  nieczystości  ciekłych
(druk nr 61a),

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 61a.
Wynik głosowania:
za – 17
przeciw – 0
wstrzymujące – 7
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 64/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w
sprawie zmiany Uchwały Nr 877/L/2023 Rady Miasta Płocka z dnia 26 stycznia
2023  roku  dotyczącej  określenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez
właścicieli  nieruchomości,  którzy  nie  są  obowiązani  do  ponoszenia  opłat  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy za usługi  w zakresie
odbierana  odpadów  komunalnych  oraz  górnych  stawek  opłat  za  opróżnianie
zbiorników  bezodpływowych  oraz  osadników  w  instalacjach  przydomowych
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych stanowi załącznik nr 26
do niniejszego protokołu.

7. przystąpienia  do  sporządzenia  Miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego Zakładu Orlen SA wraz z terenami przyległymi w Płocku
(druk nr 62),

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 62.
Wynik głosowania:
za – 24
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 65/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w
sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  Miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego Zakładu Orlen SA wraz z terenami przyległymi w Płocku stanowi
załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.

8. określenia  zasad  udzielania  dotacji  na  prace  konserwatorskie,
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru
zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków (druk nr 63),

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 63.
Wynik głosowania:
za – 24
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
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UCHWAŁA NR 66/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w
sprawie  określenia  zasad  udzielania  dotacji  na  prace  konserwatorskie,
restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytku  wpisanym  do  rejestru
zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków stanowi załącznik
nr 28 do niniejszego protokołu.

9. zmiany Uchwały nr 612/XXXV/2017 Rady Miasta Płocka z dnia 29 sierpnia
2017  r.  ustanawiającej  na  pierwszym  podobszarze  rewitalizacji  miasta
Płocka Specjalną Strefę Rewitalizacji (druk nr 64),

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 64.
Wynik głosowania:
za – 23
przeciw – 0
wstrzymujące – 1
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 67/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w
sprawie zmiany Uchwały nr 612/XXXV/2017 Rady Miasta Płocka z dnia 29 sierpnia
2017 r.  ustanawiającej  na  pierwszym podobszarze rewitalizacji  miasta  Płocka
Specjalną Strefę Rewitalizacji stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.

10. zwolnień od podatku od nieruchomości (druk nr 66),

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 66.
Wynik głosowania:
za – 17
przeciw – 1
wstrzymujące – 6
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 68/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w
sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości stanowi  załącznik nr 30  do
niniejszego protokołu.

11. szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu  umarzania,  odraczania  terminu
zapłaty  lub  rozkładania  na  raty  spłaty  oraz  niedochodzenia  należności
pieniężnych o  charakterze cywilnoprawnym i  niepodatkowych należności
budżetowych o  charakterze  publicznoprawnym,  przypadających Gminie  -
Miasto  Płock  lub  jej  jednostkom  organizacyjnym,  warunków
dopuszczalności pomocy de minimis i pomocy publicznej w przypadkach, w
których ulga stanowić będzie pomoc de minimis lub pomoc publiczną oraz
wskazania organów i osób do tego uprawnionych (druk nr 67),

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 67.
Wynik głosowania:
za – 24
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 69/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w
sprawie szczegółowych zasad, sposobu i  trybu umarzania, odraczania terminu
zapłaty lub rozkładania na raty spłaty oraz niedochodzenia należności pieniężnych
o  charakterze  cywilnoprawnym  i  niepodatkowych  należności  budżetowych  o
charakterze  publicznoprawnym,  przypadających  Gminie  -  Miasto  Płock  lub  jej
jednostkom organizacyjnym,  warunków dopuszczalności  pomocy  de  minimis  i
pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc de
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minimis  lub  pomoc  publiczną  oraz  wskazania  organów  i  osób  do  tego
uprawnionych stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.

12. ustanowienia  stypendiów  artystycznych  Prezydenta  Miasta  Płocka  dla
młodzieży  oraz  nadania  regulaminu  konkursu  o  przyznanie  stypendiów
artystycznych Prezydenta Miasta Płocka dla młodzieży (druk nr 68),

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 68.
Wynik głosowania:
za – 24
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 70/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w
sprawie  ustanowienia  stypendiów  artystycznych  Prezydenta  Miasta  Płocka  dla
młodzieży  oraz  nadania  regulaminu  konkursu  o  przyznanie  stypendiów
artystycznych Prezydenta Miasta Płocka dla młodzieży stanowi załącznik nr 32
do niniejszego protokołu.

13. dokonania  oceny  stanu  bezpieczeństwa  przeciwpożarowego  i
zabezpieczenia przeciwpowodziowego miasta Płocka (druk nr 69),

Pod  głosowanie  poddany  został  projekt  uchwały  pomieszczony  na  druku  nr  69  (z
autopoprawką).
Wynik głosowania:
za – 23
przeciw – 0
wstrzymujące – 1
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 71/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w
sprawie  dokonania  oceny  stanu  bezpieczeństwa  przeciwpożarowego  i
zabezpieczenia przeciwpowodziowego miasta Płocka stanowi załącznik nr 33 do
niniejszego protokołu.

14. przyjęcia  Polityki  Zdrowotnej  Miasta  Płocka  do  2030  roku wraz  z  Mapą
Potrzeb Zdrowotnych (druk nr 72), 

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 72.
Wynik głosowania:
za – 17
przeciw – 0
wstrzymujące – 7
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 72/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w
sprawie przyjęcia Polityki Zdrowotnej Miasta Płocka do 2030 roku wraz z Mapą
Potrzeb Zdrowotnych stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.

15. przyjęcia  planów pracy  stałych Komisji  Rady Miasta  Płocka na  okres  od
sierpnia do grudnia 2024 roku (druk nr 70),

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 70.
Wynik głosowania:
za – 24
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
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W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
UCHWAŁA NR 73/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w
sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Miasta Płocka na okres od
sierpnia do grudnia 2024 roku stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.

16. przyjęcia ramowego planu pracy Rady Miasta Płocka na okres od sierpnia do
grudnia 2024 roku (druk nr 71),

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 71.
Wynik głosowania:
za – 24
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 74/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w
sprawie przyjęcia ramowego planu pracy Rady Miasta Płocka na okres od sierpnia
do grudnia 2024 roku stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.

17. przygotowania projektu uchwały zmieniającej Uchwałę nr 381/XXII/2020
Rady Miasta Płocka z dnia 27 sierpnia 2020 r. w sprawie ustalenia zasad i
warunków sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i
urządzeń  reklamowych  oraz  ogrodzeń,  ich  gabarytów,  standardów
jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być
wykonane na obszarze Miasta Płocka (druk nr 75).

Pod głosowanie poddany został projekt uchwały pomieszczony na druku nr 75.
Wynik głosowania:
za – 17
przeciw – 0
wstrzymujące – 7
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 75/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w
sprawie przygotowania projektu uchwały zmieniającej Uchwałę nr 381/XXII/2020
Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  27  sierpnia  2020 r.  w sprawie  ustalenia  zasad  i
warunków sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń
reklamowych  oraz  ogrodzeń,  ich  gabarytów,  standardów  jakościowych  oraz
rodzajów materiałów budowlanych,  z jakich mogą być wykonane na obszarze
Miasta Płocka stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.

Pan  Artur Jaroszewski powiedział: „Dziękuję Państwu bardzo. Dobrnęliśmy do końca
etapu głosowania nad projektami uchwał.”

Ad. pkt 7

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Płocka z pracy między sesjami.

Pan Artur Jaroszewski powiedział: „Przechodzimy do punktu siódmego - sprawozdanie
Prezydenta Miasta Płocka z pracy między sesjami. Proszę bardzo Panie prezydencie.”

Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Panie Przewodniczący!
Wysoka Rado! Jeszcze raz dziękuję za udzielenie absolutorium za rok ubiegły. Chciałbym
przedstawić sprawozdanie z mojej pracy oraz moich zastępców za okres od 29 maja do
26 czerwca.  I  tak  w  tym  okresie  między  innymi  wziąłem  udział  w  inauguracyjnym
posiedzeniu  Płockiej  Rady  Seniorów  podczas  którego  wręczyłem powołanie  dwunastu
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członkom wyżej wymienionej rady. Wziąłem także udział w uroczystym otwarciu XVI już
Jarmarku  Tumskiego,  podczas  którego  przekazałem  klucze  do  bram  miasta  na  ręce
ambasadora  jarmarku Pana  Bogdana  Kowalczyka.  W ramach  obchodów Dnia  Dziecka
odwiedziłem także  z  upominkami  małych  pacjentów Szpitala  Świętej  Trójcy.  Wziąłem
również  udział  w uroczystym wręczeniu  nagród  XXVIII  już  edycji  Międzyszkolnej  Ligi
Przedmiotowej, w której wzięło udział 860 uczniów szkół podstawowych z Płocka i okolic.
Wziąłem także udział w uroczystości wpisu do Księgi Chwały tegorocznych maturzystów
w  Państwowej  Szkole  Muzycznej,  a  także  byłem  obecny  na  uroczystym  otwarciu
Mistrzostw Polski  Skuterów Wodnych zorganizowanej  przez  Płockie  Wodne Ochotnicze
Pogotowie Ratunkowe. Z okazji  Europejskiego Dnia Gotyku Ceglanego Płocka Lokalna
Organizacja Turystyczna zorganizowała spacer Szlakiem Gotyku po Płocku, w rozpoczęciu
którego  wziąłem  udział.  Byłem  także  obecny  razem  z  wiceprezydentem  Arturem
Zielińskim  w  uroczystym  otwarciu  kompleksu  sportowego  zbudowanego  przy  Szkole
Podstawowej nr 3 w ramach budżetu obywatelskiego Płocka, także podczas tegorocznego
mityngu  lekkoatletycznego III  Memoriału  Bernarda Szymańskiego,  który odbył  się  na
naszym wyremontowanym stadionie lekkoatletycznym miejskim. Byłem także obecny na
uroczystym otwarciu  Gali  Fame Dance  Festival  w płockim amfiteatrze  podczas  której
wręczyłem corocznie przyznawaną nagrodę dla twórców, animatorów i działaczy kultury z
Płocka. Także spotkałem się z uczniami Szkoły Podstawowej nr 20, którzy wybrali się na
zwiedzanie ratusza. Również wziąłem udział w charytatywnym turnieju piłki  nożnej na
rzecz Maksymiliana Ziembińskiego, który miał na celu zebranie środków na zakup protezy
oraz  rehabilitację  tego  małego  chłopca.  I  podobnie  jak  moi  zastępcy  przyjmowałem
interesantów.  Wiceprezydent  Łukasz  Jankowski  w  tym okresie  między  innymi  był  na
uroczystym  otwarciu  Międzyszkolnego  Turnieju  Piłki  Nożnej  o  Puchar  Komendanta
Miejskiego Policji. Wziął udział w uroczystości zakończenia drugiej edycji Orlen Kids Cup
Płock.  Był  także  obecny  otwarciu  30.  Turnieju  Kuśniczego  o  Miecz  Bolesława  III
Krzywoustego.  Uczestniczył  również  w  podsumowaniu  ogólnopolskiej  kampanii
„Rowerowy  Maj”,  a  także  w  spotkaniach  z  uczniami  szkół  podstawowych  w  ramach
projektu  „Płock  na  Szóstkę”,  projekt  od  lat  organizowany  przez  Płocką  Lokalną
Organizację Turystyczną. Wziął także udział w otwarciu XXXIV Ogólnopolskiego Festiwalu
Teatrów Dziecięcych i  Młodzieżowych Heca, a także wręczył powołania i  spotkał  się z
młodzieżą wyjeżdżającą na Międzynarodowe Igrzyska Szkolne, które w tym roku odbędą
się w Meksyku. Także uczestniczyliśmy, Pan wiceprezydent, w oficjalnym otwarciu oraz
ceremonii  zakończenia  Mistrzostw  Polski  w  Kolarstwie  Szosowym,  które  w  tym  roku
odbyły się w Płocku. Wiceprezydent Piotr Dyśkiewicz uczestniczył w posiedzeniu Zespołu
ds.  Planowania  Inwestycji  Miejskich,  także  podpisywał  umowy  w  formie  aktów
notarialnych  dotyczących  ustanowienia  odrębnej  własności  lokalu  i  jego  sprzedaży.
Wiceprezydent  Artur  Zieliński  uczestniczył  w  Radach  Partnerstwa,  także  w
trzydziestoleciu  firmy  EURO-DOM,  a  także  brał  udział  w  spotkaniu  w  Urzędzie
Marszałkowskim w Warszawie dotyczącym inauguracji Mazowieckiego Centrum Wsparcia
Doradczego oraz w spotkaniu online z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w
sprawie budowy drogi ekspresowej S10. I wszyscy moi zastępcy uczestniczyli także w
rozmowach z mieszkańcami Płocka, a także podmiotami zainteresowanymi współpracą z
Gminą Miasto Płock. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący  Rady Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękujemy
bardzo  Panie  prezydencie.  Czy  jakieś  pytania  ze  strony  Państwa  Radnych  do
sprawozdania prezydenta? Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego punktu.”
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Ad. pkt 8

Sprawozdanie  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Płocka  z  pracy  między
sesjami.

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt ósmy -
sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta Płocka z pracy między sesjami. Szanowni
Państwo, sprawozdanie dotyczy okresu od poprzedniej sesji,  czyli  od 28 maja do dnia
dzisiejszego.  Po  poprzedniej  sesji  tradycyjnie  podpisywałem  dosyć  dużą  stertę
dokumentów. 6 czerwca w auli ratusza uczestniczyłem wspólnie z Państwem w spotkaniu
dotyczącym omawiania sprawozdania z Budżetu Miasta Płocka za rok 2023. 8 czerwca
odwiedziłem piknik rodzinny na Podolszycach Północ, piknik przy parafii Świętego Krzyża.
Bardzo  ciekawe  i  różnorodne  wydarzenie  przy  udziale  wojska,  policji,  straży,  scena,
muzyka, wystawa poświęcona wizycie Ojca świętego Jana Pawła. Powiem szczerze, że
jestem pod wrażeniem tego, jak fajnie w tej parafii dzieci są przyciągnięte do tego typu
wydarzeń. Gratulacje dla przede wszystkim księdza proboszcza. Uczestniczyłem, tak jak
większość  z  Państwa,  w  konsultacjach,  które  prowadzi  Generalna  Dyrekcja  Dróg
Krajowych  i  Autostrad  na  temat  wariantów  przebiegu  drogi  ekspresowej  S10  oraz
łącznika drogi nr 60. Złożyłem odpowiednią ankietę. 14 czerwca, czyli  tydzień później
można powiedzieć, uczestniczyłem w kolejnym pikniku na Podolszycach Północ. W ogóle
czerwiec to według mnie to Podolszyce Północ to stolica piknikowa naszego miasta. Tym
razem  był  to  piknik  organizowany  przez  radę  osiedla  Podolszyce  Północ  w  Parku
Północnym.  Również  różnorodne,  bardzo  ciekawe  wydarzenia.  Oprócz  służb
mundurowych również chociażby Mazowiecka Spółdzielnia Mieszkaniowa miała ciekawe
stoisko,  Scena,  Książnica  Płocka  i  wiele  różnych  innych  organizacji  społecznych.
Gratulacje dla wszystkich organizatorów. Widziałem zapał i uśmiech dzieci na ustach i to
chyba  jest  najlepsza  nagroda  dla  organizatorów.  Poza  tym,  Szanowni  Państwo,
uczestniczyłem  w  pracach  komisji  merytorycznych,  prowadziłem  korespondencję  w
imieniu Rady Miasta Płocka, spotykałem się z mieszkańcami na nich prośbę, złożyłem
interpelację między sesjami i przygotowywałem dzisiejszą sesję. Chciałbym też bardzo
serdecznie podziękować Państwu wiceprzewodniczącym za pomoc i wsparcie. Dziękuję
bardzo.  Czy  jakieś  pytania  ze  strony  Państwa  do  tego  sprawozdania?  Nie  widzę.
Przechodzimy zatem do kolejnego punktu.”

Ad. pkt 9

Interpelacje i zapytania radnych.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Punkt dziewiąty
-  interpelacje  i  zapytania  radnych.  Jako  pierwsza  Pani  przewodnicząca  Małgorzata
Ogrodnik, proszę bardzo.”

Pani  radna  Małgorzata  Ogrodnik  powiedziała:  „Dziękuję  Panie  przewodniczący  za
udzielenie mi głosu.  Moja pierwsza interpelacja dotyczy ustawienia ławek na ulicy Na
Skarpie. Miesiąc temu wraz z dyrektorem Krzysztofem Gawinem odbyłam wizję lokalną.
W związku ze zgłoszeniami  mieszkańców osiedla,  w szczególności  osób starszych i  z
niepełnosprawnością, zwracam się z prośbą o ustawienie ławek miejskich przy chodniku
na ulicy Na Skarpie w następujących lokalizacjach: ulica Na Skarpie 8, Na Skarpie 7 i Na
Skarpie 16. Moja druga interpelacja jest to remont elewacji budynku przy ulicy Norwida
6. W związku z licznymi prośbami mieszkańców wnioskuję o wykonanie remontu elewacji,
balkonów  budynku  wielorodzinnego  ulicy  Norwida  6.  Od  2018  roku  mieszkańcy  za
pośrednictwem administratora budynku MTBS spółka z o. o. kierowali pisemne prośby do
Gminy  Miasto  Płock,  właściciela  budynku,  o  wykonanie  remontu  elewacji,  która  jest
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popękana i posiada liczne ubytki, odpada tynk i na której są liczne porośnięcia mchu, jak
również grzybu, co również ma wpływ na fatalną estetykę tej nieruchomości. Konieczność
wykonania  naprawy elewacji  potwierdzają  również  protokoły okresowej  kontroli  stanu
technicznego  tego  budynku.  W  lipcu  2023  roku  w  odpowiedzi  na  kolejną  prośbę
mieszkańców  o  wykonanie  wyżej  wymienionego  remontu  administrator  budynku  w
imieniu właściciela poinformował, że wskazana potrzeba remontu nie jest uzasadniona
jako pilna  przewidziana w planie  finansowym na rok 2023. Niedawna wizja lokalna z
udziałem MTBS spółka z o. o. potwierdziła zasadność wykonania remontu bieżącego. W
mojej ocenie troska o bezpieczeństwo i dobro lokatorów oraz racjonalne gospodarowanie
środkami publicznymi nakazuje pilne rozpoczęcie prac remontowych. Dalsza zwłoka w
remoncie doprowadzi do pogłębienia się uszkodzeń i degradacji elewacji, co z pewnością
przełoży się na zwiększenie kosztów remontów. Podsumowując, zwracam się z prośbą o
uwzględnienie  potrzeby pilnej naprawy elewacji  oraz balkonów budynku przy ulicy na
Norwida 6 i jej wykonanie w bieżącym roku kalendarzowym. Teraz może coś z zieleni, bo
nazwisko cały czas mnie tutaj obliguje do tego, żeby mieć troskę. Na poprzedniej sesji
prosiłam o posianie trawy po wykonanym remoncie ulicy Na Skarpie. Ja wiem, że takie
rzeczy jak krzewy będą to nasadzenia robione w październiku. Prosiłam o nasianie trawy
w miejscach,  gdzie  po prostu  ona została  tutaj  najzwyczajniej  w świecie  zniszczona.
Trawa się pojawiła, tylko pojawiła się nie tam na całym obszarze, tylko porośnięte są
kępki. To nie wystarczy zasiać, trzeba ją troszeczkę też popielęgnować. A w niektórych
miejscach, tak jak od ronda Grabskich do sklepu PSS „Zgoda” w ogóle nie ma. Tam rosną
chwasty. Ja bym bardzo prosiła. Trawa rośnie i bardzo szybko. Wystarczy ją zasiać, raz,
dwa  podlać  i  będziemy  mieli  tutaj  już  pięknie  na  osiedlu.  W  ramach  tutaj  już  jak
rozmawiamy o trawach, ja dostałam odpowiedź, bo prosiłam również o dosianie trawy
przy parku kieszonkowym na ulicy Padlewskiego. Dostałam odpowiedź wraz ze zdjęciem,
że  trawa rośnie  i  ma  się  bardzo  dobrze  i  ja  mam nieaktualne  informacje.  Ja  swoją
interpelację  złożę  w  dniu  dzisiejszym.  Zdjęcie,  które  będzie  tutaj  podpierało  moją
interpelację, do wiadomości chcę powiedzieć, że wykonałam je dwa dni temu i brak trawy
znajduje się między parkiem kieszonkowym a budynkiem mieszkalnym pod Padlewskiego
3. I chciałabym, jeżeli tak myślimy tylko wąsko, to ja mogę się spotkać w terenie, bo
może ja szerzej widzę te braki i może jakiś znajdziemy konsensus, żeby ta trawa się
pojawiła.  Moja kolejna interpelacja będzie złożona również tutaj  na piśmie.  A jeszcze
wracając do ulicy Na Skarpie - robotnicy, którzy wykonywali remont ulicy Na Skarpie za
stacją trafo została porzucona siatka, która po prostu oddzielała tutaj remont tej ulicy.
Jeżeli chcieliby ją zabrać, to ta siatka znajduje się za trafostacją na wysokości bloku Na
Skarpie 14 i prosiłabym, żeby ją zabrali po remoncie. Moja następna interpelacja. Bardzo
dużo mieszkańców ulicy Na Skarpie dopytuje się mnie, co z drugim etapem remontu ulicy
Na Skarpie, czyli wyburzaniem garaży. Ja wiem, że sprawa jest u Pana wojewody. Ja nie
chciałabym, że znowu będziemy długo czekać i żebyśmy mogli w pełni w 100 procentach
cieszyć się tym remontem i prosiłabym o taki wykaz jak to będzie dalej postępowało. I na
koniec, Panie prezydencie. Ja wiem, że nie ma dyżurów nocnych aptek od 20 czerwca.
Mam serdeczną prośbę. To są zaniepokojeni mieszkańcy, bo apteki będą czynne, jest
jedna  apteka,  która  pracuje  od  godziny  siódmej  do  23,  ale  niestety  w  okresach
świątecznych nie będzie dyżuru żadnej apteki, a od godziny 23 do godziny siódmej rano,
jeżeli ktoś trafi na nocną pomoc lekarską, dostanie receptę to tak na dobrą sprawę będzie
musiał czekać do siódmej rano, żeby zrealizować tą receptę. Teraz jest lato, ale przyjdzie
okres jesienno - zimowy, rodzice, którzy mają małe dzieci i trzeba będzie podać szybko
antybiotyk albo lek przeciwgorączkowy a nie będą mieli tego w aptece, to niestety będzie
to duży problem. Może warto by było pomyśleć, żeby zrobić taki punkt apteczny przy
Szpitalu Świętej Trójcy albo tutaj ze współpracy z Panem marszałkiem może przy szpitalu
na Winiarach, żeby taki punkt apteczny jednak powstał,  bo mieszkańcy po prostu się
obawiają, że będą mieli trudności z wykupem lekarstw od godziny 23. do siódmej rano.
Jak również w okresie świątecznym.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „To  już
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wszystko Pani radna?”

Pani radna Małgorzata Ogrodnik powiedziała: „Tak.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Kolejne interpelacje Pani przewodnicząca Daria Domosławska.”

Pani  radna  Daria  Domosławska  powiedziała:  „Ja  króciutko.  Panowie  Prezydenci!
Szanowni Państwo! Drodzy mieszkańcy! Zacznę od Radziwia. Wiedziałam, że nastąpi ten
kontakt  wzrokowy.  Ale  interpelacja  w imieniu  mieszkańców, którzy są użytkownikami
urządzeń transportu osobistego i rowerów, czyli  chcę pokazać, że inwestycja w każde
osiedle to jest akcent dodany dla naszego miasta i nie dzielmy tego naszego miasta na
osiedla, tylko naprawdę działajmy jako radni dla Płocka, dla mieszkańców, ponieważ ci
mieszkańcy przemieszczają się pomiędzy poszczególnymi osiedlami i  chociażby pikniki
osiedlowe pokazują, że nagle na osiedlu Miodowa pojawiają się mieszkańcy z Podolszyc i
cieszmy się tym, że nasze miasto zrównoważenie rozwija się. A teraz do rzeczy. Na ulicy
Dobrzykowskiej  prawdopodobnie  po  remontach  związanych  z  przyłączami  uszkodzona
została  droga  rowerowa.  W  tej  chwili  nawierzchnia  jest  zasypana  tylko  i  wyłącznie
piachem i żwirem. Gorąca prośba, aby tą drogę naprawić tak, aby stanowiła ciągłość i
jedność nawierzchni, która jest na większości nawierzchnią asfaltową. Druga interpelacja
to  również  głos  w  kierunku  tego,  aby  infrastruktura  rowerowa  była  rozwijana
zrównoważenie,  abyśmy  mogli  w  ciągu  roku  przeznaczyć  systematycznie  środki  na
montaż wiat rowerowych, stojaków rowerowych. Po raz kolejny zwracają się mieszkańcy
osiedla Miodowa, dokładnie  bloków przy ulicy  Marii  Skłodowskiej-Curie,  o dostawienie
stojaków  rowerowych.  Oczywiście  interpelacja  zostanie  złożona  na  piśmie.  I  kolejna
sprawa. Wielokrotnie padało określenie, że to właśnie mieszkańcy decydują o tym, kto
zasiada w radzie miasta, kto zostaje prezydentem, dlatego dla mnie te drobne prośby
mieszkańców są szczególnie ważne i zasadne, szczególnie wtedy, jeżeli proszą o coś od
kilkudziesięciu lat lub też ich potrzeby wskazują na to, aby w danym miejscu, oczywiście
bez konfliktu z prawem i z przepisami ruchu drogowego, powstał chodnik. Dlatego w
imieniu mieszkańców osiedla Miodowa, dokładnie bloku przy ulicy Jaśminowej 2, bardzo
proszę o zamianę wydeptanej ścieżki na trawie na chodnik. Kolejna sprawa to zapytanie,
nie  mam  przygotowanego  na  piśmie,  ale  również  pytanie  i  zapytanie  w  imieniu
rowerzystów. Za trzy dni kończy się akcja ogólnopolska „Aktywne miasta”. Czy miasto
nasze przewiduje jakieś zakończenie, podsumowanie tego projektu, dlatego, że widać z
roku na rok coraz większe zaangażowanie i wydaje mi się, że jeżeli mamy popularyzować
transport  do  pracy,  czy  też  poruszanie  się  w  ramach  turystyki  rowerowej  właśnie
rowerami,  warto  jest  ten temat  pociągnąć  dalej  i  zorganizować zakończenie  tej  akcji
„Aktywne miasta”, czyli wybór rowerowej stolicy Polski. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Nie widzę więcej zgłoszeń w punkcie interpelacje i zapytania Szanowni Państwo.
Przechodzę zatem do... (niezrozumiały głos) Udało się. Proszę bardzo, Pan radny Leszek
Brzeski.”

Pan radny Leszek Brzeski powiedział: „Dziękuję bardzo Panie przewodniczący. Ja mam
dwa  pytania.  Pierwsze  mam  do  Pana  prezydenta.  Ze  środków  masowego  przekazu
dowiadujemy się, iż wojewodowie wysyłają pisma i pytają samorządowców o imigrantów.
Czy do naszego samorządu taka informacja dotarła? I jeżeli tak, to jaka jest decyzja. A
drugie  pytanie  mam  do  Pana  przewodniczącego.  Jeżeli  rada  pracuje  w  niepełnym
składzie, tak jak dzisiaj, czy uchwały, które dzisiaj zostały podjęte, tak, są ważne, czy
będą ważne?”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka  powiedział: „Uważam, że
tak, ale Pan mecenas nam tą wątpliwość bezzwłocznie rozstrzygnie. Zresztą to nie jest
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pierwszy raz, Szanowni Państwo, gdy w takim składzie niepełnym obradujemy. Proszę
bardzo Panie mecenasie.”

Pan  adwokat  Jarosław  Szumański  powiedział:  „Szanowni  Państwo,  ja  nie  mam
generalnie  wątpliwości,  że  te  uchwały  są  ważne.  Sytuacje,  w których skład rady nie
jest... nie jest obsadzony do końca zdarzają się, czy to na skutek sytuacji losowych typu
śmierć,  gdzie  mandat  wygasa  i  nie  jest  ponownie  obsadzony,  czy  tak  jak  w  tym
przypadku wygaszenie mandatu następuje z uwagi na objęcie innej funkcji publicznej,
czy tak jak mieliśmy na początku kadencji, gdzie Pani radna nie złożyła ślubowania. Tutaj
jakby  podstawą  do  ważności  uchwał  jest  obradowanie  w  kworum.  Tu  kworum
niewątpliwie  jest.  Ja  nie  obawiam  się  tutaj  żadnej  reakcji  organu  nadzoru,  która
skutkowałaby tym, że jakakolwiek dzisiaj  podjęta uchwała miałaby być unieważniona.
Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo Panie mecenasie. Czy jeszcze jakieś pytania ze strony Państwa Radnych?”

Ad. pkt 10

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „ Pan prezydent
Andrzej Nowakowski. Proszę bardzo Panie prezydencie.”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Szanowni  Państwo,
oczywiście na wszystkie te interpelacje odpowiemy na piśmie. Ja tylko bym bardzo prosił
o to, żeby przynajmniej w sytuacji takiej dosyć nie do końca precyzyjnej, to również takie
pytania zadać na piśmie. Mam tu na myśli pytanie Pana radnego Brzeskiego, bo gdzieś
coś słyszał i że w mediach ktoś coś powiedział, napisał. Ja poprosiłem Pana dyrektora
wydziału  zarządzania  kryzysowego  i  żadnego  pisma  od  wojewody  oficjalnego  w
kontekście imigrantów nie otrzymaliśmy, więc trudno mi się ustosunkować do pytania co
dalej. Nie wiem, po prostu. No to bardzo bym prosił rzeczywiście o precyzyjne zadanie
pytania, bo wtedy my precyzyjnie rzeczywiście na piśmie będziemy na takie interpelacje
bądź zapytania radnych odpowiadać i to uczynimy w kontekście wszystkich zgłaszanych
wniosków. Ja tylko chciałbym też powiedzieć, Panie radny, bo Pan radny wspomniał o
pikniku,  że stolicą  piknikową są  Podolszyce.  Ja  sądzę,  że tu  i  na Skarpie,  i  na ulicy
Łukasiewicza, a już nie wspomnę o piknikach na Pradolinie Wisły. Panie przewodniczący
trzeba  tam  zajrzeć  i  zobaczyć,  że  tam  się  dzieje.  O,  na  Wyszogrodzkiej  był  Pan
wiceprezydent, więc rzeczywiście rady osiedla aktywnie działają integrując mieszkańców
właśnie na piknikach w wielu miejscach naszego miasta. No Pan radny Kominek już się
tam zaciesza, że na Radziwiu też się dzieje. Dobrze. (niezrozumiały głos) To prawda. A to
taki  żartobliwy  w  kontekście  tego,  że  stolica  piknikowa,  to  rzeczywiście  można
zastanawiać się zwiedzając, znaczy będąc obecnym na piknikach wielu rzeczywiście rad
mieszkańców osiedli,  którym dziękuję za, bo to jest fantastyczna okazja do integracji
mieszkańców, to już tak na serio zupełnie i atrakcja, zwłaszcza w kontekście zakończenia
roku szkolnego, początku wakacji dla dzieciaków. Wiele wysiłku kosztuje zorganizowanie
takiego  pikniku,  dlatego  tutaj  ogromne,  ogromne  podziękowania  dla  wszystkich  rad
mieszkańców osiedli, także radnych naszych, którzy tutaj są, a są radnymi osiedlowymi.
To naprawdę jest bardzo fajna rzecz i cieszę się, że rady mieszkańców osiedli także w tej
formule no integrują mieszkańców, bo to doskonała okazja do spotkania. Także dziękuję
wszystkim jednostkom, służbom miejskim zaangażowanym we wsparcie tych pikników.
Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję

53



bardzo.  Tam z  mojej  strony nie  było  żadnej  krytycznej,  krytycznego  odcienia,  Panie
prezydencie. Po raz pierwszy zdarzyło mi się w ciągu sześciu dni być na dwóch piknikach
nad tym samym osiedlu i obydwa cieszyły się ogromnym zainteresowaniem.”

Ad. pkt 11

Sprawy różne. 

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Ad vocem Pan
radny Leszek Brzeski, proszę bardzo. Chociaż, Szanowni Państwo, my już jesteśmy w
punkcie  sprawy  różne,  ponieważ  dyskusję,  pamiętacie  Państwo,  że  zaproponowałem,
żebyśmy przenosili do punktu sprawy różne. A zatem sprawy różne i jako pierwszy Pan
radny Leszek Brzeski, proszę.”

Pan radny  Leszek Brzeski  (radny)  powiedział:  „Dziękuję  bardzo.  Panie  prezydencie,
troszeczkę dziwię się, że nie możemy zadawać pytań. Jakie to pytanie jest takie jest, ale
chyba  radny  może  zadać  pytania.  Natomiast  dziękuję  bardzo  za  odpowiedź,  bo  Pan
powiedział, że nie ma. No martwi mnie trochę to oficjalnie, nieoficjalnie. Ale jeżeli Pan
powiedział,  że  nie  ma  żadnego  pisma,  czyli  rozumiem,  że  nic  takiego  do  naszego
samorządu nie dotarło. Zobaczymy, jak będzie dalej. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Pan radny Michał Sosnowski, proszę bardzo.”

Pan radny  Michał Sosnowski  powiedział: „Pozostając w temacie piknikowym, imprez
chciałbym  w  imieniu  organizatorów,  czyli  Spółdzielni  Socjalnej  Fun  Park,  a  także
kombinatu  zaprosić  na  imprezę  w  sobotę  na  Hello  Summer  na  dole  na  Fun  Park
wszystkich mieszkańców i radnych również, bo pierwszy raz ta impreza będzie wspierana
przez miasto, więc warto zobaczyć, jak młodzi ludzie potrafią się dobrze w Płocku bawić.
I jest to też taki ukłon w stronę tych, którzy płakali po Audioriver, więc warto zajrzeć.
Trochę mniejsza skala imprezy, ale podobna muzyka, także zapraszamy.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Pan prezydent Andrzej Nowakowski. Proszę bardzo Panie prezydencie.”

Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Szanowni Państwo, ja
chciałbym  wykonując  §  5  Uchwały  nr  540/XXXI/2017  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia
25 kwietnia  2017  roku  w  sprawie  określenia  zasad  wnoszenia,  cofania  i  zbywania
udziałów i akcji przez Prezydenta Miasta Płocka poinformować Wysoką Radę o wniesieniu
udziałów do następujących spółek prawa handlowego. I tak Sekcja Piłki Ręcznej Wisła
Płock SA w wykonaniu Zarządzenia nr 37/2024 Prezydenta Miasta Płocka z dnia 29 maja
2024 roku w sprawie wniesienia do spółki Sekcja Piłki Ręcznej Wisła Płock SA z siedzibą
w Płocku wkładu pieniężnego z przeznaczeniem na podwyższenie kapitału zakładowego
Uchwałą nr 21/ WZ/2024 Nadzwyczajnego Walnego Zgromadzenia Spółki sporządzoną za
numerem repertorium A 3602/2024 w dniu 7 czerwca 2024 roku dokonano podwyższenia
kapitału  zakładowego  o  kwotę  2 800 000 zł  w  drodze  emisji  28 000  nowych  akcji
imiennych z serii AR o numerach od numeru AR - 522 489 do numeru AR - 550 488 o
wartości nominalnej 100 zł każda akcja, skierowanych do akcjonariusza Gminy Miasto
Płock,  któremu przysługuje  prawo  poboru  (subskrypcja  zamknięta).  Akcje  serii  AR  o
numerach od numeru AR - 522 489 do numeru AR - 550 488 w podwyższonym kapitale
zakładowym  zostały  pokryte  wkładem  pieniężnym  pochodzącym  ze  środków
zabezpieczonych w Budżecie Miasta Płocka na 2024 rok, zadanie nr 09/WNW/I - Sekcja
Piłki Ręcznej Wisła Płock Spółka Akcyjna, za co akcjonariusz spółki Gmina Miasto Płock
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objął  28 000  akcji  imiennych  serii  AR.  Punkt  drugi  -  Wisła  Płock  Spółka  Akcyjna,  w
wykonaniu Zarządzenia nr 36/2024 Prezydenta Miasta Płocka z dnia 29 maja 2024 roku
w sprawie wniesienia do spółki Wisła Płock Spółka Akcyjna z siedzibą w Płocku wkładu
pieniężnego  z  przeznaczeniem  na  podwyższenie  kapitału  zakładowego  Uchwałą  nr
7/WZ/2024 Nadzwyczajnego Walnego Zgromadzenia Spółki, zrządzoną za repertorium A
nr 3597/2024 w dniu 7 czerwca 2024 roku dokonano podwyższenia kapitału zakładowego
o kwotę 4 500 000 zł  w drodze emisji  45 000 nowych akcji  imiennych z serii  AAG o
numerach  od  numeru  AAG  -  1 054 075  do  numeru  AAG  -  1 099 074  o  wartość
nominalnej  100 zł  każda  akcja,  skierowanych  do  akcjonariusza  Gminy  Miasto  Płock,
któremu przysługuje prawo poboru (subskrypcja zamknięta). Punkt drugi - akcje z serii
AAG o numerach od numeru AAG -  1 054 075 do  numeru AAG -  1 099 074 zostały
pokryte  wkładem  pieniężnym  pochodzącym  ze  środków  zabezpieczonych  w  budżecie
miasta Płocka na 2024 rok, zadanie nr 08/WNW/I - Wisła Płock Spółka Akcyjna. I punkt
trzeci  -  Komunikacja  Miejska  Płock  spółka z ograniczoną  odpowiedzialnością.  W
wykonaniu Zarządzenia nr 38/2024 Prezydenta Miasta Płocka z dnia 29 maja 2024 roku
w  sprawie  wniesienia  do  spółki  pod  firmą  Komunikacja  Miejska  Płock
spółka z ograniczoną  odpowiedzialnością  wkładu  pieniężnego  z  przeznaczeniem  na
podwyższenie  kapitału  zakładowego  Uchwałą  nr  17/ZW/2024  Nadzwyczajnego
Zgromadzenia Wspólników spółki z dnia 7 czerwca 2024 roku dokonano podwyższenia
kapitału zakładowego o kwotę 1 500 000 zł poprzez ustanowienie 3000 nowych i równych
udziałów o wartości  nominalnej  500 zł  każdy,  objętych przez  wspólnika  spółki  Gminę
Miasto Płock. Udziały w podwyższonym kapitale zakładowym zostały pokryte wkładem
pieniężnym wysokości 1 500 000, pochodzącym ze środków zabezpieczonych w Budżecie
Miasta Płocka na 2024 rok, zdaniem nr 12/WNW/I - Komunikacja Miejska Płock spółka z
ograniczoną odpowiedzialnością. Dziękuję bardzo.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję
bardzo  Panie  prezydencie.  Czy jeszcze ktoś  z  Państwa  Radnych  w sprawach różnych
chciałby  zabrać  głos?  Nie  widzę.  Szanowni  Państwo,  przed  nami  sezon  wakacyjny.
Prośba, po pierwsze, o bezpieczny wypoczynek, ładowanie akumulatorów, a jednocześnie
szukanie inspiracji tam, gdzie jeździmy. Nieraz można ciekawe pomysły z innych miast
przywieźć, nieraz z zagranicy. Życzę tego Państwu. Miejmy oczy i uszy szeroko otwarte. I
dziękuję za sprawny przebieg sesji.”

Ad. pkt 1  2  

Zamknięcie obrad III Sesji Rady Miasta Płocka.

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka zamknął obrady III Sesji
Rady Miasta Płocka. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała    Sekretarz Sesji                  Przewodniczący
                               Rady Miasta Płocka              Rady Miasta Płocka

Jolanta Kozera             Tomasz Kominek                     Artur Jaroszewski 
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	17. przygotowania projektu uchwały zmieniającej Uchwałę nr 381/XXII/2020 Rady Miasta Płocka z dnia 27 sierpnia 2020 r. w sprawie ustalenia zasad i warunków sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane na obszarze Miasta Płocka (druk nr 75).
	UCHWAŁA NR 75/III/2024 Rady Miasta Płocka z dnia 27 czerwca 2024 roku w sprawie przygotowania projektu uchwały zmieniającej Uchwałę nr 381/XXII/2020 Rady Miasta Płocka z dnia 27 sierpnia 2020 r. w sprawie ustalenia zasad i warunków sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane na obszarze Miasta Płocka stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.
	Na tym protokół zakończono i podpisano.

	Jolanta Kozera Tomasz Kominek Artur Jaroszewski

